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Aleksandra Kokaj, Présidente/De Voorzitster, ;
Boris Dilliès, Bourgmestre/Burgemeester ;
Thibaud Wyngaard, Jonathan Biermann, Maëlle De Brouwer, Carine Gol-Lescot, Perrine Ledan,
Valentine Delwart, François Jean Jacques Lambert, Daniel Hublet, Echevin(s)/Schepen(en) ;
Björn Becker, Eric Sax, Marc Cools, Béatrice Fraiteur, Joëlle Maison, Emmanuel De Bock, Céline
Fremault, Jean-Luc Vanraes, Jérôme Toussaint, Pierre Desmet, Bernard Hayette, Kathleen
Delvoye, Diane Culer, Marion Van Offelen, Stefan Cornelis, Odile Margaux, Vanessa Issi, Michel
Cohen, Cécile Egrix, Blaise Godefroid, Aurélie Czekalski, Nicolas Clumeck, Véronique Lederman-
Bucquet, Cédric Didier Norré, Hans Marcel Joos Van de Cauter, Michel Bruylant, Fathiya Alami,
Lise Batugowski, Jean-Pierre Collin, Jacques Spelkens, Conseiller(s)
communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden) ;
Patrick De Nutte, Le Secrétaire communal f.f./De wnd. gemeentesecretaris.

 
Caroline Van Neste, Yannick Franchimont, Patrick Zygas, Conseiller(s)
communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden).

Ouverture de la séance à 18:30
Opening van de zitting om 18:30

SÉANCE PUBLIQUE - OPENBARE ZITTING
 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

Ordonnance de police adoptée par le Bourgmestre en date du 16 février 2022
autorisant que la séance du Conseil communal du 24 février 2022 et les
commissions des 17 et 21 février 2022 s’y rapportant se tiennent de manière
virtuelle par vidéoconférence et que les documents administratifs soient transmis
par la voie électronique aux conseillers communaux.- Confirmation.

Le Conseil,
Considérant que le Bourgmestre a adopté, en date du 16 février 2022, une ordonnance
de police basée sur l’article 134 de la Nouvelle Loi Communale afin d’autoriser que la
séance du Conseil communal du 24 février 2022, les commissions des 17 et 21 février
2022 s’y rapportant se tiennent de manière virtuelle par vidéoconférence et que les
documents administratifs soient transmis par la voie électronique aux conseillers
communaux et ce, pour des raisons de santé publique;
Considérant que dans le respect du dispositif de l’article 134 de la nouvelle loi
communale, le Bourgmestre a communiqué sur le champ cette ordonnance de police
en la notifiant le 16 février 2022 par la voie électronique, à chaque membre du
Conseil communal;
Que cette notification comprenait également « les motifs pour lesquels le Bourgmestre
a cru devoir se dispenser de recourir au Conseil »;
Que la prise de cette décision devait en effet impérativement se faire avant la
prochaine séance du Conseil communal afin d’aviser tant les membres du Conseil que
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les citoyens que la séance du Conseil communal 24 février 2022 ainsi que les
commissions s’y rapportant se tiendront de manière virtuelle par vidéoconférence,
Décide de confirmer l’ordonnance de police ci-annexée adoptée par le Bourgmestre en
date du 16 février 2022 autorisant que la séance du Conseil communal du 24 février
2022 et les commissions des 17 et 21 février 2022 s’y rapportant se tiennent de
manière virtuelle par vidéoconférence et que les documents administratifs soient
transmis par la voie électronique aux conseillers communaux.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Politieverordening goedgekeurd door de Burgemeester op 16 februari 2022 die
toestaat dat de zittingen van de Gemeenteraad van 24 februari 2022 en de
commissies van 17 et 21 februari 2022 die ermee samengaan virtueel gehouden
worden via videoconferentie en dat de administratieve documenten elektronisch
aan de gemeenteraadsleden bezorgd worden.- Bekrachtiging.

De Raad,
Overwegende dat de burgemeester op 16 februari 2022 een politieverordening
goedgekeurd heeft, gebaseerd op artikel 134 van de Nieuwe Gemeentewet, om toe te
staan dat de zitting van de gemeenteraad van 24 februari 2022, alsook de commissies
die ermee samengaan van 17 en 22 februari 2022 virtueel gehouden worden via
videoconferentie en dat de administratieve documenten elektronisch aan de
gemeenteraadsleden bezorgd worden, en dit met het oog op de volksgezondheid;
Overwegende dat, in naleving van de bepaling van artikel 134 van de Nieuwe
Gemeentewet, de burgemeester deze politieverordening onmiddellijk gecommuniceerd
heeft door ze op 16 februari 2022 elektronisch te betekenen aan elk gemeenteraadslid;
Dat deze betekening eveneens "de redenen bevatte waarom de burgemeester meende
vrijgesteld te zijn van de raad";
Dat deze beslissing immers genomen moest worden voor de volgende zitting van de
gemeenteraad om zowel de raadsleden als de burgers mee te delen dat de zitting van
de gemeenteraad van 24 februari 2022 en de commissies die ermee samengaan
virtueel gehouden zullen worden via videoconferentie,
Beslist de bijgevoegde politieverordening, goedgekeurd door de burgemeester op 16
februari 2022, die toestaat dat de zitting van de gemeenteraad van 24 februari 2022,
alsook de commissies die ermee samengaan van 17 en 21 februari 2022 virtueel
gehouden worden via videoconferentie en dat de administratieve documenten
elektronisch aan de gemeenteraadsleden bezorgd worden, te bekrachtigen.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Politieverordening van 16 februari 2022 - Virtuele zittingen van de Gemeenteraad en
de commissies februari 2022.pdf, Ordonnance de police du 16 février 2022 - séances
virtuelles du Conseil et des commissions février 2022.pdf

 

 

Démission d'un membre du Conseil communal.- Prise d'acte.

Le Conseil,
Attendu que par son courriel du 11 janvier 2022, Mme Chiraz El Fassi, présente sa
démission comme conseillère communale,
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Décide de prendre acte de la démission de ses fonctions de conseillère communale,
présentée par Mme Chiraz El Fassi.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Ontslag van een Gemeenteraadslid.- Akteneming.

De Raad,
Aangezien dat Mevr. Chiraz El Fassi, per e-mail van 11 janvier 2022 haar ontslag
aanbiedt als gemeenteraadslid,
Beslist akte te nemen van het ontslag aangeboden door Mevr. Chiraz El Fassi,
gemeenteraadslid.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

 

 

Démission d'un membre du Conseil communal.- Prestation de serment et
installation d'un conseiller communal.

Le Conseil,
Attendu qu'en séance de ce jour, l'Assemblée a pris acte de la démission de Mme
Chiraz El Fassi, conseillère communale;
Qu'il y a lieu de la remplacer;
Que le suppléant en ordre utile sur la liste à laquelle appartenait l'intéressée, Mme Lise
Batugowski, née le 24 janvier 1982 et domiciliée à Uccle, avenue Joseph Jongen 65, a
accepté ce mandat;
Que l'intéressée a déclaré sur l'honneur ne pas tomber sous l'application des cas
d'inéligibilité, d'incompatibilité ou de prohibition résultant de parenté ou d'alliance et
qu'il réunit les conditions requises,
En conséquence, M. le Bourgmestre invite l'intéressée à prêter le serment prévu à
l'article 80 de la nouvelle loi communale.
Mme Batugowski prête le serment en français et en néerlandais.
M. le Bourgmestre en prend acte et la déclare installée en qualité de conseillère
communale.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Ontslag van een Gemeenteraadslid.- Eedaflegging en installatie van een
gemeenteraadslid.

De Raad,
Aangezien in de zitting van vandaag de Vergadering akte genomen heeft van het
ontslag van Mevr. Chiraz El Fassi, gemeenteraadslid; 
Dat zij vervangen dient te worden;
Dat de eerste opvolger op de lijst waarop de voornoemde stond, namelijk Mevr. Lise
Batugowski, geboren op 24 januari 1982 en wonende te Ukkel, Joseph Jongenlaan 65,
het mandaat heeft aanvaard;
Aangezien de betrokkene op erewoord verklaard heeft dat hij niet valt onder één van
de gevallen van onverkiesbaarheid, onverenigbaarheid of het verbod tot bloed- of
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aanverwantschap en dus aan de vereiste voorwaarden voldoet,
De Burgemeester nodigt de betrokkene bijgevolg uit om de eed af te leggen zoals
voorzien in artikel 80 van de nieuwe gemeentewet.
Mevr. Batugowski legt de eed af in het Frans en het Nederlands.
De Burgemeester neemt er akte van en verklaart haar aangesteld als gemeenteraadslid.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

 

Céline Fremault entre en séance / treedt in zitting.  
 

Interpellation citoyenne : l'accès à la culture sur la commune d'Uccle.

Mme Detienne, représentante d’un collectif citoyen, rappelle que le Plan culture de la
commune, repris sur son site, stipule : « La culture contribue à la qualité de vie des
citoyens tant du point de vue individuel que collectif. C’est aussi un puissant facteur
d’émancipation et d’ouverture sur le monde, de cohésion sociale et de création de
liens au sein d’un territoire commun ».
Parmi les objectifs recherchés par la commune, il convient de citer les suivants :

favoriser la participation des Ucclois à la vie culturelle de la commune;
renforcer l’accès à la culture pour tous sur l’ensemble du territoire communal;
stimuler l’éducation à la culture et sa pratique active.

Dans le même esprit, le Centre culturel d’Uccle (CCU) précise dans son projet que les
différentes activités offertes « doivent tendre à favoriser la rencontre entre les
habitants, permettre l’exercice des droits culturels fondamentaux et promouvoir
l’accès et la participation à la culture pour le plus grand nombre ».
Suite à la décision du Codeco (Comité de concertation) du 22 décembre 2021, de
nombreux mandataires communaux ont souligné l’aspect vital de la culture.
Sans vouloir être exhaustive, Mme Detienne retient les éléments suivants parmi les
slogans repris sur les pages Facebook respectives des différents mandataires :

« No culture, no future »;
« Aux arts, mes citoyens »;
« La culture est essentielle pour le moral des citoyens, un moment d’évasion,

de détente, de rire, de rêve »;
« La culture essentielle pour l’âme »;
« Soutien aux ouvertures culturelles »;
« La culture a été méprisée, abandonnée en rase campagne à la faveur

d’autres lobbies qui ont davantage pesé. Quel mépris à l’égard d’un secteur
aussi essentiel pour la santé mentale des gens »;

« Des salles de spectacle sécurisées avec des protocoles assurés. Un secteur à
bout de souffle. La culture est essentielle. Honte, sidération,
incompréhension ».

Forte de ces valeurs, Mme Ledan, Echevine de la Culture, a choisi, en accord avec les
conseils d’administration respectifs, de braver l’interdiction en maintenant ouverts le
Centre culturel et la Ferme Rose.
Toutefois, à Bruxelles et en Wallonie, le monde politique conditionne, depuis octobre

• 
• 
• 

• 
• 
• 

• 
• 
• 

• 
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dernier, l’accès au secteur culturel à la présentation d’un Covid Safe Ticket (CST).
Depuis lors, plus de deux millions de Belges, dont un million d’enfants, sont privés de
leurs droits culturels, à moins de se soumettre systématiquement à des tests PCR
invasifs, dont le coût exorbitant rend toute sortie en famille inaccessible
financièrement.
Soucieux de ne pas exclure ou stigmatiser quiconque et de permettre l’accès à la
culture pour tous sans discrimination, de nombreux cinémas, théâtres et autres lieux
pluridisciplinaires ont décidé de permettre l’accès à la culture sans CST. Cette
initiative est d’autant plus courageuse que bon nombre de ces lieux sont peu voire non
subsidiés par les autorités publiques.
Différentes formules voient le jour, tout en respectant les protocoles sanitaires requis
(port du masque, gel hydro-alcoolique, distance et siège vide entre chaque bulle, etc.).
Mme Detienne cite à cet égard : séances sans CST avec des jauges limitées à 49
personnes, séances sans CST avec des jauges limitées à 49 personnes un jour de la
semaine, séances avec CST et tests gratuits, etc.
Dès lors,
Sachant que lors de l’interpellation sur le port du masque du 20 janvier 2022, Mme
l’Echevine de la Culture et M. Desmet ont mentionné que les lieux culturels n’ont pas
été épinglés comme des foyers importants de contamination;
Sachant qu’il est précisé que le CCU prévoit des jauges limitées pour ses
représentations;
Sachant que des protocoles stricts sont mis en place;
Sachant l’importance que revêt la culture pour le Collège et le Conseil;
Sachant qu’il serait aisé pour le CCU d’ouvrir ses portes à tous sans devoir appeler à
la désobéissance civile;
Sachant les subsides dont dispose le CCU;
Sachant que les non-vaccinés se voient privés de culture pour les raisons
susmentionnées;
Sachant qu’il est bien établi maintenant que détenir un CST ne représente aucune
garantie en termes de non-transmission de la maladie;
Sachant que la commission de la Santé du Parlement bruxellois a approuvé la
prolongation du CST pour une période supplémentaire de trois mois, soit jusqu’au 15
avril 2022;
Ne serait-il pas opportun pour la commune d’Uccle de s’inspirer des initiatives mises
en place par de nombreux cinémas, théâtres, centres culturels ou autres lieux
pluridisciplinaires et de ramener ainsi la culture au cœur des vies de tout un chacun ?
La commune a-t-elle examiné cette piste ?
Si c’est le cas, quelles conclusions ont été tirées de cet examen ?
Quelles sont les raisons pour lesquelles la commune s’abstient de mettre en place des
séances culturelles sans CST, ou avec CST et offre d’autotests gratuits ?
Selon Mme Detienne, il y a urgence à défendre la culture comme bien commun et
l’accès à la culture comme droit fondamental au même titre que l’accès aux soins, à
l’éducation ou à la justice.
Elle cite à cet égard la déclaration publiée par les recteurs des universités
francophones le 25 décembre 2021 :
« La culture n’est pas ce luxe qui s’ajoute au bien-être économique et sanitaire (…)
On peut même dire qu’elle est un besoin vital, car elle contribue à donner du sens à
nos existences, surtout quand ces dernières sont ébranlées. La culture nourrit le débat,
apporte de la nuance, encourage l’ouverture à la différence et à la diversité, contribue
à la compréhension de la complexité. Tout comme l’enseignement et la recherche, elle
concourt à l’émancipation de l’être humain et à l’acquisition par celui-ci de son
autonomie intellectuelle, socle de toute démocratie (…) ».
De même, selon l’Académie Royale des Sciences, des Lettres et des Beaux-Arts de
Belgique, « la culture n’est pas un luxe ! La culture, au contraire, fait partie de la
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solution qu’on doit urgemment trouver à la misère, au désoeuvrement, à la déprime
sociale, au désenchantement, au manque de sens, au mercantilisme, et à quantité
d’autres périls qui risquent de se répandre bien plus vite encore que le covid si l’on
refuse de prendre en considération le caractère vital de la culture.
Mme Detienne souhaite que le Collège réponde de manière précise à ses questions et
évite de se perdre dans des considérations générales.
M. Desmet rappelle que, conformément à la Déclaration de politique générale (DPG),
la culture est au centre des préoccupations de la majorité.
Assurant la présidence du conseil d’administration de la Ferme Rose, il signale que
des efforts ont été accomplis pour maintenir une activité culturelle dans le contexte de
la pandémie, notamment des concerts gratuits en plein air et en intérieur, mais le
public n’a pas été au rendez-vous : les gens ont manifestement eu peur de la
contagion.
Les moyens budgétaires limités de la commune ne lui permettent pas d’offrir
gratuitement aux citoyens l’ensemble des dispositifs de lutte contre le covid (autotests,
etc.).
 
M. Hayette estime que la culture doit demeurer un service public. Le rôle de l’Etat est
essentiel en ce domaine, afin d’assurer l’émancipation de tous et la promotion des
valeurs démocratiques.
Mme Linard, Ministre de la Culture, a proposé à la mi-décembre des mesures d’aide
au secteur culturel qui ont été adoptées par le gouvernement de la Fédération
Wallonie-Bruxelles. Ces mesures partent de l’hypothèse selon laquelle le secteur doit
être soutenu jusqu’à la sortie de la zone de turbulence.
Le retour à un code orange puis à un code jaune redonnera des perspectives aux lieux
culturels.
La commune doit dès à présent songer à l’avenir, de manière à ne plus subir les
événements. Un travail d’analyse doit être mené, afin de réévaluer les jauges
publiques en fonction des capacités d’accueil des salles et de l’évolution de la crise
sanitaire.
Selon M. Hayette, il faut s’atteler à la définition d’un véritable statut de l’artiste et ne
pas se contenter d’une augmentation du Régime des petites indemnités (RPI), car les
acteurs du monde culturel méritent mieux que des aumônes.
Ecolo et le PS ont déposé des projets de loi au Parlement fédéral visant à améliorer la
situation des intermittents du spectacle, y compris ceux qui sont tombés hors du
système. Les intermittents devraient bénéficier d’une prolongation automatique de
leur statut, sans nouvelle justification, jusqu’à la réouverture complète des salles.
En réalité, le monde de la culture a besoin d’un véritable soutien structurel.
 
M. De Bock estime que les considérations qui viennent d’être exprimées sont tout
aussi valables pour le sport que pour la culture.
L’instauration et la prolongation du CST auraient mérité de faire l’objet d’une
évaluation des politiques publiques car cet instrument ne semble pas avoir atteint tous
les objectifs qui lui étaient assignés.
M. De Bock avoue d’ailleurs avec humilité qu’il a eu du mal à se forger une opinion et
à faire la part des choses entre l’intérêt escompté d’un tel dispositif et les contraintes
subies par les citoyens.
Mais il est difficile pour les mandataires politiques de prendre des décisions dans un
contexte marqué par de profondes divergences non seulement au sein de l’opinion
publique mais aussi parmi les experts.
 
M. Cools rappelle que le mouvement « No culture, no future » a émergé au mois de
décembre, suite à la fermeture des lieux culturels par le Codeco.
Cette décision, qui n’était guère proportionnée, a été suspendue par le Conseil d’Etat,
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puis reportée et annulée par le gouvernement lui-même.
Il est normal que l’instauration du CST fasse l’objet d’une évaluation, comme
n’importe quelle politique publique.
Toutefois, M. Cools a été un chaud partisan du CST, qui s’est avéré indispensable
pour réduire l’encombrement dans les services hospitaliers et qui notamment
présentait l’avantage d’inciter un maximum de citoyens à se faire vacciner.
Mais il faut aussi savoir sortir des mesures exceptionnelles lorsque les raisons qui ont
justifié leur adoption n’ont plus cours.
La sortie du CST permettra au secteur culturel de retrouver de l’oxygène.
 
Mme Maison partage totalement le point de vue exposé par Mme Detienne dans son
interpellation, dont elle souligne la qualité du texte.
Elle s’est d’ailleurs exprimée à la tribune du Parlement bruxellois pour encourager ses
collègues à braver l’interdiction en se rendant dans les théâtres et les cinémas.
Mme Maison reconnaît néanmoins avoir aussi voté pour la prolongation du CST, ce
qui peut sembler contradictoire, mais les mandataires politiques ne disposaient pas de
l’ensemble des paramètres pour déterminer en toute objectivité l’attitude qu’il
convenait d’adopter.
Mais aujourd’hui, il est clairement établi que la vaccination ne protège pas contre la
contamination et la transmission du virus. Dès lors, le CST ne présente plus le
caractère impératif qu’il semblait revêtir auparavant.
Par conséquent, Mme Maison est favorable à la suppression du CST dans les lieux
culturels.
 
Mme l’Echevine Ledan répond que les objectifs fixés dans la Déclaration de
politique générale (DPG) en termes de culture, que Mme Detienne a rappelés, guident
son action : la culture n’est pas un luxe, elle est essentielle et vitale.
Mme l’Echevine Ledan assume totalement la décision de maintenir ouvert le Centre
culturel, prise en accord avec son conseil d’administration.
Il n’est pas tout à fait exact de prétendre que ce fut tout autant le cas pour la Ferme
Rose car aucune activité n’a été planifiée pour la période concernée dans cette autre
ASBL communale. La décision du Conseil d’Etat a précédé tout débat sur le sujet.
Quoi qu’il en soit, Mme Ledan estime qu’aucun échevin de la Culture en région
bruxelloise ne s’est prononcé de manière aussi claire qu’elle-même en faveur du
maintien de l’ouverture et de la programmation d’un lieu culturel communal.
L’instauration du CST est une mesure transitoire, exceptionnelle, prise dans le cadre
de la lutte contre le covid. Eu égard à la situation sanitaire actuelle, Mme l’Echevine
Ledan est favorable à sa suspension rapide, ce qui devrait normalement être le cas.
Le 1er octobre 2021, le Codeco a imposé l’obligation du CST dans les lieux culturels
pour les citoyens âgés de plus de 16 ans, dès que les événements atteignent le seuil de
50 personnes en intérieur et 100 personnes en extérieur.
Comme tous les lieux culturels en Belgique, le CCU a dû mettre en place ce dispositif,
en dépit du protocole sanitaire complexe déjà élaboré à la demande des autorités en
2020.
On peut regretter qu’une mesure, nécessaire pour éviter la propagation du virus ait été
imposée ainsi à la grande majorité de la population, et cette mesure a certainement eu
un impact social, psychologique et économique sur les non-vaccinés, obligés de
prendre en charge le coût d’un test PCR en plus d’une place de spectacle.
Néanmoins, ce dispositif a permis au CCU de retrouver son public, d’augmenter la
limite des jauges, de maintenir les locations prévues pour les programmateurs
indépendants, qui agissent de manière autonome et étaient d’ailleurs eux-mêmes
partisans du CST.
Il faut souligner qu’une partie du public demeurait inquiète et était favorable à des
mesures plus contraignantes encore que le CST.
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De plus, les spectacles présentés au Centre culturel ont un coût tel qu’il n’est pas
possible de les dédoubler de manière à assurer des représentations avec de petites
jauges, et ce d’autant plus que le CCU ne bénéficie pas de subsides structurels de la
part de la Communauté française.
La crise sanitaire a entraîné une perte de 13 % du chiffre d’affaires du CCU, en dépit
des aides fournies par la commune, la Fédération Wallonie-Bruxelles ou la Région.
La mise en place d’un test gratuit à l’entrée du CCU a été envisagée pour en garantir
l’accès aux personnes non-vaccinées mais cette option a dû être écartée pour des
raisons budgétaires et opérationnelles.
Cependant, le CST n’était pas requis pour les expositions, qui accueillent toujours
moins de 50 visiteurs en même temps. Il en a été de même pour les activités gratuites
organisées par certains services communaux, lorsque la jauge de 50 personnes n’était
pas atteinte.
La programmation musicale de la Ferme Rose est assurée par des artistes et opérateurs
culturels autonomes, qui bénéficient de conditions d’occupation privilégiées pour y
organiser leurs activités. Pour ces opérateurs, une limitation de la jauge à 50 personnes
aurait représenté un manque à gagner tel qu’aucun d’entre eux ne l’a envisagée.
Quelques événements en extérieur ont pu néanmoins avoir lieu.
Dans les bibliothèques, si importantes pour garantir l’accès à la culture pour tous, les
spectacles, concerts, projections, ateliers prévus ont été maintenus autant que possible,
avec des jauges inférieures à 50 personnes.
Depuis mars 2020, les services de l’échevinat se sont efforcés d’organiser des activités
en extérieur chaque fois que c’était possible.
Mme l’Echevine Ledan évoque encore le lancement en pleine pandémie du « chèque
culture » pour les moins de 26 ans, dont les conditions d’octroi ont été revues à la
baisse pour assurer un accès aussi large que possible à la culture.
Les tarifs en vigueur au Centre culturel ont aussi été réduits.
 
Mme Detienne souhaite que Mme l’Echevine Ledan lui transmette les rapports sur la
base desquels elle a établi sa réponse.
Elle considère que l’instauration du CST, dont les graves conséquences sur la culture
sont indéniables, est un choix purement politique.
À partir du moment où le CST est une condition d’accès à la culture, les mesures
prises pour lutter, via la gratuité, contre la précarité financière s’avèrent inefficaces.
Vu que le subside de 300.000 € au CCU était censé permettre l’organisation, pour le
moins hypothétique, d’événements extérieurs en plein hiver, de surcroît avec une
jauge, il eût été plus opportun d’attribuer directement ce montant aux acteurs culturels
privés.
On peut s’étonner de l’inertie des institutions communales à se mobiliser davantage en
ce domaine, alors que les opérateurs culturels privés, qui ont souffert tout autant de la
crise sanitaire, sont parvenus à maintenir une série de leurs activités.
Mme Detienne déplore que les écoles aient été interdites d’activités culturelles.
À l’heure où la guerre est à nos portes, ce n’est pas en établissant des feux de
signalisation « code jaune » ou « code orange » que le monde politique retrouvera la
confiance de la population.
 
Mme l’Echevin Gol-Lescot précise que les écoles n’ont pas été interdites d’activités
culturelles à cause du CST.
Dès que les sorties ont été à nouveau autorisées, les classes sont retournées au Centre
culturel.

Le Conseil prend connaissance.

Burgerinterpellatie : de toegang tot cultuur in de gemeente Ukkel.
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Mevr. Detienne, vertegenwoordigster van een burgercollectief, herinnert eraan dat in
het Cultuurplan van de gemeente, dat op haar website staat, het volgende staat: “La
culture contribue à la qualité de vie des citoyens tant du point de vue individuel que
collectif. C’est aussi un puissant facteur d’émancipation et d’ouverture sur le monde,
de cohésion sociale et de création de liens au sein d’un territoire commun”.
Van de door de gemeente nagestreefde doelstellingen dienen de volgende te worden
vermeld:

deelname van de Ukkelaars aan het culturele leven van de gemeente
aanmoedigen;

toegang tot cultuur voor iedereen in de hele gemeente verbeteren
onderwijs in cultuur en de actieve beoefening ervan stimuleren.

In dezelfde geest geeft het cultureel centrum van Ukkel (CCU) in zijn project aan dat
de verschillende aangeboden activiteiten  “doivent tendre à favoriser la rencontre entre
les habitants, permettre l’exercice des droits culturels fondamentaux et promouvoir
l’accès et la participation à la culture pour le plus grand nombre”.
Naar aanleiding van het besluit van het overlegcomité van 22 december 2021
benadrukten vele gemeentelijke vertegenwoordigers het vitale aspect van cultuur.
Zonder exhaustief te willen zijn merkt mevr. Detienne onder de slogans die op de
respectieve Facebookpagina's van de verschillende vertegenwoordigers worden
gebruikt, de volgende elementen op:

« No culture, no future »;
« Aux arts, mes citoyens »;
« La culture est essentielle pour le moral des citoyens, un moment d’évasion,

de détente, de rire, de rêve »;
« La culture essentielle pour l’âme »;
« Soutien aux ouvertures culturelles »;
« La culture a été méprisée, abandonnée en rase campagne à la faveur

d’autres lobbies qui ont davantage pesé. Quel mépris à l’égard d’un secteur
aussi essentiel pour la santé mentale des gens »;

« Des salles de spectacle sécurisées avec des protocoles assurés. Un secteur à
bout de souffle. La culture est essentielle. Honte, sidération,
incompréhension ».

Met deze waarden in het achterhoofd heeft schepen van Cultuur mevr. Ledan in
overleg met de respectieve raden van bestuur besloten het verbod te trotseren door
het CCU en de Roze Hoeve open te houden.

In Brussel en Wallonië echter heeft de politiek sinds oktober jl. de toegang tot de
culturele sector afhankelijk gemaakt van het voorleggen van een Covid Safe Ticket
(CST). Sindsdien zijn meer dan twee miljoen Belgen, waaronder een miljoen
kinderen, beroofd van hun culturele rechten, tenzij zij systematisch invasieve PCR-
tests ondergaan, waarvan de exorbitante kosten elk gezinsuitstapje financieel
onhaalbaar maken.
Om niemand uit te sluiten of te stigmatiseren en iedereen zonder onderscheid toegang
te geven tot cultuur, hebben veel bioscopen, theaters en andere multidisciplinaire
gelegenheden besloten toegang te geven tot cultuur zonder CST. Dit initiatief is des te
moediger omdat veel van deze plaatsen weinig of geen subsidie van de overheid
ontvangen.
Er ontstaan verschillende formules, met inachtneming van de vereiste sanitaire
protocollen (dragen van een masker, hydroalcoholische gel, afstand en lege zitplaats

• 

• 
• 

• 
• 
• 

• 
• 
• 

• 
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tussen elke bubbel, enz.). Mevr. Detienne vermeldt: sessies zonder CST met een
capaciteit van max. 49 personen, sessies zonder CST met een capaciteit van max. 49
personen op één dag van de week, sessies met CST en gratis tests, enz.
Daarom,
Aangezien de schepen van Cultuur en de h. Desmet er tijdens de interpellatie over het
dragen van maskers op 20 januari 2022 hebben op gewezen dat de culturele
ontmoetingsplaatsen niet als belangrijke besmettingsbronnen zijn aangemerkt;
Aangezien het CCU een beperkte capaciteit voor haar voorstellingen heeft;
Aangezien er strikte protocollen gelden;
Aangezien het college en de raad zich bewust zijn van het belang van cultuur;
Aangezien het voor het CCU gemakkelijk zou zijn om haar deuren voor iedereen open
te stellen zonder tot burgerlijke ongehoorzaamheid op te roepen;
Gelet op de subsidies waarover het CCU beschikt;
Aangezien niet-gevaccineerden om bovengenoemde redenen van cultuur verstoken
blijven;
Aangezien nu vaststaat dat het bezit van een CST geen garantie is dat de ziekte niet
wordt overgebracht;
Aangezien de Gezondheidscommissie van het Brusselse parlement de verlenging van
het CST met nog eens drie maanden, tot 15 april 2022, heeft goedgekeurd;
Zou het niet aangewezen zijn dat de gemeente Ukkel zich laat inspireren door de
initiatieven van talrijke bioscopen, theaters, culturele centra of andere
multidisciplinaire plaatsen en zo cultuur terugbrengt in het hart van ieders leven?
Heeft de gemeente deze mogelijkheid onderzocht?
Zo ja, welke conclusies zijn uit dit onderzoek getrokken?
Wat zijn de redenen waarom de gemeente afziet van het opzetten van culturele sessies
zonder CST, of met CST en gratis zelftesten?
Volgens mevr. Detienne moet cultuur dringend worden verdedigd als een
gemeenschappelijk goed en moet de toegang tot cultuur worden beschouwd als een
fundamenteel recht, net zoals de toegang tot gezondheidszorg, onderwijs of justitie.
In dit verband citeert zij de verklaring die de rectoren van de Franstalige universiteiten
op 25 december 2021 hebben gepubliceerd:
« La culture n’est pas ce luxe qui s’ajoute au bien-être économique et sanitaire (…)
On peut même dire qu’elle est un besoin vital, car elle contribue à donner du sens à
nos existences, surtout quand ces dernières sont ébranlées. La culture nourrit le débat,
apporte de la nuance, encourage l’ouverture à la différence et à la diversité, contribue
à la compréhension de la complexité. Tout comme l’enseignement et la recherche, elle
concourt à l’émancipation de l’être humain et à l’acquisition par celui-ci de son
autonomie intellectuelle, socle de toute démocratie (…) ».
Ook volgens de Koninklijke Academie van Wetenschappen, Letteren en Schone
Kunsten van België is cultuur geen luxe! Integendeel, cultuur maakt deel uit van de
oplossing die dringend gevonden moet worden voor armoede, luiheid, sociale
depressie, ontgoocheling, gebrek aan zin, commercialisering en tal van andere
gevaren die zich nog sneller dreigen te verspreiden dan covid als wij weigeren
rekening te houden met het vitale karakter van cultuur.
Mevr. Detienne hoopt dat het college haar vragen nauwkeurig zou beantwoorden en
zich niet zou verliezen in algemene beschouwingen.
 
De h. Desmet herinnert eraan dat cultuur, overeenkomstig de algemene
beleidsverklaring (GPS), centraal staat in de bezorgdheid van de meerderheid.
Als voorzitter van het bestuur van de Roze Hoeve zegt hij dat er pogingen waren
ondernomen om de culturele activiteit in de context van de pandemie in stand te
houden, met inbegrip van gratis openlucht- en binnenconcerten, maar het publiek was
er niet: de mensen waren duidelijk bang voor de besmetting.
Het beperkte budget van de gemeente laat niet toe om het hele gamma van anti-
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covidmaatregelen (zelftests, enz.) gratis aan de burgers aan te bieden.
 
De h. Hayette is van mening dat cultuur een openbare dienst moet blijven. De rol van
de Staat is op dit gebied van essentieel belang om de emancipatie van allen en de
bevordering van democratische waarden te waarborgen.
Medio december heeft mevr. Linard, minister van Cultuur, maatregelen voorgesteld
ter ondersteuning van de culturele sector, die door de regering van de Federatie
Wallonië-Brussel zijn goedgekeurd. Deze maatregelen zijn gebaseerd op de
veronderstelling dat de sector moet worden gesteund totdat hij de turbulentie te boven
is gekomen.
De terugkeer naar een code oranje en vervolgens een code geel zal de culturele
trefpunten een nieuw perspectief geven.
De gemeente moet nu beginnen na te denken over de toekomst, zodat zij niet langer
wordt beïnvloed door de gebeurtenissen. Er moet een analyse worden uitgevoerd om
de openbare capaciteit van de plaatsen van samenkomst en de evolutie van de
gezondheidscrisis opnieuw te evalueren.
Volgens de h. Hayette moet er een echt statuut voor kunstenaars komen en mag men
zich niet tevreden stellen met een verhoging van de kleine vergoedingsregeling want
de actoren van de culturele wereld verdienen beter dan aalmoezen.
Ecolo en de PS hebben in het federale parlement wetsvoorstellen ingediend om de
situatie van intermitterende werknemers in de amusementsindustrie, met inbegrip van
degenen die uit het systeem zijn gevallen, te verbeteren. De intermitterende
werknemers moeten in aanmerking komen voor een automatische verlenging van hun
status, zonder verdere rechtvaardiging, tot de theaters volledig heropend zijn.
In werkelijkheid heeft de culturele wereld echte structurele steun nodig.
 
De h. De Bock vindt dat deze overwegingen evenzeer opgaan voor sport als voor
cultuur.
De oprichting en de uitbreiding van het CST hadden aan een beleidsevaluatie moeten
worden onderworpen, aangezien het instrument niet al zijn doelstellingen lijkt te
hebben bereikt.
Hij geeft nederig toe dat het hem moeite heeft gekost zich een mening te vormen en
de verwachte voordelen van een dergelijk mechanisme af te wegen tegen de
beperkingen die de burgers ondervinden.
Maar het is moeilijk voor politici om beslissingen te nemen in een context die wordt
gekenmerkt door grote verschillen, niet alleen binnen de publieke opinie maar ook
tussen experts.
 
De h. Cools herinnert eraan dat de beweging "No culture, no future " in december is
ontstaan, na de sluiting van culturele zalen door het overlegcomité.
Dit besluit, dat nauwelijks evenredig was, werd door de Raad van State opgeschort,
vervolgens uitgesteld en door de regering zelf geannuleerd.
Het is normaal dat de invoering van het CST wordt geëvalueerd, zoals elk ander
overheidsbeleid.
Hij was echter een groot voorstander van het CST, dat onmisbaar bleek te zijn om de
congestie in de ziekenhuisafdelingen te verminderen en dat het bijzondere voordeel
had dat zoveel mogelijk burgers werden aangemoedigd zich te laten vaccineren.
Het is echter ook belangrijk te weten hoe uitzonderlijke maatregelen kunnen worden
ingetrokken wanneer de redenen die de aanneming ervan rechtvaardigden, niet langer
geldig zijn.
Door de schrapping van het CST kan de culturele sector weer wat zuurstof krijgen.
 
Mevr. Maison sluit zich volledig aan bij het standpunt van mevr. Detienne.
Zij sprak ook in het Brusselse parlement om haar collega's aan te moedigen het verbod
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te trotseren door naar theaters en bioscopen te gaan.
Mevr. Maison geeft toe dat zij ook voor de uitbreiding van het gemeenschappelijk
veiligheids- en defensiebeleid heeft gestemd, wat tegenstrijdig kan lijken, maar de
politici beschikten niet over alle parameters om objectief te bepalen welke houding zij
moesten aannemen.
Het staat nu echter duidelijk vast dat vaccinatie geen bescherming biedt tegen infectie
en overdracht van het virus. Daarom is het CST niet langer zo noodzakelijk als het ooit
leek.
Ze is dan ook voorstander van de afschaffing van het CST in culturele zalen.
 
Schepen Ledan antwoordt dat de doelstellingen van de Algemene Beleidsverklaring
(GPD) op het gebied van cultuur de leidraad vormden voor haar optreden: cultuur is
geen luxe, maar essentieel en van levensbelang.
Ze staat volledig achter het besluit om het CCU open te houden, genomen in overleg
met de raad van bestuur.
Het is niet helemaal juist om te beweren dat dit ook het geval was voor de Roze
Hoeve, aangezien er voor de betrokken periode geen activiteiten waren gepland in
deze andere gemeentelijke vzw. De beslissing van de Raad van State ging vooraf aan
elk debat over dit onderwerp.
In ieder geval is mevr. Ledan van mening dat geen enkele schepen van Cultuur in het
Brusselse Gewest zich zo duidelijk heeft uitgesproken voor het openhouden en
programmeren van een gemeentelijke cultuurplek als zij.
De invoering van het CST is een uitzonderlijke overgangsmaatregel die in het kader
van de strijd tegen covid is genomen. Gezien de huidige gezondheidssituatie is
schepen Ledan voorstander van een snelle schrapping, wat normaliter het geval zou
moeten zijn.
Sinds 1 oktober 2021 verplicht het overlegcomité een CST in culturele locaties voor
burgers ouder dan 16 jaar, zodra de evenementen de drempel van 50 personen binnen
en 100 personen buiten bereiken.
Net als alle culturele plaatsen in België moest het CCU deze maatregel uitvoeren,
ondanks het complexe gezondheidsprotocol dat al in 2020 op verzoek van de
autoriteiten was opgesteld.
Het is betreurenswaardig dat een maatregel die nodig was om de verspreiding van het
virus te voorkomen, op deze manier aan de overgrote meerderheid van de bevolking is
opgelegd, en deze maatregel heeft zeker sociale, psychologische en economische
gevolgen gehad voor niet-gevaccineerden, die naast een kaartje voor de show ook een
PCR-test moesten betalen.
Niettemin heeft deze maatregel het CCU in staat gesteld haar publiek te herwinnen, de
capaciteitslimiet te verhogen en de verhuringen te handhaven die worden verstrekt
aan onafhankelijke programmeurs, die autonoom optreden en zelf voorstander waren
van het CST.
Er moet op gewezen worden dat een deel van de publieke opinie bezorgd bleef en
voorstander was van nog restrictievere maatregelen dan het CST.
Bovendien zijn de kosten van de voorstellingen in het CCU van dien aard dat het niet
mogelijk is ze te dupliceren om voorstellingen met een klein publiek te garanderen,
temeer omdat het CCU geen structurele subsidies van de Franse Gemeenschap
ontvangt.
De gezondheidscrisis heeft geleid tot een omzetdaling van 13% voor het CCU,
ondanks de steun van de gemeente, de Federatie Wallonië-Brussel en het Gewest.
De invoering van een gratis test aan de ingang van het CCU werd overwogen om de
toegang van niet-gevaccineerden te garanderen, maar deze optie moest om budgettaire
en operationele redenen worden afgewezen.
Het CST was echter niet vereist voor tentoonstellingen, die altijd minder dan 50
bezoekers tegelijk hebben. Hetzelfde gold voor de gratis activiteiten die door sommige
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gemeentediensten werden georganiseerd, toen de limiet van 50 personen niet werd
bereikt.
Het muziekprogramma van de Roze Hoeve wordt verzorgd door onafhankelijke
kunstenaars en culturele actoren, die van bevoorrechte bezettingsvoorwaarden
profiteren om er hun activiteiten te organiseren. Voor deze exploitanten zou een
beperking van de capaciteit tot 50 personen een dermate groot verlies aan inkomsten
hebben betekend, dat geen van hen dit heeft overwogen. Toch werden er enkele
openluchtevenementen gehouden.
In de bibliotheken, die zo belangrijk zijn om iedereen toegang tot cultuur te
garanderen, werden de geplande voorstellingen, concerten, vertoningen en workshops
zoveel mogelijk gehandhaafd, met een capaciteit van minder dan 50 personen.
Sinds maart 2020 trachten de diensten van het schepenkantoor zoveel mogelijk
buitenactiviteiten te organiseren.
Schepen Ledan vermeldt ook de lancering, te midden van een pandemie, van de
"cultuurcheque" voor personen onder de 26 jaar, waarvoor de voorwaarden zijn
verlaagd om een zo ruim mogelijke toegang tot cultuur te waarborgen.
De tarieven van het CCU werden eveneens verlaagd.
 
 
Mevr. Detienne verzoekt schepen Ledan haar de verslagen over te maken waarop zij
haar antwoord heeft gebaseerd.
Zij was van mening dat de invoering van het CST, dat ontegenzeggelijk ernstige
gevolgen heeft voor de cultuur, een zuiver politieke keuze was.
Aangezien het CST een voorwaarde is voor de toegang tot cultuur, zijn de
maatregelen ter bestrijding van financiële onzekerheid door middel van vrije toegang
ondoeltreffend.
Aangezien de subsidie van 300.000 euro voor het CCU bedoeld was om midden in de
winter openluchtevenementen te kunnen organiseren, die op zijn zachtst gezegd
hypothetisch zijn, en bovendien met een toegestane capaciteit, zou het passender zijn
geweest dit bedrag rechtstreeks aan particuliere culturele actoren toe te kennen.
Het is verbazingwekkend dat de gemeente niet meer doet op dit gebied, terwijl de
particuliere culturele exploitanten, die evenzeer te lijden hebben gehad onder de
gezondheidscrisis, een aantal van hun activiteiten hebben weten te handhaven.
Ze betreurt dat scholen geen culturele activiteiten mogen organiseren.
Nu de oorlog voor de deur staat, is het niet door het instellen van "code geel" of "code
oranje" verkeerslichten dat de politieke wereld het vertrouwen van de bevolking zal
herwinnen.
 
Schepen Gol-Lescot zegt dat scholen geen verbod op culturele activiteiten hadden
gekregen vanwege het CST.
Zodra uitstappen weer waren toegestaan, keerden de klassen terug naar het CCU.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
20220210082710160.pdf

 

 

Démission d'un membre du Conseil de police.- Remplacement.

Le Conseil, 
Attendu que Mme Laurence Vandeputte, élue membre du Conseil de police, a
démissionnée de sa fonction de conseillère communale et qu'il y a lieu de la
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remplacer;
Considérant que Mme Vandeputte n'a aucun suppléant;
Vu l'article 19 de la loi du 7 décembre 1998, organisant un service de police intégré,
structuré à deux niveaux, stipulant :
"Lorsqu'un membre effectif cesse de faire partie du conseil de police avant
l'expiration de son mandat et qu'il n'a pas de suppléants, tous les conseillers
communaux encore en fonction qui avaient signé la présentation du membre à
remplacer, peuvent présenter ensemble un candidat membre effectif et un ou plusieurs
candidats suppléants. Dans ce cas, ces candidats sont proclamés élus, les candidats
suppléants l'étant dans l'ordre de leur présentation.
S'il en est autrement, il est pourvu au remplacement par un vote secret où chaque
conseiller communal dispose d'une voix et où le candidat ayant obtenu le nombre de
voix le plus élevé est déclaré élu. En cas de parité de voix, l'article 17 est applicable."
Considérant que l'acte de présentation de Mme Vandeputte a été signé par Mme
l'échevine Ledan;
Que cette même personne présente la candidature de M. Fathiya Alami comme
membre effectif,
Prend acte de la démission de Mme Laurence Vandeputte;
Constate que Mme Alami, né le 10 mars 1964 et domicilié Avenue de l'Echevinage
11, remplit toutes les conditions requises par la loi du 7 décembre 1998 pour être
installée comme membre effectif,
La candidate membre effectif est proclamée élue.

 

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Ontslag van een lid van de Politieraad.- Vervanging.

De Raad, 
Aangezien Mevr. Laurence Vandeputte, verkozen als lid van de politieraad, haar
ontslag als gemeenteraadslid heeft aangeboden en zij dus dient vervangen te worden;
Overwegende dat Mevr. Vandeputte geen opvolger heeft;
Gelet op artikel 19 van de wet van 7 december 1998 tot organisatie van een
geïntegreerde politiedienst, gestructureerd op twee niveaus :
"Wanneer een effectief lid voor het verstrijken van zijn mandaat ophoudt deel uit te
maken van de politieraad en hij geen opvolger of opvolgers heeft, kunnen alle nog in
functie zijnde gemeenteraadsleden die de voordracht van het te vervangen lid hadden
ondertekend, gezamenlijk een kandidaat effectief lid en één of meer kandidaat-
opvolgers voordragen. In dit geval worden deze kandidaten verkozen verklaard, de
kandidaat-opvolgers in orde van hun voordracht.
 Is zulks niet het geval, dan wordt in de vervanging voorzien bij een geheime
stemming waarbij elk gemeenteraadslid over één stem beschikt en de kandidaat die de
meeste stemmen behaalde verkozen wordt verklaard Bij staking van stemmen is artikel
17 van toepassing.";
Overwegende dat de akte van voordracht van Mevr. Vandeputte werd ondertekend
door Mevr. Ledan, schepen;
Overwegende dat dezelfde persoon de kandidatuur van Mevr. Fathiya Alami voorstelt
als werkend lid,
Neemt akte van het ontslag van Mevr. Laurence Vandeputte;
Stelt vast dat Mevr. Alami, geboren op 10 maart 1964, wonende Schepenijlaan, 10,
voldoet aan alle voorwaarden vereist door de wet van 7 december 1998 om als
werkend lid aangesteld te kunnen worden,
De kandidaat werkend lid wordt als verkozen uitgeroepen.
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De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

 

 

Approbation du registre de la séance du Conseil communal du 20 janvier 2022.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Goedkeuring van het register van de zitting van de Gemeenteraad van 20 januari
2022.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

 

 

Marchés publics.- Nouvelle loi communale, article 234, § 3.- Prise pour
information des décisions du Collège échevinal.

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale, notamment les articles 234, § 3 et 236,
Prend pour information les décisions du Collège des Bourgmestre et échevins
suivantes :
- 23 mars 2021 - Petit matériel scolaire pour les écoles communales 2021 - 126.000 €
(T.V.A. comprise) - Articles 721/124-02/40, 722/124-02/40, 75101/124-02/40 et
75102/124-02/40;
- 18 janvier 2022 - Entretien de revêtements de trottoirs - Exercice 2022 - 74.984,91 €
(T.V.A. comprise) - Article 421/124-06/82;
- 18 janvier 2022 - Restauration du chemin du Crabbegat - Plantations
supplémentaires - Approbation de la dépense supplémentaire de 30.760 € (hors
T.V.A.) - Article 766/725-60/83 - Emprunt;
- 25 janvier 2022 - Coordination sécurité-santé - Mission d'étude - 40.000 € (T.V.A.
comprise) - Article 137/122-02/80;
- 25 janvier 2022 - Mission d'assistance technique - Mission d'étude - 60.000 €
(T.V.A. comprise) - Article 137/122-02/80;
- 25 janvier 2022 - Conception d'un projet d'ameublement et aménagement du
nouveau centre administratif communal - Lot 2 (Espaces à aménager sur base d'un
concept) - Approbation de l'avenant 5 et du marché subséquent relatif à la commande
5 - -433,33 € (T.V.A. comprise) - Article 137/741-51/58;
- 1er février 2022 - Entretien des Défibrillateurs Externes Automatiques (DEA) -
2022-2023 - 80.000 € (T.V.A. comprise) - Article 131/124-06/88;
- 8 février 2022 - Propriétés communales - Approbation de la réactualisation, par le
bureau d’études désigné, du montant de base estimé pour les travaux de restauration
du parc Raspail - Majoration de 84.990,00 € à 132.425,10 € - Article 766/724-
60/2017/87;
- 15 février 2022 - Achat de café et des produits accompagnant ce dernier pour les
centres récréatifs des Seniors - 2.000 € (T.V.A. comprise) - Article 834/124-02/71.

Le Conseil approuve le point.
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39 votants : 39 votes positifs.

Overheidsopdrachten.- Nieuwe gemeentewet, artikel 234, § 3.- Kennisneming van
beslissingen van het Schepencollege.

De Raad,
Gelet op de nieuwe gemeentewet, meer bepaald artikels 234, § 3 en 236,
Neemt kennis van de volgende beslissingen van het college van burgemeester en
schepenen :
- 23 maart 2021 - Klein schoolmaterieel voor de gemeentescholen 2021 - 126.000 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikels 721/124-02/40, 722/124-02/40, 75101/124-02/40 en
75102/124-02/40;
- 18 januari 2022 - Onderhoud van voetpaden - Dienstjaar 2022 - 74.984,91 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 421/124-06/82;
- 18 januari 2022 - Restauratie van de Crabbegatweg - Bijkomende aanplantingen -
Goedkeuring van de bijkomende uitgave van 30.760 € (excluief B.T.W.) - Artikel
766/725-60/83 - Lening;
- 25 januari 2022 - Coördinatie veiligheid-gezondheid - Studieopdracht - 40.000 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikel 137/122-02/80;
- 25 januari 2022 - Opdracht voor technische bijstand - Studieopdracht - 60.000 €
(B.T.W. inbegrepen) - Artikel 137/122-02/80;
- 25 januari 2022 - Ontwerp van een project inzake meubilair en inrichting van het
nieuwe gemeentelijke administratieve centrum - Lot 2 (ruimtes in te richten op basis
van een concept) - Nakomende opdracht - Bestelling 5 - -433,33 € (B.T.W.
inbegrepen) - Artikel 137/741-51/58;
- 1 februari 2022 - Onderhoud van de automatische externe defibrillators (AED) -
2022-2023 - 80.000 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 131/124-06/88;
- 8 februari 2022 - Gemeente-eigendommen - Goekeuring van de door het aangeduide
studiebureau geactualiseerde raming van de basiskosten voor de restauratie van het
Raspailpark - Verhoging van 84.990 € naar 132.425,10 € - Artikel 766/724-
60/2017/87;
- 15 februari 2022 - Aankoop van koffie en bijhorende producten voor de
seniorencentra - 2.000 € (B.T.W. inbegrepen) - Artikel 834/124-02/71.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

 

Jacques Spelkens quitte la séance / verlaat de zitting. 
 

 

DÉPARTEMENT ESPACE PUBLIC - DEPARTEMENT OPENBARE RUIMTE

Voirie - Wegen
 

Aménagement d'itinéraires cyclables régionaux.- Exercice 2022.- Approbation de
la dépense, des documents du marché, de la procédure de passation du marché.

Le Conseil,
Attendu qu'un crédit est inscrit à l’article 421/731-60/82 du budget extraordinaire
2022 pour le réaménagement de la rue Baron Van Hamme et pour l'aménagement de
carrefours;
Attendu que le service technique de la voirie a établi un cahier spécial des charges
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pour la réalisation des travaux de réaménagement de la rue Baron Van Hamme, pour
l'aménagement de carrefours de l'avenue de l'Aulne et pour la sécurisation des
cheminements piétons de la rue Vanderkindere entre la place Léon Vanderkindere et
l'avenue Coghen;
Attendu que le réaménagement de la rue Baron Van Hamme et l'aménagement de
carrefours de l'avenue de l'Aulne ont fait l'objet d'un permis d'urbanisme délivré par
Urban dans le cadre du déploiement des itinéraires cyclables régionaux;
Attendu que la rue Baron Van Hamme et l'avenue de l'Aulne sont situées sur
l'itinéraire cyclable régional 8;
Attendu que la rue Vanderkindere entre la place Léon Vanderkindere et l'avenue
Coghen fait partie du réseau "vélo plus" du plan good Move, que le tronçon entre la
place Léon Vanderkindere et la rue de Boetendael fait partie du réseau "piétons plus"
et que le tronçon entre la rue de Boetendael et l'avenue coghen fait partie du réseau
"piétons confort";
Attendu que le dossier est divisé en 3 lots :
- Lot 1 : réaménagement de la rue Baron Van Hamme;
- Lot 2 : sécurisation des carrefours de l'avenue de l'Aulne;
- Lot 3 : sécurisation des cheminements piétons de la rue Vanderkindere phase 2;
Attendu que l’estimation de la dépense de ces travaux s’élève à 454.563,63 €, hors
TVA pour le lot 1, soit 610.524,40 € révision et TVA incluse, à 330.200,50 €, hors
TVA, soit 439.496,87 € révision et TVA incluse pour le lot 2 et à 112.970,70 €, hors
TVA, soit 150.364,00 € révision et TVA incluse pour le lot 3 et que cette dépense sera
engagée à l’article 421/731-60/82 du budget extraordinaire 2022;
Attendu que la procédure de passation du marché sera la procédure ouverte;
Attendu qu'une demande de subsides a été introduite auprès de la région de Bruxelles-
Capitale dans le cadre des subventions pour investissements relatifs à l'amélioration de
la sécurité routière en voiries communales 2022,
Décide d'approuver :
- l'estimation d'un montant de 610.524,40 € TVA comprise pour le lot 1,
de 439.496,87 €, TVA comprise pour le lot 2 et de 150.364,00 € TVA comprise pour
le lot 3;
- le cahier spécial des charges devant régir les travaux du présent dossier;
- la procédure de passation du marché, qui sera la procédure ouverte et fixer les
renseignements concernant les capacités techniques des entrepreneurs, à savoir que le
soumissionnaire doit satisfaire aux conditions de l’agréation d’entrepreneur de
travaux, catégorie C, classe 4 pour l'ensemble des lots ou classe 3 pour le lot 1
uniquement, classe 3 pour le lot 2 uniquement et classe 1 pour le lot 3 uniquement et
pour le lot 1 et le lot 2, la présentation de la liste des travaux exécutés au cours des
cinq dernières années, cette liste étant appuyée d’attestations de bonne exécution pour
les travaux les plus importants. Ces attestations sont émises et signées par l’autorité
compétente. Lorsque le maître d’ouvrage est une personne privée, elles le sont par
celui-ci. A défaut, une simple déclaration de l’entrepreneur est admise. Elles indiquent
le montant, l’époque et le lieu d’exécution des travaux et précisent s’ils ont été
effectués selon les règles de l’art et menés régulièrement à bonne fin. Le cas échéant,
ces attestations sont transmises directement au pouvoir adjudicateur par l’autorité
compétente. Seuil minimum : chantier de réaménagement de voirie d’un montant
minimum 300.000 € hors TVA et de classe 3 minimum;
- l'avis de marché.

 

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Aanleg van gewestelijke fietsroutes.- Dienstjaar 2022.- Goedkeuring van de
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uitgave, de aanbestedingsdocumenten, de gunningswijze van de opdracht.

De Raad,
Aangezien er een krediet ingeschreven is op artikel 421/731-60/82 van de
buitengewone begroting 2022 voor de heraanleg van de Baron Van Hammestraat en
voor de inrichting van kruispunten;
Aangezien de Technische Wegendienst een bestek opgesteld heeft voor de
verwezenlijking van de heraanlegwerken in de Baron Van Hammestraat, voor de
inrichting van kruispunten in de Elzeboomlaan en voor de beveiliging van de
voetpaden in de Vanderkinderestraat tussen het Léon Vanderkindereplein en de
Coghenlaan;
Aangezien de heraanleg van de Baron Van Hammestraat en de inrichting van
kruispunten in de Elzeboomlaan het voorwerp uitgemaakt hebben van een
stedenbouwkundige vergunning afgeleverd door Urban in het kader van de uitrol van
de gewestelijke fietsroutes;
Aangezien de Baron Van Hammestraat en de Elzeboomlaan op gewestelijke fietsroute
8 liggen;
Aangezien de Vanderkinderestraat tussen het Léon Vanderkindereplein en de
Coghenlaan deel uitmaakt van het netwerk "fiets plus" van het Good Move-plan, het
deel tussen het Léon Vanderkindereplein en de Boetendaelstraat deel uitmaakt van het
netwerk "voetgangers plus" en het deel tussen de Boetendaelstraat en de Coghenlaan
deel uitmaakt van het netwerk "voetgangers comfort";
Aangezien het dossier opgesplitst is in 3 percelen :
Perceel 1 : heraanleg van de Baron Van Hammestraat;
Perceel 2 : beveiliging van de kruispunten in de Elzeboomlaan;
Perceel 3 : beveiliging van de voetpaden in de Vanderkinderestraat fase 2;
Aangezien de raming van de uitgave voor deze werken € 454.563,63 excl. btw beloopt
voor perceel 1, hetzij € 610.524,40 inclusief herziening en btw, € 330.200,50 excl. btw
voor perceel 2, hetzij € 439.496,87 inclusief herziening en btw, en € 112.970,70 excl.
btw voor perceel 3, hetzij € 150.364,00 inclusief herziening en btw, en deze uitgave
vastgelegd zal worden op artikel 421/731-60/82 van de buitengewone begroting 2022;
Aangezien de plaatsingsprocedure van de opdracht de openbare procedure zal zijn;
Aangezien een subsidieaanvraag ingediend werd bij het Brussels Hoofdstedelijk
Gewest in het kader van de subsidies voor investeringen met betrekking tot de
verbetering van de verkeersveiligheid op de gemeentewegen 2022,
Beslist :
- de raming van een bedrag van € 610.524,40 inclusief btw voor perceel 1,
€ 439.496,87 inclusief btw voor perceel 2 en € 150.364,00 inclusief btw voor perceel 3
goed te keuren;
- het bestek dat de werken van het onderhavige dossier regelt goed te keuren;
- de plaatsingsprocedure van de opdracht goed te keuren, die de openbare procedure
zal zijn, en de inlichtingen te bepalen betreffende de technische draagkracht van de
aannemers, meer bepaald dat de inschrijver moet voldoen aan de
erkenningsvoorwaarden voor aannemers van werken in categorie C, klasse 4 voor alle
percelen of klasse 3 enkel voor perceel 1, klasse 3 enkel voor perceel 2 en klasse 1
enkel voor perceel 3 of voor perceel 1 en 2, en dat hij de lijst van werken uitgevoerd in
de afgelopen vijf jaar moet voorleggen, die ondersteund wordt met attesten van goede
uitvoering voor de grootste werken. Deze attesten zijn opgemaakt en ondertekend
door de bevoegde overheid. Als de bouwheer een particulier is, zijn ze door hem
opgemaakt en ondertekend. Bij gebrek hieraan volstaat een eenvoudige verklaring van
de aannemer. Deze attesten vermelden het bedrag, de periode en de plaats waar de
werken zijn uitgevoerd en verduidelijken of ze uitgevoerd zijn volgens de regels van
de kunst en of ze op regelmatige wijze tot een goed einde zijn gebracht. In
voorkomend geval worden deze attesten onmiddellijk door de bevoegde overheid
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overgemaakt aan de aanbestedende overheid. Minimumdrempel: werf voor de
heraanleg van een weg voor een minimumbedrag van € 300.000 excl. btw en minstens
klasse 3;
- de aankondiging van de opdracht goed te keuren.

 

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

20 annexes / 20 bijlagen
Aanleg GFT 2022 CSC NL.pdf, 436519_fr.pdf, LOT 1 Van Hamme 2022 -
Estimation.pdf, LOT 1 Van Hamme 2022 Descriptif.pdf, LOT 2 Sécurisation
cheminements piétons Aulne 2022 récapitulatif.pdf, 436519_nl.pdf, Vdk-projet.pdf,
LOT 3 - récapitulatif Sécurisation cheminements piétons VDK 2022.pdf, LOT 3
Sécurisation cheminements piétons VDK 2022 Descriptif.pdf, Aménagements ICR
2022 CSC fr.pdf, PSS - UCCLE -Itinéraires cyclistes.pdf, LOT 2 Sécurisation des
cheminements piétons Aulne Descriptif.pdf, LOT 2 Sécurisation cheminements piétons
Aulne 2022 Estimation.pdf, GVP - UKKEL - Fietsroutes 2022.pdf, Vdk-
Localisation.pdf, LOT 3 Sécurisation cheminements piétons VDK 2022
Estimation.pdf, Vdk-sitex.pdf, LOT 1 Van Hamme 2022 - Récapitulatif.pdf, plan_12 -
Bens-Aulne-Allard.pdf, Van Hamme Uccle-art 191_.pdf

 

Björn Becker quitte la séance / verlaat de zitting. 
 

Règlement relatif à l'octroi d'une prime communale à l'achat d'un vélo à
assistance électrique, d'un kit d'adaptation électrique pour vélo, d'un vélo-cargo
ou d'un vélo-cargo à assistance électrique.- Abrogation du règlement 2021.-
Approbation du règlement 2022-2023-2024.

Le Conseil,
Vu la Déclaration de politique générale communale 2018-2024 qui prévoit notamment
de développer la mobilité durable et d’encourager les modes actifs de déplacement;
Vu le Good Move approuvé en 2020 par le Gouvernement bruxellois qui veut
promouvoir l'utilisation des modes actifs et dont un des objectifs est d'augmenter la
part des déplacements à vélos;
Vu le Plan Vélo 2010-2015 de la Région de Bruxelles-Capitale qui stipule qu'il faut
intensifier l'usage du vélo pour promouvoir durablement l'emploi à Bruxelles et pour
participer à la diminution du coût des soins de santé;
Vu le PRDD qui veut faire des modes actifs le moyen de déplacement privilégié pour
les distances de moins de 5 km à l’horizon 2030;
Vu l'Audit BYPAD et son Plan d'action vélo de la commune d'Uccle qui met en
évidence le potentiel que constitue l'assistance électrique pour la population uccloise
dans ses déplacements à vélo;
Considérant le succès rencontré par ce dispositif depuis plusieurs années;
Considérant le développement des Itinéraires Cyclables Régionaux;
Considérant que, dans la limite des crédits disponibles au budget, l'article budgétaire
pour les primes VAE est le 410/522-51/95;
Considérant que la prime s'élève à un montant forfaitaire de 250 € par vélo à
assistance électrique, kit d'adaptation électrique pour vélo, vélo-cargo ou vélo-cargo à
assistance électrique (versée sous forme de chèques commerces ou chèques culture);
Considérant que la demande doit être adressée au plus tard 3 mois après l'achat du
vélo à assistance électrique, du kit d'adaptation électrique pour vélo, du vélo-cargo ou
du vélo-cargo à assistance électrique à partir de l’entrée en vigueur du règlement,
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Décide :
- d’abroger le règlement 2021;
- d'approuver le règlement 2022-2023-2024 sur l'octroi d'une prime à l'achat d'un vélo
à assistance électrique neuf, d'un kit d'adaptation électrique pour vélo neuf, d'un vélo-
cargo neuf ou d'un vélo-cargo à assistance électrique neuf.

Mme Maison justifie son abstention sur l’amendement déposé par M. Norré de la
façon suivante : vu qu’il y a un nombre limité de primes, elle n’est pas favorable à ce
que plus d’une personne par ménage puisse en profiter, mais elle ne vote pas contre
car elle considère que l’argument de la colocation est pertinent : à partir du moment
où il y a des colocataires qui ne font pas partie d’un ménage originaire mais sont
domiciliés à la même adresse, il serait logique qu’ils puissent avoir accès à la prime
indépendamment des personnes avec lesquelles ils résident.
 
M. De Bock signale que le groupe Défi s’abstient sur le règlement, en rappelant
qu’une liberté totale existe pour les membres de son groupe si l’un d’eux souhaite
émettre un vote différent.
Le groupe Défi n’a aucune opposition de principe à l’octroi de subventions pour cette
prime visant à favoriser la mobilité alternative mais estime qu’il faudrait s’assurer
que cette mobilité alternative soit une réalité et que les vélos ne finissent pas dans une
maison secondaire.
Il serait intéressant à cet égard de croiser les données relatives à ces demandes de
primes avec les statistiques relatives aux déclarations fiscales des contribuables
bénéficiant d’une réduction de leur impôt des personnes physiques (IPP) pour usage
du vélo.
Ces considérations amènent le groupe Défi à opter pour l’abstention.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 33 votes positifs, 4 abstentions.
Abstentions : Joëlle Maison, Emmanuel De Bock, Odile Margaux, Nicolas Clumeck.

Reglement op de toekenning van een gemeentelijke premie voor de aankoop van
een elektrische fiets, een elektrische aanpassingskit voor fietsen, een bakfiets of
een elektrische bakfiets.- Intrekking van het reglement 2021.- Goedkeuring van
het reglement 2022-2023-2024.

De Raad,
Gelet op de gemeentelijke algemene beleidsverklaring 2018-2024, die meer bepaald
voorziet om de duurzame mobiliteit te ontwikkelen en de actieve verplaatsingswijzen
aan te moedigen;
Gelet op het Good Move-plan, in 2020 goedgekeurd door de Brusselse regering, dat
het gebruik van de actieve vervoermiddelen wil bevorderen en waarvan een van de
doelstellingen is om het aandeel van de verplaatsingen met de fiets te verhogen;
Gelet op het Fietsplan 2010-2015 van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, dat bepaalt
dat de fiets meer gebruikt moet worden om de tewerkstelling in Brussel duurzaam te
promoten en om de kosten voor gezondheidszorg te helpen doen dalen;
Gelet op het GPDO, dat tegen 2030 ervoor wil zorgen dat voor afstanden van minder
dan 5 km vooral actieve vervoerswijzen worden gekozen.
Gelet op de BYPAD-audit en het Fietsactieplan van de gemeente Ukkel, dat het
potentieel benadrukt dat elektrische fietsen voor de Ukkelse bevolking voor
verplaatsingen met de fiets inhouden; Overwegende het succes dat deze voorziening al
verschillende jaren kent;
Overwegende de uitbreiding van de gewestelijke fietsroutes;
Overwegende, binnen de grenzen van de beschikbare kredienten binnen het budget,
het  begrotingsartikel voor de premies van elektrische fietsen 410/522-51/95 is ;
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Overwegende dat de premie een forfaitair bedrag van € 250 per aangekochte
elektrische fiets, elektrische aanpassingskit voor fietsen, bakfiets of elektrische
bakfiets bedraagt (uit te reiken in consumptiecheques ou cultuurcheques;
Overwegende dat de aanvraag moet worden ingediend ten laatste 3 maanden na de
aankoop van de elektrische fiets, de elektrische aanpassingskit voor fietsen, de
bakfiets of de elektrische bakfiets vanaf de inwerkingtreding van het reglement,
Beslist :
- het reglement van 2021 af te schaffen;
- het reglement 2022-2023-2024 op de toekenning van een premie voor de aankoop
van een nieuwe elektrische fiets, een elektrische aanpassingskit voor fietsen, een
bakfiets of een elektrische bakfiets goed te keuren.

Mevr. Maison  motiveert haar onthouding over het door de h. Norré ingediende
amendement als volgt : aangezien het aantal premies beperkt is, is zij er geen
voorstander van dat meer dan één persoon per gezin ervan kan profiteren maar zij
heeft niet tegen gestemd omdat zij het argument van medehuurders relevant acht:
zolang er medehuurders zijn die geen deel uitmaken van een oorspronkelijke gezin
maar op hetzelfde adres wonen, zou het logisch zijn dat zij onafhankelijk van de
personen met wie zij samenwonen van de premie gebruik kunnen maken.
 
De h. De Bock wijst erop dat Défi zich heeft onthouden en herinnert eraan dat de
leden van zijn fractie volledig vrij zijn om een andere stem uit te brengen.
Défi is in principe niet gekant tegen de toekenning van subsidies voor deze premie om
alternatieve mobiliteit aan te moedigen maar is van mening dat ervoor moet worden
gezorgd dat deze alternatieve mobiliteit een realiteit wordt en dat de fietsen niet in een
tweede woning terechtkomen.
In dit verband zou het interessant zijn de gegevens betreffende deze
subsidieaanvragen te vergelijken met de statistieken betreffende de belastingaangiften
van de belastingplichtigen die een vermindering van hun personenbelasting hebben
gekregen voor het gebruik van een fiets.
Omwille van deze overwegingen zal Défi zich onthouden.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 33 positieve stemmen, 4 onthoudingen.
Onthoudingen : Joëlle Maison, Emmanuel De Bock, Odile Margaux, Nicolas
Clumeck.

4 annexes / 4 bijlagen
Prime VAE formulaire 2022-2023-2024_FR.DOCX, Règlement Primes VAE 2022-
2023-2024_FR.docx, Reglement Primes VAE 2022-2023-2024_NL.docx, Prime VAE
formulaire 2022-2023-2024_NL.DOCX

 

Björn Becker entre en séance / treedt in zitting.  
 

Réfection des trottoirs de l'avenue des Hospices et de la rue Joseph Bens.-
Exercice 2022.- Approbation de la dépense, des documents du marché, de la
procédure de passation du marché et du mode de financement.

Le Conseil,
Attendu qu'un crédit est inscrit à l’article 421/731-60/82 du budget 2022 pour la
réfection de trottoirs;
Attendu que le service technique a établi un cahier spécial des charges pour ces
travaux pour la réfection des trottoirs de l'avenue des Hospices entre l'avenue des
Alisiers et l'avenue Homborchveld;
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Attendu que l'avenue des Hospices fait partie du réseau "piétons plus" du plan
Goodmove, que les trottoirs ne font que 1,20 m de large et qu'ils ne sont pas
conformes au règlement régional d'urbanisme;
Attendu que le projet prévoit d'élargir les trottoirs à 2,00m en supprimant la bande de
terre le long de la bordure;
Attendu que le dossier est divisé en 2 lots :
- Lot 1 : avenue des Hospices;
- Lot 2 : rue Joseph Bens;
Attendu que l’estimation de la dépense de ces travaux s’élève à 188.633,25 €, hors
TVA pour le lot 1, soit 251.070,86 € révision et TVA incluse et à 272.477,00 €, hors
TVA pour le lot 2, 362.666,89 € révision et TVA incluse  pour le lot 2 et que cette
dépense sera engagée à l’article 421/731-60/82 du budget extraordinaire 2022;
Attendu que la procédure de passation du marché sera par procédure négociée directe
avec publication préalable,
Décide d'approuver : 
- l'estimation  d'un montant de 251.070,86 € TVA comprise pour le lot 1 et de
362.666,89 € TVA comprise pour le lot 2;
- le cahier spécial des charges devant régir les travaux du présent dossier;
- la procédure de passation du marché, qui sera la procédure négociée directe avec
publication préalable et fixer les renseignements concernant les capacités techniques
des entrepreneurs, à savoir que le soumissionnaire doit satisfaire aux conditions de
l’agréation d’entrepreneur de travaux, catégorie C, classe 3 pour l'ensemble des lots
ou classe 2 pour le lot 1 ou le lot 2 uniquement;
- l'avis de marché.

 

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Herstellen van de trottoirs van de Godshuizenlaan en van de Joseph Bensstraat.-
Dienstjaar 2022.- Goedkeuring van de uitgave, de aanbestedingsdocumenten, de
gunningswijz van de opdracht en de financieringswijze.

De Raad,
Aangezien er een krediet ingeschreven is op artikel 421/731-60/82 van de begroting
2022 voor de herstelling van trottoirs;
Aangezien de technische dienst een bestek voor deze werken opgesteld heeft voor de
herstelling van de trottoirs in de Godshuizenlaan tussen de Meelbessenlaan en de
Homborchveldlaan;
Aangezien de Godshuizenlaan deel uitmaakt van het netwerk "voetgangers plus" van
het Good Move-plan, de trottoirs slechts 1,20 meter breed zijn en ze zich niet
schikken naar de Gewestelijke stedenbouwkundige verordening;
Aangezien het project voorziet om de trottoirs te verbreden tot 2,00 meter door de
strook grond langs de kantsteen te schrappen;
Aangezien het dossier opgesplitst is in 2 percelen :
- Perceel 1 : Godshuizenlaan;
- Perceel 2 : Joseph Bensstraat;
Aangezien de raming van de uitgave voor deze werken € 188.633,25 excl. btw beloopt
voor perceel 1, hetzij € 251.070,86 inclusief herziening en btw, en € 272.477,00 excl.
btw voor perceel 2, hetzij € 362.666,89 inclusief herziening en btw, en deze uitgave
vastgelegd zal worden op artikel 421/731-60/82 van de buitengewone begroting 2022;
Aangezien de plaatsingsprocedure van de opdracht een vereenvoudigde
onderhandelingsprocedure met voorafgaande bekendmaking is,
Beslist : 

22/115
Conseil communal - 24.02.2022 - Registre public
Gemeenteraad - 24.02.2022 - Openbaar register



24.02.2022/A/0011

- de raming van een bedrag van € 251.070,86 inclusief btw voor perceel 1 en
€ 362.666,89 inclusief btw voor perceel 2 goed te keuren;
- het bestek dat de werken van het onderhavige dossier regelt goed te keuren;
- de plaatsingsprocedure van de opdracht goed te keuren, die de vereenvoudigde
onderhandelingsprocedure met voorafgaande bekendmaking zal zijn, en de
inlichtingen te bepalen betreffende de technische draagkracht van de aannemers, meer
bepaald dat de inschrijver moet voldoen aan de erkenningsvoorwaarden voor
aannemers van werken in categorie C, klasse 3 voor alle percelen of klasse 2 enkel
voor perceel 1 of perceel 2;
- de aankondiging van de opdracht goed te keuren.

 

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

15 annexes / 15 bijlagen
descriptif trottoirs 2022 - lot 2 Bens.pdf, Récap trottoirs 2022 - lot 1 Hospices.pdf,
plan Hospices.pdf, trottoirs 2022 CSC NL.pdf, descriptif trottoirs 2022 - lot 1
Hospices.pdf, trottoirs 2022 CSC fr.pdf, Récap trottoirs 2022 - lot 2 Bens.pdf, PSS -
UCCLE -Trottoirs 2022.pdf, trottoirs 2022 formulaire d'offre.pdf, trottoirs 2022
Offerte formulier.pdf, Avis 436517_nl.pdf, Estimation Trottoirs 2022 - lot 1
Hospices.pdf, Avis 436517_fr.pdf, GVP - UKKEL - Trottoirs 2022.pdf, Estimation
Trottoirs 2022 - lot 2 Bens.pdf

 

 

 

Mobilité - Mobiliteit
 

Police de la circulation routière.- Règlement général complémentaire.-
Abrogation et nouvelles dispositions.

Le Conseil,
Vu l’article 117 de la nouvelle loi communale;
Vu l’article 3 de l’Ordonnance du 3 avril 2014 relative aux règlements
complémentaires sur la circulation routière et sur la pose et le coût de la signalisation
routière;
Vu l’article 60 et suivants de l’Arrêté royal du 1er décembre 1975 portant règlement
général sur la police de la circulation routière et de l'usage de la voie publique;
Vu l’Arrêté ministériel du 11 octobre 1976 fixant les dimensions minimales et les
conditions particulières de placement de la signalisation routière;
Considérant la circulaire ministérielle du 14 novembre 1977 relative aux règlements
complémentaires et au placement de la signalisation routière;
Considérant que les mesures prévues ci-après concernent la voirie communale et/ou
régionale;
Abrogation :
Article 5 : Arrêt et stationnement (signaux routiers)
Art.5.9. Stationnement réservé
Art.5.9.1. Le stationnement est réservé, dans les endroits suivants, à certaines
catégories de véhicules: Personnes handicapées. La mesure est matérialisée par des
signaux E9a complétés par un panneau additionnel sur lequel est reproduit le symbole
d'une chaise roulante pour personnes handicapées.
Art.5.9.1.7. Rue du Doyenné, 10 (6 m);
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Nouvelles dispositions :
Article 4 : Canalisation de la circulation
Art.4.1. Ilot directionnel et zone d'évitement
Art.4.1.2. Une zone d'évitement est tracée sur les voies suivantes. La mesure est
matérialisée par les marques de couleur blanche prévues à l'art. 77.4. de l'A.R.
Art.4.1.2.58. Avenue Jean et Pierre Carsoel, 126 (1-3 m);
Art.4.1.2.59. Rue du Ham, 3 (1-3 m);
Art.4.1.2.60. Avenue de la Floride, 55 (1-3 m);
Art.4.1.2.61. Avenue de la Floride, 63 (1-3 m);
Article 5 : Arrêt et stationnement (signaux routiers)
Art.5.7. Stationnement payant
Art.5.7.7. Le stationnement est payant sur les emplacements réservés au chargement
de véhicules électriques dans les voiries suivantes. La mesure est matérialisée par des
signaux E9a portant la mention « PAYANT » complétés d'un panneau informatif «
Forfait 50 euros/4h30 excepté véhicule en charge » avec le symbole d'une voiture
entourée d'une prise.
Art.5.7.7.25. Avenue de l'Aulne, 102 (12 m);
Art.5.7.7.26. Rue Basse, 74 (12 m);
Art.5.7.7.27. Avenue de Beersel, 126 (12 m);
Art.5.7.7.28. Square Charles Lagrange, 2 (2 emplacements);
Art.5.7.7.29. Avenue Hellevelt, 48 (12 m);
Art.5.7.7.30. Avenue Jacques Pastur, au carrefour avec la chaussée de Waterloo, côté
impair (12 m);
Art.5.7.7.31. Avenue du Jonc, 31 (12 m);
Art.5.7.7.32. Rue Langeveld, côté opposé au n° 113 (12 m);
Art.5.7.7.33. Rue Marie Depage, 19 (12 m);
Art.5.7.7.34. Avenue Mercure, 16 (12 m);
Art.5.7.7.35. Avenue du Prince de Ligne, 95 (12 m);
Art.5.7.7.36. Avenue Vanderaey, au carrefour avec Dieweg, côté impair (12 m);
Art.5.7.7.37. Rue Vanderkindere, 214 (12 m);
Art.5.7.7.38. Avenue Kersbeek, 327 (13 m);
Art.5.9. Stationnement réservé
Art.5.9.1. Le stationnement est réservé, dans les endroits suivants, à certaines
catégories de véhicules: Personnes handicapées. La mesure est matérialisée par des
signaux E9a complétés par un panneau additionnel sur lequel est reproduit le symbole
d'une chaise roulante pour personnes handicapées.
Art.5.9.1.32. Chaussée d'Alsemberg, 901 (12 m);
Art.5.9.1.33. Rue du Doyenné, 14 (6 m);
Art.5.9.1.34. Rue du Château d'Or, 14 (6 m);
Art.5.9.1.35. Drève d'Anjou, 7 (6m);
Art.5.9.1.36. Chaussée d'Alsemberg, 679 (6m);
Art.5.9.1.37. Rue Lincoln, 77 (6 m);
Article 10 : Dispositions finales
Art.10.1. La signalisation prévue ci-dessus sera placée conformément aux dispositions
de l'Arrêté Royal du 1er décembre 1975 portant règlement général sur la police de la
circulation routière et de l'usage de la voie publique et de l’Arrêté ministériel du 11
octobre 1976 fixant les dimensions minimales et les conditions particulières de
placement de la signalisation routière.
Art.10.2. Le présent règlement sera soumis à l'approbation du Ministre de la Mobilité,
après avis de la Commission Consultative pour la Circulation Routière, conformément
à l’article 3 de l’Ordonnance du 3 avril 2014 relative aux règlements complémentaires
sur la circulation routière, la pose et le coût de la signalisation routière.
Décide d’approuver les mesures susmentionnées.
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Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Politie op het wegverkeer.- Algemeen bijkomend reglement.- Intrekking en
nieuwe bepalingen.

De Raad,
Gelet op artikel 117 van de Nieuwe Gemeentewet;
Gelet op artikel 3 van de ordonnantie van 3 april 2014 betreffende de aanvullende
reglementen op het wegverkeer
en de plaatsing en bekostiging van de verkeerstekens;
Gelet op artikel 60 e.v. van het koninklijk besluit van 1 december 1975 houdende
algemeen reglement op de
politie van het wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg;
Gelet op het ministerieel besluit van 11 oktober 1976 houdende de minimum
afmetingen en de bijzondere
plaatsingsvoorwaarden van de verkeerstekens;
Overwegende de ministeriële omzendbrief van 14 november 1977 betreffende de
aanvullende reglementen en de
plaatsing van verkeerstekens;
Overwegende dat de hierna voorziene maatregelen gemeentewegen en/of
gewestwegen betreffen;
Intrekking :
Article 5 : Stilstaan en parkeren (verkeersborden)
Art.5.9. Parkeren voorbehouden
Art.5.9.1. Het parkeren is voorbehouden op de volgende plaatsen voor bepaalde
categorieën voertuigen: Personen met een handicap. De maatregel wordt kenbaar
gemaakt door verkeersborden E9a aangevuld met een onderbord waarop het symbool
van een rolstoel voor personen met een handicap afgebeeld is.
Art.5.9.1.7. Dekenijstraat, 10 (6 m);
Nieuwe bepalingen :
Article 4 : Kanaliseren van het verkeer
Art.4.1. Verkeersgeleider en verdrijvingsvlak
Art.4.1.2. Een verdrijvingsvlak wordt aangebracht op de volgende wegen. De
maatregel wordt kenbaar gemaakt door witte strepen, conform artikel 77.4. van het
K.B.
Art.4.1.2.58. Jean en Pierre Carsoellaan, 126 (1-3 m);
Art.4.1.2.59. Hamstraat, 3 (1-3 m);
Art.4.1.2.60. Floridalaan, 55 (1-3 m);
Art.4.1.2.61. Floridalaan, 63 (1-3 m);
Article 5 : Stilstaan en parkeren (verkeersborden)
Art.5.7. Betalend parkeren
Art.5.7.7. Het parkeren is betalend op de parkeerplaatsen voorbehouden voor het
opladen van elektrische voertuigen op de volgende wegen. De maatregel wordt
kenbaar gemaakt door verkeersborden E9a met de vermelding «BETALEND»
aangevuld door een informatiebord "Forfait 50 euro/4h30 uitgezonderd opladend
voertuig" met een pictogram van een auto met een stekker.
Art.5.7.7.25. Elzeboomlaan, 102 (12 m);
Art.5.7.7.26. Diepestraat, 74 (12 m);
Art.5.7.7.27. Beersellaan, 126 (12 m);
Art.5.7.7.28. Charles Lagrangesquare, 2 (2 plaatsen);
Art.5.7.7.29. Helleveltlaan, 48 (12 m);
Art.5.7.7.30. Jacques Pasturlaan, aan het kruispunt met de Waterloosesteenweg,
onpare kant (12 m);
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Art.5.7.7.31. Biezenlaan, 31 (12 m);
Art.5.7.7.32. Langeveldstraat, aan de overkant van nr. 113 (12 m);
Art.5.7.7.33. Marie Depagestraat, 19 (12 m);
Art.5.7.7.34. Mercuriuslaan, 16 (12 m);
Art.5.7.7.35. Prins de Lignelaan, 95 (12 m);
Art.5.7.7.36. Vanderaeylaan, aan het kruispunt met Dieweg, onpare kant (12 m);
Art.5.7.7.37. Vanderkinderestraat, 214 (12 m);
Art.5.7.7.38. Kersbeeklaan, 327 (13 m);
Art.5.9. Parkeren voorbehouden
Art.5.9.1. Het parkeren is voorbehouden op de volgende plaatsen voor bepaalde
categorieën voertuigen: Personen met een handicap. De maatregel wordt kenbaar
gemaakt door verkeersborden E9a aangevuld met een onderbord waarop het symbool
van een rolstoel voor personen met een handicap afgebeeld is.
Art.5.9.1.32. Alsembergsesteenweg, 901 (12 m);
Art.5.9.1.33. Dekenijstraat, 14 (6 m);
Art.5.9.1.34. Gulden Kasteelstraat, 14 (6 m);
Art.5.9.1.35. Anjoudreef, 7 (6 m);
Art.5.9.1.36. Alsembergsesteenweg, 679 (6 m);
Art.5.9.1.37. Lincolnstraat, 77 (6 m);
Article 10 : Slotbepalingen
Art.10.1. De hierboven voorziene signalisatie wordt geplaatst conform de bepalingen
van het K.B. van 1 december 1975 houdende algemeen reglement op de politie van
het wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg en het M.B. van 11 oktober
1976 waarbij de minimum afmetingen en de bijzondere plaatsingsvoorwaarden van de
verkeerstekens worden bepaald.
Art.10.2. Het onderhavige reglement wordt ter goedkeuring voorgelegd aan de
Minister van Mobiliteit, na advies van de Raadgevende Commissie voor het
Wegverkeer, conform artikel 3 van de ordonnantie van 3 april 2014 betreffende de
aanvullende reglementen op het wegverkeer en de plaatsing en bekostiging van de
verkeerstekens.
Beslis de bovenvermelde maatregelen goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

16 annexes / 16 bijlagen
Borne_Basse 74.pdf, 2022 02 24_Cc_NoteExplicative.pdf, 2022 02
24_Cc_Annexes.pdf, Borne_PrincedeLinge 95.pdf, Borne_Vanderkindere 212.pdf,
Borne_Vanderaey_Dieweg.pdf, Borne_Jonc 31.pdf, Borne_Aulne 102.pdf,
Borne_JacquesPastur_Waterloo.pdf, Borne_Kersbeek 327.pdf, Borne_Mercure
14.pdf, Borne_Charles Lagrange 2.pdf, Borne_Hellevelt 38.pdf, Borne_Beersel
126.pdf, Borne_MarieDepage 19.pdf, Borne_Langeveld,cô 113.pdf

 

 

 

Parking - Parking
 

Parking.- Projet d’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale
modifiant l'arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale du 18
juillet 2013 relatif aux zones de stationnement réglementées, aux cartes de
dérogation et aux tarifs.- Avis de la Commune d’Uccle.
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Le Conseil,
Vu le courrier du 24.12.2021 du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale
sollicitant l’avis du Conseil communal sur la révision de l’Ordonnance et plus
particulièrement sur l’aspect lié aux tarifs des zones, des cartes et des redevances ; 
Vu les ateliers organisés par Brulocalis à l’attention des Communes les 17 et 24
novembre 2021 au sujet de cette réforme relative au stationnement; 
Vu le benchmarking international relatif aux politiques de stationnement réalisé par
Stratec, Engie et BM présenté qui révèle que les tarifs pratiqués à Bruxelles sont
moindres par rapport à nombre de villes européennes et belges; 
Vu la séance de questions-réponses à l’attention des Communes qui s’est tenue le 13
janvier dernier; 
Vu que l’avis des Communes était initialement sollicité pour le 11 février mais que ce
délai a été prorogé jusqu’au 4 mars 2022; 
Vu l’intégration des enjeux environnementaux dans l’organisation des villes et des
communes; 
Vu la politique de gestion du stationnement à Uccle en vigueur depuis 2004 et le Plan
d’Action Communal de Stationnement mis en œuvre depuis 2016; 
Vu la nécessité de garantir une rotation du stationnement sur les parties réglementées
de notre territoire communal (+/-50 % du territoire) et de protéger le stationnement
des riverains; 
Vu la pression du stationnement très marquée dans plusieurs secteurs réglementés; 
Vu la hausse des prix de l’énergie et l’inflation qui induit, pour une part de la
population, une perte du pouvoir d'achat et qui se traduit par une augmentation
générale et durable des prix; 
Vu le plan régional Good Move adopté par le Gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale qui prévoit la suppression de plusieurs dizaines de milliers de
places de stationnement en voirie à l’horizon 2030, partiellement compensée par la
création de places hors voirie; 
Vu la révision des tarifs proposée dans le projet d’arrêté transmis (voir tableau
récapitulatif en annexe) et détaillée également par voie de presse ; émet les remarques
suivantes : 
- une augmentation de la redevance forfaitaire de 25 € à 30 €, au lieu de 35 €, 40 € et
45 € tel que suggéré, paraît suffisante (tout en veillant à ce que le montant de la
redevance journalière forfaitaire ne devienne évidemment pas plus attractif que
l’application du tarif horaire durant une journée); 
- dans les zones rouges, oranges, grises et vertes, pour ce qui concerne la 1ère demi-
heure, conserver le tarif actuel de 0,50€, s’agissant d’un stationnement de très courte
durée qui s’inscrit dans une logique de rotation et qui permet, par exemple, de réaliser
quelques courses rapides; 
- une progressivité annuelle des hausses tarifaires amorcée l’année suivant l’adoption
de la future ordonnance sur une durée par exemple de trois années; 
- l’abonnement annuel pour stationnement d’un vélo dans une box vélo passerait de 60
à 15 euros par an et serait dès lors aligné sur le prix de la carte riverain pour le 1er
véhicule, ce qui est davantage logique; 
- la possibilité d’octroyer une heure de stationnement gratuit devrait être envisagée
dans des circonstances particulières telles que chantier d’envergure, braderies,
périodes de solde etc...; 
- le fait que les parkings de dissuasion soient rendus gratuits pour les personnes qui
poursuivent leur route en transport en commun est positif. Qu’il est par ailleurs
important que la tarification proposée dans ceux-ci soit plus attractive que celle
d’application en voirie, au risque sinon d’accroître la pression sur le stationnement en
voirie, dans les artères résidentielles situées à proximité; 
Considérant que la réforme soumise porte sur la tarification, ne se positionne dès lors
pas sur les autres aspects relatifs à la politique de stationnement. Qu’il est toutefois
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souhaitable de rappeler deux demandes de notre assemblée relatives aux cartes de
dérogation, à savoir : 
- la nécessité de prévoir, pour les garagistes, la possibilité d’acquérir un quota limité
de cartes de dérogation « secteur automobile», portant sur quelques véhicules qui
peuvent stationner simultanément en voirie ; 
- la nécessité de mettre en place une carte professionnelle « courte durée » (3 mois ? 6
mois ?), par exemple pour un enseignant amené à effectuer un remplacement dans une
école; 
Considérant qu’il est essentiel que les règles relatives au stationnement soient
harmonisées sur un territoire régional dont la superficie est limitée, dans un objectif de
lisibilité pour le citoyen, tout en veillant à ce que les communes conservent une
certaine autonomie, 
Décide : 
- d’approuver le présent avis; 
- de le communiquer au Cabinet de la Ministre Elke Van Den Brandt, Ministre de la
Mobilité.

Le point est reporté.

Parking.- Ontwerp van besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot
wijziging van het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 18 juli
2013 betreffende de gereglementeerde parkeerzones, de vrijstellingskaarten en
de tarieven.- Advies van de gemeente Ukkel.

De Raad,
Gelet op de brief van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 24/12/2021 waarin
het advies van de gemeenteraad gevraagd wordt over de herziening van de
ordonnantie en meer in het bijzonder over het aspect met betrekking tot de tarieven
van de zones, de kaarten en de retributies;
Gelet op de workshops die op 17 en 24 november 2021 door Brulocalis voor de
gemeentes georganiseerd werden over deze hervorming met betrekking tot het
parkeren;
Gelet op de voorgestelde internationale benchmarking met betrekking tot het
parkeerbeleid door Stratec, Engie en BM, die aantoont dat de tarieven die in Brussel
gehanteerd worden lager zijn in vergelijking met heel wat Europese en Belgische
steden;
Gelet op de vraag-antwoordsessie bestemd voor de gemeentes, die plaatsvond op
13 januari;
Aangezien het advies van de gemeentes oorspronkelijk gevraagd werd tegen
11 februari, maar deze termijn verlengd werd tot 4 maart 2022;
Gelet op de integratie van de milieu-uitdagingen in de organisatie van de steden en
gemeentes;
Gelet op het beheersbeleid van het parkeren in Ukkel, van kracht sinds 2004, en het
Gemeentelijk Parkeeractieplan, dat sinds 2016 van kracht is;
Gelet op de noodzaak om een parkeerrotatie te garanderen in de gereglementeerde
delen van ons gemeentelijk grondgebied (+/- 50 % van het grondgebied) en de
parkeergelegenheid van de buurtbewoners te beschermen;
Gelet op de overduidelijke parkeerdruk in verschillende gereglementeerde sectoren;
Gelet op de stijging van de energieprijzen en de inflatie die voor een deel van de
bevolking leidt tot een verlies van koopkracht en die zich vertaalt in een algemene en
duurzame stijging van de prijzen;
Gelet op het gewestelijk Good Move-plan, goedgekeurd door de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering, dat de schrapping van tienduizenden parkeerplaatsen op de
weg tegen 2030 voorziet, deels gecompenseerd door de aanleg van plaatsen naast de
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weg;
Gelet op de herziening van de tarieven die voorgesteld wordt in het bezorgde ontwerp
van besluit (zie samenvattende tabel in de bijlage) en ook gedetailleerd wordt in de
pers; formuleert de volgende opmerkingen :
- een verhoging van de forfaitaire retributie van € 25 naar € 30 in plaats van € 35, € 40
en € 45 zoals voorgesteld, lijkt voldoende (waarbij erover gewaakt wordt dat het
bedrag van de dagelijkse forfaitaire retributie uiteraard niet aantrekkelijker wordt dan
de toepassing van het uurtarief overdag);
- in de rode, oranje, grijze en groene zones, wat betreft het eerste halfuur, het huidige
tarief van € 0,50 behouden aangezien het gaat om parkeren van zeer korte duur dat in
de lijn ligt van een roteerlogica en dat het bijvoorbeeld mogelijk maakt om enkele
snelle boodschappen te doen;
- een jaarlijkse progressiviteit van de tariefverhogingen aangevat in het jaar na de
goedkeuring van de toekomstige ordonnantie over een duur van bijvoorbeeld drie jaar;
- het jaarabonnement voor het stallen van een fiets in een fietsbox zou dalen van € 60
naar € 15 per jaar en zou bijgevolg aangepast worden aan de prijs van de
bewonerskaart voor het eerste voertuig, wat logischer is;
- de mogelijkheid om een gratis uur parkeren toe te kennen zou overwogen moeten
worden in bijzondere omstandigheden, zoals werken van grote omvang, braderijen,
koopjesperiodes, enz.
- het feit dat de overstapparkings gratis gemaakt worden voor mensen die hun weg
met het openbaar vervoer voortzetten is positief. Het is overigens belangrijk dat de
erop voorgestelde tariefbepaling aantrekkelijker is dan diegene die van toepassing is
op de weg, met het risico dat de parkeerdruk op de weg, in de residentiële straten in de
buurt, anders zou toenemen;
Overwegende dat de ingediende hervorming betrekking heeft op de tariefbepaling en
bijgevolg geen standpunt inneemt over de andere aspecten met betrekking tot het
parkeerbeleid;
Dat het echter wenselijk is om twee verzoeken van onze vergadering met betrekking
tot de vrijstellingskaarten te herhalen, meer bepaald :
- de noodzaak om voor garagehouders de mogelijkheid te voorzien om een beperkt
aantal vrijstellingskaarten "automobielsector" aan te schaffen voor enkele voertuigen
die gelijktijdig op de weg mogen parkeren;
- de noodzaak om een professionele kaart "korte duur" (3 maanden? 6 maanden?) in te
voeren, bijvoorbeeld voor een leerkracht die een vervanging moet doen in een school;
Overwegende dat het essentieel is dat de regels met betrekking tot het parkeren op
elkaar afgestemd worden op een gewestelijk grondgebied waarvan de oppervlakte
beperkt is, in een streven naar duidelijkheid voor de burgers, waarbij erover gewaakt
wordt dat de gemeentes een zekere autonomie behouden,
Beslist :
- het onderhavige advies goed te keuren;
- het mee te delen aan het kabinet van minister van Mobiliteit Elke Van Den Brandt.

Het punt wordt verdaagd.

5 annexes / 5 bijlagen
211224_Besluit_parkeertarieven.pdf, 211224 Tableur comparatif tarifs
stationnement.pdf,
211224_VDB_UCC_AvisConseilCommunal_TarifsStationnement.pdf, 130718
AGRBC Tarifs zones et cartes (FR).docx, 130718 AGRBC Tarifs zones et cartes
(NL).docx
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DÉPARTEMENT AFFAIRES CULTURELLES ET RÉCRÉATIVES - DEPARTEMENT
CULTURELE EN RECREATIEVE ZAKEN

Sports - Sport
 

Octroi d'un subside à l'organisation des "24 Heures Vélo du bois de la Cambre".

Le Conseil,
Considérant que les "24 Heures Vélo du Bois de la Cambre" participent à la promotion
de la mobilité douce en ce que cet événement sportif et convivial "met en selle" des
milliers de jeunes;
Considérant que la pratique du vélo s'avère également très positive pour la santé et
pour l'environnement;
Considérant que l'événement se déroulera au Bois de la Cambre, à proximité de notre
commune, que des groupements ucclois y participeront, que l'équipe organisatrice
compte plusieurs Ucclois dans ses rangs;
Considérant que les organisateurs sollicitent un subside dans le cadre de la 36e édition
qui se tiendra les 26 et 27 mars prochains,
Décide d'octroyer un subside de 750 € à l'organisation des "24 Heures Vélo du Bois de
la Cambre".

 

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Toekenning van een subsidie aan de "24 Heures Vélo du bois de la Cambre".

De Raad,
Overwegende dat de "24 heures vélo du Bois de la Cambre" inspeelt op de
aanmoediging van zachte mobiliteit aangezien dit sportevenement duizenden jongeren
op de fiets krijgt;
Overwegende dat fietsen bovendien erg goed is voor de gezondheid en het milieu;
Overwegende dat het evenement plaatsvindt in het Ter Kamerenbos, vlakbij onze
gemeente, dat Ukkelse groepen eraan zullen deelnemen, dat talrijke Ukkelaars
meewerken aan de organisatie van dit evenement;
Overwegende dat de organisatoren een subsidie aanvragen in het kader van de 36ste
editie die plaatsvindt op 26 en 27 maart,
Beslist een subsidie van € 750 toe te kennen voor de organisatie van de "24 heures
vélo du Bois de la Cambre".

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

 

 

Approbation des modifications apportées au règlement des chèques-sports et le
formulaire de demande.

Le Conseil,
Considérant qu'en séance du 24 juin 2021, l'Assemblée a approuvé le règlement des
chèques-sport et le formulaire de demande y afférent ;
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Qu'après analyse du bilan de l'expérience de 2021, le service des sports soumet à
l’approbation du Conseil d'en modifier d'une part les conditions d'octroi et d’autre part
le montant du chèque et le délai de dépôt des dossiers, à savoir :

l’élargissement de l’octroi de chèques-sport aux jeunes ucclois de 6 à 26 ans
et non plus seulement aux étudiants.

la fixation des maximas des revenus à ceux qui permettent d’être éligibles
aux logements modérés en Région de Bruxelles-Capitale.

l’augmentation du montant des chèques-sport à 75 €.
l’élargissement du délai de dépôt des dossiers du premier jour ouvrable de

septembre au dernier jour ouvrable de novembre de l’année en cours;

Que ces modifications sont reprises dans les documents ci-annexés,
Décide d’approuver les modifications au règlement des chèques-sport et au formulaire
de demande et de transmettre sa délibération aux autorités de tutelle.

M. De Bock précise que son groupe va soutenir ce point mais qu’il s’abstient à titre
personnel.
Il regrette qu’il n’ait pas été possible de toucher un public plus précarisé, notamment
les jeunes des quartiers du Melkriek, du Homborch et de la chaussée de Neerstalle.
Des actions concertées avec la SUL, Binhome et le CPAS seraient sans doute utiles à
cet égard.
L’extension jusqu’au mois de novembre part d’une bonne intention mais ne tient pas
compte du fait que les inscriptions dans les clubs sportifs ne sont pas cantonnées aux
périodes de rentrée mais ont aussi lieu au début de l’année civile (janvier, février)
voire toute l’année.
Mais comme M. De Bock ne souhaite pas contrarier la majorité en dépit de ces
objections, il opte pour l’abstention plutôt que pour un vote négatif.

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 37 votes positifs, 1 abstention.
Abstention : Emmanuel De Bock.

Goedkeuring van de wijzigingen aan het reglement van de sportcheques en het
aanvraagformulier.

De Raad,
Overwegende dat de vergadering in zitting van 24 juni 2021 het
sportchequesreglement en het daarbij horende aanvraagformulier heeft goedgekeurd;
Overwegende dat, na analyse van de resultaten van het experiment van 2021, de dienst
Sport ter goedkeuring aan de raad voorlegt om de toekenningsvoorwaarden en het
bedrag van de cheques en de indieningstermijn van aanvragen te wijzigen, namelijk :

de uitbreiding van de toekenning van sportcheques tot Ukkelse jongeren
tussen 6 en 26 jaar en niet langer alleen tot studenten;

de vaststelling van maximuminkomens op het niveau van die welke toelaten
om in aanmerking te komen voor een middelmatige huisvesting in het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest;

de verhoging van het bedrag van de sportcheques tot € 75;
de verlenging van de indieningstermijn van aanvragen van de eerste werkdag

van september tot de laatste werkdag van november van het lopende jaar;

Overwegende deze wijzigingen zijn opgenomen in de bijgevoegde documenten,

• 

• 

• 
• 

• 

• 

• 
• 
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Beslist zijn goedkeuring te verlenen aan de wijzigingen in het sportchequesreglement
en het aanvraagformulier en zijn beraadslaging over te maken aan aan de
toezichthoudende overheid.

De h. De Bock verklaart dat zijn fractie dit punt zal steunen maar dat hij zich op
persoonlijke titel zal onthouden.
Hij betreurt het dat het niet mogelijk was geweest een meer kwetsbaar publiek te
bereiken, met name jongeren in de wijken Melkriek, Homborch en Neerstallesteenweg.
Een gecoördineerde actie met de SUL, Binhome en het OCMW zou in dit verband
ongetwijfeld nuttig zijn.
De verlenging tot november is goed bedoeld maar houdt geen rekening met het feit dat
de inschrijving voor sportclubs niet beperkt is tot het begin van het schooljaar maar
ook plaatsvindt aan het begin van het kalenderjaar (januari, februari) en zelfs
gedurende het hele jaar.
Omdat hij de meerderheid ondanks deze bezwaren niet voor het hoofd wilde stoten,
zal hij zich onthouden in plaats van tegen te stemmen.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 37 positieve stemmen, 1 onthouding.
Onthouding : Emmanuel De Bock.

4 annexes / 4 bijlagen
1. Règlement chèques-sport.pdf, 4. Sportcheques-Formulier NL.pdf, 2. Formulaire
chèques-sport.pdf

 

 

Projet de construction d’un stade national de hockey.- Désignation d’un Project
Manager.- Approbation des conditions et du mode de passation du marché.

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale, notamment l’article 234, § 1 relatif aux compétences
du conseil communal;
Vu la loi du 17 juin 2013 relative à la motivation, à l’information et aux voies de
recours en matière de marchés publics, de certains marchés de travaux, de fournitures
et de services et de concession;
Vu la loi du 17 juin 2016 relative aux marchés publics, notamment l’article 38, § 1, 1°
c) et d);
Vu l’arrêté royal du 18 avril 2017 relatif à la passation des marchés publics dans les
secteurs classiques;
Considérant que la Fédération belge de hockey et la Commune d’Uccle souhaiteraient
voir se concrétiser le projet d’un stade national de hockey à Uccle, sur le plateau du
Zwartebeek;
Que ce site est situé à proximité de la Chaussée de Neerstalle et de la Commune de
Drogenbos, localisation idéale en termes de mobilité et d’accessibilité;
Considérant que ce stade compterait environ 5.000 à 6.000 places assises;
Qu’il devrait permettre d’accueillir un certain nombre de matchs de l’équipe
nationale, sachant que des rencontres se tiendraient toujours dans les stades régionaux
d’Anvers ou de Wavre;
Que le terrain qui sera mis à disposition pour la construction de ce stade national
appartient à la Commune d’Uccle;
Que les modalités relatives à mise à disposition doivent encore être définies;
Que ce terrain accueille actuellement un terrain synthétique de football (dont la
surface est en très mauvais état) et une salle de sport communale;
Qu’outre l’ambition d’accueillir des matchs des équipes nationales (femmes et
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hommes, catégories d’âge etc…) ces infrastructures devraient permettre à notre
capitale d’accueillir dans les années à venir un championnat d’Europe et/ou du Monde
;
Qu’enfin, ce site devrait également pouvoir accueillir des entrainements/matchs des 4
clubs ucclois (Leopold, Racing, Uccle Sport et Wellington);
Considérant que la construction d’un stade national sur le site de Zwartebeek
nécessite des vérifications d’ordre urbanistique, au regard du PRAS et du PPAS
d’application;
Que le financement de cette opération est assuré tant par la Région bruxelloise que par
le Fédéral via le fonds Beliris;
Considérant que compte tenu des enjeux et du nombre de partenaires autour de la
table (Fédération belge de hockey, Fédéral, via Beliris, Région), se pose la question de
l’opportunité de constituer une structure commune permettant de réunir l’ensemble
des interlocuteurs concernés, dont les organes soient susceptibles de prendre les
décisions ad hoc, chargés du pilotage et de l’accompagnement du projet, qui puisse
recevoir les financements régional et fédéral, qui soit habilitée à désigner une
personne en charge de la gestion quotidienne, de veiller à faire avancer ce projet
d’envergure, etc..;
Considérant qu’en séance du 21 septembre 2021, le Collège a décidé de désigner
Maître Sébastien Depré afin d’établir une consultation juridique permettant d’éclairer
la commune quant à l’opportunité de recourir à une structure para-publique et le cas
échéant, en définir les modalités;
Considérant que depuis le mois d’octobre 2021, une série de réunions en présence des
différents intervenants et du conseil désigné sont intervenues afin d’échanger et
avancer dans ce dossier;
Considérant l’ampleur de ce projet, la Fédération belge de hockey, la Commune
d’Uccle, la Région de Bruxelles-Capitale et l’Etat fédéral (via Beliris) cherchent à
s’adjoindre les services d’une/un Project Manager capable de piloter l’ensemble de ce
projet;
Qu’il est question en particulier de veiller à ce que ce dernier s’intègre de manière
cohérente, harmonieuse et utile dans le quartier;
Que la personne désignée sera placé(e) sous l’autorité d’un Comité de pilotage
comprenant des représentants de la Commune d’Uccle, de la Fédération, de la Région
bruxelloise et de l’Etat fédéral (et ultérieurement d’une nouvelle structure juridique en
cours de constitution);
Qu’elle aura pour mission principale de définir les enjeux et la programmation du
projet et de chacun des sous-projets qu’il contient, puis d’en assurer la coordination
dans sa mise en œuvre par les différents partenaires (Beliris, administrations
communale et régionale, Fédération, …) et les autres acteurs concernés (commune de
Forest, commune de Drogenbos, etc);
Considérant vu la mission envisagée et la nécessité, pour le project manager, de
disposer d’une certaine flexibilité dans l’exercice de ses prestations, il a été décidé de
faire appel à un consultant externe, disposant du statut d’indépendant;
Considérant que le Cabinet de Me Depré a procédé à la rédaction des documents du
marché;
Considérant qu’il est proposé de passer le marché par procédure concurrentielle avec
négociation, conformément à l’article 38, § 1, 1°, c) et d) de la loi du 17 juin 2016
relative aux marchés publics;
Qu’en effet, le marché porte sur la prestation de services de project manager;
Qu’il s’agit de prestations intellectuelles qui revêtent, en soi, une certaine complexité;
Que cette complexité est sensiblement accentuée par l’objet de la mission qui porte
sur la construction d’un stade national;
Que dans un tel contexte, les négociations doivent pouvoir être utilisées par
l’adjudicateur, en cas de besoin, afin d’affiner, de préciser ou de compléter, dans le
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plus strict respect du principe d’égalité, le plan d’action proposé par les différents
soumissionnaires;
Considérant que le montant global estimé de ce marché s’élève à 300.000 € TVAC;
Considérant que le crédit permettant cette dépense sera inscrit au budget ordinaire de
l’exercice 2022 après approbation des modifications budgétaires par les autorités de
tutelle , article 764/122-02/12; 
Sur proposition du Collège des Bourgmestre et échevins,
Décide, sous réserve de l'approbation des modifications budgétaires :
- d’approuver les documents du marché et le montant estimé à 300.000 € : «
l’accomplissement de prestations de project manager dans le cadre de la construction
d’un stade national de hockey et du réaménagement du plateau sportif du Zwartebeek
situé à Uccle »;
- de passer le marché par procédure concurrentielle avec négociation;
- de soumettre le marché à la publicité européenne;
- de compléter et d’envoyer l’avis de marché au niveau national et européen;
- de transmettre cette délibération à l’autorité de tutelle en vue de l’exercice de la
tutelle générale.

 

Le Conseil approuve le point.
38 votants : 38 votes positifs.

Project voor de bouw van een nationaal hockeystadion.- Aanstelling van een
projectmanager.- Goedkeuring van de voorwaarden en gunningswijze van de
opdracht.

De Raad,
Gelet op de nieuwe gemeentewet, inzonderheid artikel 234, § 1 betreffende de
bevoegdheden van de Gemeenteraad;
Gelet op de wet van 17 juni 2013 betreffende de motivering, de informatie en de
rechtsmiddelen inzake overheidsopdrachten en bepaalde opdrachten voor werken,
leveringen, diensten en concessies;
Gelet op de wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten, meer bepaald artikel
38, § 1, 1° c) et d);
Gelet op het koninklijk besluit van 18 april 2017 plaatsing overheidsopdrachten in de
klassieke sectoren;
Overwegende dat de Belgische hockeybond en de gemeente Ukkel het project van een
nationaal hockeystadion in Ukkel, op het plateau van Zwartebeek, concreet uitgewerkt
willen zien worden;
Dat dit terrein dicht bij de Neerstallesteenweg en de gemeente Drogenbos ligt, een
ideale locatie op vlak van mobiliteit en bereikbaarheid;
Overwegende dat dit stadion 5.000 tot 6.000 zitplaatsen zou tellen;
Dat het een aantal wedstrijden van de nationale ploeg zou moeten kunnen ontvangen,
aangezien de ontmoetingen steeds plaatsvinden in de regionale stadions van
Antwerpen of Waver;
Dat het terrein dat ter beschikking gesteld wordt voor de bouw van dit nationaal
stadion toebehoort aan de gemeente Ukkel;
Dat de modaliteiten voor de terbeschikkingstelling nog vastgelegd moeten worden;
Dat op dit terrein momenteel een kunstgrasveld (waarvan het oppervlak zich in zeer
slechte staat bevindt) en een gemeentelijke sportzaal liggen;
Dat naast de ambitie om wedstrijden van de nationale ploegen (vrouwen en mannen,
leeftijdscategorieën, enz.) te ontvangen deze infrastructuur het onze hoofdstad
mogelijk zou moeten maken om de komende jaren een Europees en/of
wereldkampioenschap te organiseren;
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Dat dit terrein tot slot ook trainingen/wedstrijden van de 4 Ukkelse clubs (Leopold,
Racing, Uccle Sport en Wellington) zou moeten kunnen ontvangen;
Overwegende dat de bouw van een nationaal stadion op het terrein van Zwartebeek
stedenbouwkundige controles ten aanzien van het geldende GBP en BBP vereist;
Dat de financiering van deze verrichting verzekerd wordt door het Brussels gewest en
de federale staat via het Belirisfonds;
Overwegende dat rekening houdend met de uitdagingen en het aantal partners rond de
tafel (Belgische hockeybond, federale staat via Beliris, gewest - ministers Vervoort,
Gatz en Clerfayt -, gemeente Vorst, enz.) de vraag rijst over de mogelijkheid om een
gemeenschappelijke structuur te vormen waarin alle betrokken gesprekspartners
verenigd worden, waarvan de organen ad hoc beslissingen kunnen nemen, belast met
de aansturing en begeleiding van het project, die de gewestelijke en federale
financiering kan ontvangen, die gerechtigd is om een persoon aan te stellen belast met
het dagelijks bestuur, te waken over de voortgang van dit grootschalige project, enz..;
Overwegende dat de vergadering in zitting van 21 september 2021 beslist heeft om
meester Sébastien Depré aan te stellen om een juridische raadpleging op te stellen die
het mogelijk maakt de gemeente te informeren over de mogelijkheid om een beroep te
doen op een semioverheidsstructuur en er desgevallend de modaliteiten van te
definiëren;
Overwegende dat er sinds oktober 2021 een reeks vergaderingen in aanwezigheid van
de verschillende betrokken partijen en van de aangestelde raadsman plaatsgevonden
hebben om uit te wisselen en voortgang te boeken in dit dossier;
Overwegende de omvang van dit project willen het Brussels Hoofdstedelijk Gewest
en de federale staat (via Beliris) zich laten bijstaan door de diensten van een
projectmanager die in staat is om dit volledige project aan te sturen;
Dat het in het bijzonder de bedoeling is dat het project samenhangend, harmonieus en
nuttig integreert in de wijk.
Dat de aangestelde persoon onder de bevoegdheid komt te staan van een stuurcomité
met vertegenwoordigers van de gemeente Ukkel, de bond, het Brussels gewest en de
federale staat (en later een nieuwe juridische structuur die momenteel opgezet wordt);
Dat hij als belangrijkste opdracht heeft om de uitdagingen en de planning van het
project en van alle subprojecten dat het bevat te definiëren en vervolgens de
coördinatie in de uitvoering ervan door de verschillende partners (Beliris, gemeente-
en gewestbestuur, bond, ...) en de andere betrokken actoren (gemeente Vorst,
gemeente Drogenbos, enz.) te verzekeren;
Overwegende dat er gezien de overwogen opdracht en de noodzaak voor de
projectmanager om een zekere flexibiliteit te bezitten in de uitoefening van zijn
prestaties beslist werd een beroep te doen op een externe consulent met het statuut
van zelfstandige;
Overwegende dat het kabinet van meester Depré overgegaan is tot de opmaak van de
opdrachtsdocumenten;
Overwegende dat er voorgesteld wordt om de opdracht te plaatsen via een
mededingingsprocedure met onderhandeling, overeenkomstig artikel 38 §1, 1° c) en
d) van de wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten;
Dat de opdracht immers betrekking heeft op de prestatie van diensten van
projectmanager; dat het immers gaat om intellectuele prestaties die op zich een zekere
complexiteit inhouden;
Dat deze complexiteit aanzienlijk benadrukt wordt door het voorwerp van de
opdracht, dat betrekking heeft op de bouw van een nationaal stadion;
Dat in een dergelijke context de onderhandelingen indien nodig door de aanbesteder
gebruikt moeten kunnen worden om het door de verschillende inschrijvers
voorgestelde actieplan te verfijnen, te verduidelijken of aan te vullen, met de hoogste
naleving van het gelijkheidsprincipe;
Overwegende dat het totale geraamde bedrag van deze opdracht 300.000 € (B.T.W.

35/115
Conseil communal - 24.02.2022 - Registre public
Gemeenteraad - 24.02.2022 - Openbaar register



24.02.2022/A/0016

inbegrepen) beloopt;
Overwegende dat de nodige kredieten zullen worden ingeschreven op de gewone
begroting van het dienstjaar 2022, artikel 764/122-02/12 na de goedkeuring van de
begrotingswijzigingen door de toezichthoudende overheid;
Op voorstel van het college van Burgemeester en schepenen,
Beslist, onder voorbehoud van de goedkeuring van de begrotingswijzigingen :
- de documenten en het bedrag geraamd op 300.000 € van de opdracht "de
verwezenlijking van prestaties van projectmanager in het kader van de bouw van een
nationaal hockeystadion en van de heraanleg van het sportplateau van Zwartebeek in
Ukkel" goed te keuren;
- de opdracht te plaatsen via een mededingingsprocedure met onderhandeling;
- de opdracht te onderwerpen aan de Europese bekendmaking;
- de aankondiging van de opdracht op nationaal en Europees niveau te vervolledigen
en te versturen;
- deze beraadslaging over te maken aan de toezichthoudende overheid met het oog op
het uitoefenen van het algemeen toezicht.

De Raad keurt het punt goed.
38 stemmers : 38 positieve stemmen.

4 annexes / 4 bijlagen
Projet de CSC recrutement project manager- modification suite CBE 16 02 22-
PDF.pdf, Projet guide de selection - recrutement project manager- modification suite
CBE 16 02 22- PDF.pdf, Projet de CSC récrutement project manager- clean - nl.pdf,
Projet guide de selection - recrutement project manager- clean - nl.pdf

 

Jean-Luc Vanraes entre en séance / treedt in zitting.  
 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES ÉDUCATIVES - DEPARTEMENT EDUCATIEVE ZAKEN

Egalité - Gelijkheid
 

Règlement du Conseil Consultatif pour l’Egalité des Genres.

Le Conseil, 
Vu que dans la Déclaration de Politique Générale, la Commune s'est engagée à lutter
contre toute discrimination liée au genre;
Vu que dans cette D.P.G., l’Assemblée s’est engagée à développer la participation des
habitants, en soutenant leurs projets, en leur permettant d’appréhender les enjeux de
leur commune et en prenant en compte leur avis dans l’élaboration des politiques
communales;
Vu qu’en séance du 9 février 2021, l’Assemblée a donné son accord pour la création
d’un conseil consultatif pour l’égalité des genres;
Que le présent règlement décrit le fonctionnement, les objectifs, les critères
d’éligibilité du futur conseil consultatif pour l’égalité des genres,
Décide d’approuver le règlement en annexe.

M. Hayette :
 
Si je devais m'opposer à votre initiative, je passerais au minimum pour un macho
conservateur, au pire pour un réactionnaire. Je vous rassure, je n'en ferais rien. Au
contraire, je pense qu'à l’époque où nous vivons, votre initiative est non seulement
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nécessaire, mais elle est même indispensable.
S’il est vrai que même si d'importants progrès sont à l’œuvre depuis plusieurs
décennies, nous devons constater et regretter que les droits politiques, économiques,
sociaux, culturels des femmes et leur autonomie restent toujours l’objet de
restrictions dans beaucoup, de pays. L'accès à l’espace public, à un travail décent, à
un salaire égal, aux responsabilités, à des mandats électifs leur est plus difficile. Elles
assument un travail domestique, informel et de lien social non comptabilise dans les
richesses nationales. Les femmes et les enfants sont particulièrement touchés par la
pauvreté, les trafics, les violences et les conflits armés. D'après les Nations unies,
partout dans le monde, les violences à l’égard des femmes constituent une entrave
majeure au développement humain et tous les Etats sont amenés à légiférer sur cette
question.
II est vrai que, socialement, les rôles sociaux et les stéréotypes concernant le féminin
et le masculin sont souvent institutionnalisés, intégrés dans les mentalités et les
cultures, véhiculés par la famille, l’éducation, les institutions, ils se caractérisent,
partout dans le monde, par des inégalités en très grande majorité au détriment des
femmes. En particulier, les hommes sont dominants en matière de pouvoir et de prise
de décision au niveau politique et économique.
Les actes vis-à-vis des femmes et des jeunes filles se sont multiplies avec la pandémie
et sont de plus en plus violents. Les réseaux sociaux ont amplifié un phénomène qui
menace gravement L’intégrité des victimes. Les récents événements exigent une
réaction forte et décidée sur ce qui n'est pas acceptable au 21eme siècle. Cette
violence vis-à-vis des femmes s'exprime même dans les cercles officiels et traduit une
attitude méprisante des femmes. Une récente polémique a opposé Charles Michel à
Ursula Von der Leyen. Même s'il s'en défend, Charles Michel, Président du Conseil
européen, aurait dû voir ce qui se passait et réagir pour exprimer qu'au nom des
valeurs européennes, la femme est l’égal de l’homme et que des comportements
comme celui du ministre ougandais ne sont pas tolérables en Europe.
Sur la méthode choisie, je respecte votre parti pris de privilégier une avancée des
droits de femmes, l’urgence pourrait le justifier mais je pense que nous avons à éviter
deux écueils. Dans son ensemble, le règlement ne pose pas de problème sauf peut-être
à l’article 3 ou je trouve dommage que vous n'élargissiez pas le conseil consultatif a
l’ensemble du Conseil communal. Un premier écueil est principalement lié à l’article
1 que nous devons éviter la confusion. La question de genre peut être diversement
interprétée.
Une définition revendiquée par Emmanuel Todd défend les études de genre comme un
champ de recherches pluridisciplinaires qui étudie les rapports sociaux entre les
sexes. De manière générale, les études de genre proposent une démarche de réflexion
et répertorient ce qui définit le masculin et le féminin dans différents lieux et
différentes époques et s'interrogent sur la manière dont les normes se reproduisent au
point de sembler naturelles. Même si nous basons sur une construction culturelle et
sociale, les différences entre les sexes existent. Nous devons tendre dans nos sociétés
modernes non à supprimer non les différences entre les femmes et les hommes, mais
de pouvoir offrir à tous les mêmes chances. A l’égalité des genres, j'aurai clairement
préféré un conseil consultatif pour l’égalité des chances.
Deuxième difficulté, il est important que nous soyons tous mobilisés, je considère que
ce sera it une erreur d'opposer les femmes et les hommes dans cette lutte pour plus
d’égalité dans nos sociétés. Ce serait dommage de ne pas se battre contre toutes les
inégalités et par là, je veux parler des inégalités dont sont victimes les lesbiennes, les
bisexuels, les gays, les transgenres, les intersexes, les queers, les asexués et les autres.
Pour conclure, j'aimerais reprendre les mots de Rose-Marie Lagrave, auteur d'une
enquête autobiographique d'une transfuge de classe féministe qui écrit : « Ne pas se
résigner a son sort, c'est savoir qu'aucun sort n'est jeté par avance, mais qu'il faut
lutter collectivement pour abolir la domination masculine et la société de classes, de
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sorte qu'on n'aurait plus à passer d'une classe à l’autre ». Rose-Marie Lagrave
conclut en appelant à se ressaisir, c'est-à-dire un pouvoir d'agir, commun aux
transfuges de classe et aux féministes, permettant de critiquer les hiérarchies sociales
et de les transgresser ».

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Reglement van de Gemeentelijke adviesraad voor gendergelijkheid.

De Raad,
Overwegende dat de dienst Gelijke Kansen en Gendergelijkheid in de algemene
beleidsverklaring aangeeft alle discriminatie op grond van gender te willen bestrijden;
Overwegende dat de vergadering in deze algemene beleidsverklaring zich ertoe heeft
verbonden burgerinspraak te ontwikkelen door hun projecten te ondersteunen, hen in
staat te stellen de uitdagingen van hun gemeente te begrijpen en rekening te houden
met hun mening bij de ontwikkeling van het gemeentebeleid;
Overwegende dat de vergadering in zitting van 9 februari 2021 haar goedkeuring heeft
verleend aan de oprichting van een adviesraad voor gendergelijkheid;
Overwegende dat het huidige reglement de werking, de doelstellingen en de
toelaatbaarheidscriteria van de toekomstige adviesraad voor gendergelijkheid
beschrijft,
Beslist de bijgevoegde overeenkomst goed te keuren.

De h. Hayette :
 
Als ik tegen uw initiatief zou zijn, zou ik op zijn minst als een conservatieve macho
worden beschouwd, in het slechtste geval als een reactionair. Ik kan u verzekeren dat
ik dat niet zou doen. Integendeel, ik denk dat uw initiatief in deze tijden niet alleen
noodzakelijk, maar zelfs onmisbaar is.
Het is waar dat, ook al is er sedert verscheidene decennia belangrijke vooruitgang
geboekt, we moeten vaststellen en betreuren dat de politieke, economische, sociale en
culturele rechten van de vrouw en haar autonomie in vele landen nog steeds aan
beperkingen onderhevig zijn. De toegang tot de openbare ruimte, tot fatsoenlijk werk,
tot gelijke verloning, tot verantwoordelijkheden, tot verkozen ambten is voor hen
moeilijker. Zij nemen huishoudelijk, informeel en sociaal werk op zich dat niet tot de
nationale rijkdom wordt gerekend. Vrouwen en kinderen worden in het bijzonder
getroffen door armoede, mensenhandel, geweld en gewapende conflicten. Volgens de
Verenigde Naties is geweld tegen vrouwen een belangrijke hinderpaal voor de
menselijke ontwikkeling in de hele wereld en alle staten zijn verplicht wetgeving
terzake op te stellen.
Het is waar dat maatschappelijke rollen en stereotypen betreffende het vrouwelijke en
het mannelijke vaak geïnstitutionaliseerd zijn, geïntegreerd zijn in mentaliteiten en
culturen, doorgegeven worden door het gezin, het onderwijs en de instellingen, en
overal ter wereld gekenmerkt worden door ongelijkheden die overwegend in het
nadeel van vrouwen zijn. In het bijzonder domineren mannen de macht en de
besluitvorming op politiek en economisch niveau.
Daden tegen vrouwen en meisjes zijn met de pandemie verveelvoudigd en worden
steeds gewelddadiger. Sociale netwerken hebben een fenomeen versterkt dat een
ernstige bedreiging vormt voor de integriteit van de slachtoffers ervan. De recente
gebeurtenissen vragen om een krachtig en vastberaden antwoord op wat in de 21e
eeuw onaanvaardbaar is. Dit geweld tegen vrouwen komt zelfs in officiële kringen tot
uiting en getuigt van een minachtende houding tegenover vrouwen. In een recente
polemiek werd Charles Michel tegenover Ursula Von der Leyen geplaatst. Ook al
ontkent hij het, toch had Charles Michel, voorzitter van de Europese Raad, moeten
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zien wat er aan de hand was en moeten reageren om duidelijk te maken dat in naam
van de Europese waarden vrouwen gelijk zijn aan mannen en dat gedrag zoals dat van
de Oegandese minister in Europa niet kan worden getolereerd.
Wat de gekozen methode betreft, respecteer ik uw vooroordeel ten gunste van de
bevordering van de rechten van de vrouw, de urgentie van de situatie kan dit
rechtvaardigen, maar ik denk dat we twee valkuilen moeten vermijden. Over het
geheel genomen levert het reglement geen problemen op, behalve misschien in artikel
3, waar ik het jammer vind dat u de adviesraad niet uitbreidt tot de gehele
gemeenteraad. De eerste valkuil heeft vooral te maken met artikel 1, dat we niet door
elkaar moeten halen. De genderkwestie kan op verschillende manieren worden
geïnterpreteerd.
Een door Emmanuel Todd geclaimde definitie verdedigt genderstudies als een
multidisciplinair onderzoeksgebied dat de sociale verhoudingen tussen de geslachten
bestudeert. In het algemeen stellen genderstudies een reflexieve benadering voor en
identificeren ze wat mannelijk en vrouwelijk definieert op verschillende plaatsen en in
verschillende tijden en bevragen ze hoe normen worden gereproduceerd tot het punt
dat ze natuurlijk lijken. Ook al baseren we ons denken op een culturele en sociale
constructie, verschillen tussen geslachten bestaan. We moeten er in onze moderne
samenlevingen naar streven de verschillen tussen vrouwen en mannen niet op te
heffen maar iedereen dezelfde kansen te kunnen bieden. In plaats van gelijkheid van
mannen en vrouwen zou ik duidelijk de voorkeur geven aan een adviesraad voor
gelijke kansen.
De tweede moeilijkheid is dat het belangrijk is dat we allen worden gemobiliseerd; ik
ben van mening dat het een vergissing zou zijn om vrouwen en mannen tegen elkaar
op te zetten in deze strijd voor meer gelijkheid in onze samenlevingen. Het zou jammer
zijn om niet te strijden tegen alle ongelijkheden en daarmee bedoel ik de
ongelijkheden waarvan lesbiennes, biseksuelen, homo's, transgenders, interseksuelen,
queers, aseksuelen en anderen het slachtoffer zijn.
Tot slot wil ik Rose-Marie Lagrave citeren, auteur van een autobiografisch onderzoek
van een feministische klassenoverloopster, die schrijft : "Ne pas se resigner a son
sort, c'est savoir qu'aucun sort n'est jete par avance, mais qu'il faut lutter
collectivement pour abolir la domination masculine et la societe de classes, de sorte
qu'on n'aurait plus a passer d'une classe a I'autre". Rose-Marie Lagrave besluit met
een oproep tot een nieuw zelfbesef, d.w.z. een handelingsbekwaamheid,
gemeenschappelijk aan klassenoverlopers en feministen, die ons in staat stelt sociale
hiërarchieën te bekritiseren en te overschrijden.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
reglement GAG (Nederlands).pdf, réglement CCEG version finale.pdf

 

 

 

Education - Onderwijs
 

Enseignement communal.- Dispositif d'accrochage scolaire.- Transfert des
subventions octroyées vers les écoles participantes.

Le Conseil,
Attendu que  le Ministère de la Région de Bruxelles-Capitale, conformément à son
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arrêté du Gouvernement du 19 novembre 2009, octroie des subventions aux écoles
(tous types de réseaux confondus) qui selon les modalités stipulées dans cet arrêté ont
introduit leurs « déclarations de créances »;
Que  pour les années scolaires 2021/2022, 2022/2023, 2023/2024, 9 projets ont été
retenus dans les écoles situées sur le territoire ucclois (voir liste en annexe);r 
Que  par une convention, la Commune d'Uccle s'est engagée vis à vis de la Région de
Bruxelles-Capitale à redistribuer les subventions versées sur son compte aux divers
établissements scolaires;
Décide d'autoriser l'engagement des dépenses et de distribuer les subventions aux
écoles participantes, après réception sur le compte communal, selon le tableau ci-joint.

 

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Gemeentelijk onderwijs.- Schoolherinschakeling.- Overdracht van de subsidies
toegekend aan de deelnemende scholen.

De Raad,
Aangezien het Ministerie van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, overeenkomstig
zijn regeringsbesluit van 19 november 2009, subsidies toekent aan scholen (van alle
netten) die volgens de modaliteiten van dit besluit hun "verklaringen tot
schuldvorderingen" hebben ingediend;
Aangezien er voor de schooljaren 2021/2022, 2022/2023, 2023/2024, 9 projecten
werden geselecteerd in de scholen die op het Ukkels grondgebied gelegen zijn (zie
lijst in de bijlage);
Aangezien de Gemeente Ukkel zich via een overeenkomst ertoe heeft verbonden ten
aanzien van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest om de gestorte subsidies op haar
rekening te verdelen onder de verschillende schoolinrichtingen,
Beslist zich ertoe te verbinden om de subsidies te verdelen, zodra deze ontvangen zijn
op de gemeentelijke rekening, volgens de bijgevoegde tabel, onder de deelnemende
scholen.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

4 annexes / 4 bijlagen
DAS 21-24 - CONSEIL.xlsx, Convention DAS 2021-2024 Uccle NL.docx, Convention
DAS 2021-2024 Uccle FR.docx, Arrêté-dAS.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT ESPACE PUBLIC - DEPARTEMENT OPENBARE RUIMTE

Propreté publique - Openbare reinheid
 

Placement de conteneurs de collecte et de récolte des graisses à huiles de friture.-
Approbation avenant au contrat de concession domaniale entre la commune
d’Uccle et la S.P.R.L. Quatra.

Le Conseil,
Considérant qu'en séance du 28 novembre 2019, le Conseil a approuvé le contrat de
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concession domaniale sur l'installation de conteneurs de collecte et de récolte des
graisses à huiles de friture sur le territoire d'Uccle;
Vu qu’à l’article 9 de ce contrat de concession domaniale liant la SPRL Quatra à la
commune d’Uccle il était stipulé qu’en fonction de divers facteurs, le concessionnaire
pouvait payer à la commune une indemnité pour l’huile de friture collectée, et ce sur
la base des pesages nets qui sont effectués lors de chaque collecte;
Considérant que cette indemnité était nulle depuis novembre 2019;
Vu que la S.P.R.L. Quatra nous a fait parvenir par mail un avenant à ce contrat de
concession domaniale changeant le montant de cette indemnité comme suit :
"Le prix sera basé sur les publications «Argus Biofuels, daily market prices and
commentary», qui représentent l'information la plus fiable concernant le prix du
marché de l'huile de friture usagée.
Chaque mois, un prix moyen de l'UCO Argus, ex works Netherlands est calculé. A la
fin de chaque trimestre, la moyenne trimestrielle des moyennes mensuelles est
calculée. Ce prix sert de base au calcul du montant que Quatra versera à la commune :
Kilos collectés
- 12% impuretés
= Poids Net
X
(prix moyen UCO Argus du trimestre passé)
–
prix fixe de 0,950 eu / kilo
=
Montant que nous payons";
Considérant que le service juridique a marqué son accord sur l’avenant au contrat de
concession domaniale;
Sur proposition du Collège,
Décide de marquer son accord sur l'avenant au contrat de concession domaniale en
annexe.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Plaatsing van inzamelcontainers voor frituurvetten.- Bijvoegsel bij de
domeinconcessieovereenkomst tussen de gemeente Ukkel en de B.V.B.A. Quatra.

De Raad,
Overwegende dat de Raad in zitting van 28 november 2019 de
domeinconcessieovereenkomst voor de installatie van containers voor gebruikte
frituurvetten op het Ukkelse grondgebied goedgekeurd heeft;
Aangezien artikel 9 van deze domeinconcessieovereenkomst tussen de B.V.B.A.
Quatra en de gemeente Ukkel bepaalde dat naargelang verschillende factoren de
concessiehouder aan de gemeente een vergoeding kon betalen voor het ingezamelde
frituurvet, en dit op basis van het nettogewicht dat bij elke ophaling gewogen wordt;
Overwegende dat deze vergoeding nul bedroeg sinds november 2019;
Aangezien de B.V.B.A. Quatra ons per mail een bijvoegsel bij deze
domeinconcessieovereenkomst bezorgd heeft, dat het bedrag van deze vergoeding als
volgt wijzigt :
De prijs is gebaseerd zijn op de publicaties «Argus Biofuels, daily market prices and
commentary», die de meest betrouwbare informatie weergeeft met betrekking tot de
marktprijs van gebruikte frituurolie. Maandelijks wordt een gemiddelde prijs berekend
van “UCO Argus, ex-works Netherlands”. Aan het einde van elk kwartaal wordt het
kwartaalgemiddelde berekend op basis van de 3 maandgemiddelden. Deze prijs dient
als basis voor de berekening van het bedrag dat Quatra aan de gemeente zal betalen :
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Opgehaalde gewicht
- 12% onzuiverheden
= Netto-gewicht
X
(gemiddelde UCO Argus van het afgelopen kwartaal)
–
Vaste prijs van 0,950 eu / kilo
=
Bedrag dat Quatra betaalt aan de gemeente;
Overwegende dat de juridische dienst zijn goedkeuring verleend heeft aan het
bijvoegsel bij de domeinconcessieovereenkomst;
Op voorstel van het College,
Beslist zijn goedkeuring te verlenen aan het bijvoegsel bij de
domeinconcessieovereenkomst in de bijlage.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Avenant au contrat de concession domaniale_nl.docx, Avenant au contrat de
concession domaniale.docx

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES CULTURELLES ET RÉCRÉATIVES - DEPARTEMENT
CULTURELE EN RECREATIEVE ZAKEN

Culture - Cultuur
 

Culture.- Chèque culture.- Approbation des modifications du règlement et de
l’annexe 1.

Le Conseil, 
Attendu qu’en séance du 23 mars 2021, le Collège a autorisé la mise en place des
Chèques culture qui permettra de favoriser l’accès à la pratique culturelle et artistique
auprès des jeunes issus d’une famille aux revenus modestes;
Attendu qu'en date du 24 juin 2021, l’Assemblée a validé le règlement pour la mise en
œuvre de Chèques culture;
Attendu que le service de la Culture souhaite élargir les conditions d'accès et propose
de modifier le règlement;
Que le Chèque culture sera désormais accessible pour les jeunes dont les revenus ou
les revenus de leurs parents ou tuteur ne dépassent pas les plafonds fixés par la Région
de Bruxelles capitale pour accéder au logement modéré au lieu du logement social;
Que le Chèque culture sera également accessible à tous les jeunes jusque 26 ans qui
entrent dans les conditions, et non plus uniquement aux étudiants;
Que les modifications sont reprises dans le règlement en pièce jointe ainsi que dans
l'annexe 1 également en pièce jointe,
Décide :
- d’approuver les modifications du règlement et de l’annexe 1 relatifs aux Chèques
culture;
- de transmettre la présente délibération aux autorités de tutelle.
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Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Cultuur.- Cultuurcheque.- Goedkeuring van de wijzigingen van het reglement en
de bijlage 1.

De Raad, 
Gelet op het College die in zitting van 23 maart 2021 toestemming heeft gegeven voor
de totstandbrenging van Cultuurcheques die de toegang tot culturele en artistieken
praktijken voor jongeren uit gezinnen met een bescheiden inkomen zal bevorderen; 
Gelet de Raad in zitting van 24 juni 2021 het reglement voor de uitvoering van de
Cultuurcheques heeft goedgekeurd; 
Aangezien dat de dienst Cultuur die de toekenningsvoorwaarden wenst te verbreden
en stelt voor om het reglement te wijzigen; 
Gelet dat de Cultuurcheques toegankelijk zouden zijn voor alle jongeren waarvan de
inkomsten of inkomsten van hun ouders of voogd lager liggen dan de
maximumbedragen die jaarlijks door het Brussels Hoofdstedelijk Gewest vastgelegd
worden voor de toegang voor een woning voor bescheiden inkomsten in plaats van
een sociale woning; 
Gelet dat de Cultuurcheques toegankelijk zullen zijn voor alle jongeren tot 26 jaar die
in de condities zitten en niet meer enkel de studenten; 
Gelet dat het reglement voor de Cultuurcheques en de Bijlage 1 gewijzigd zijn en zich
in bijlage bevinden, 
Beslist : 
- de wijzigingen van het reglement en het bijlage 1 betreffende de  Cultuurcheques
goed te keuren; 
- deze beraadslaging over te maken aan de toezichthoudende overheid.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

4 annexes / 4 bijlagen
Annexe 1 baremes FR MOD 2022.pdf, Reglement Cultuur cheques 2022 MOD NL.pdf,
Reglement Cheques Culture 2022 MOD FR.pdf, Annexe 1 baremas NL MOD 2022.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Solidarité internationale - Internationale solidariteit
 

Solidarité internationale.- Mon école solidaire.- Octroi d’un subside à l’Ecole
communale de Messidor.

Le Conseil,
Vu que le service de la solidarité internationale souhaite mettre en place une politique
d’accompagnement plus structurée des initiatives de solidarité internationale au sein
des écoles uccloises qui se traduit notamment par le lancement d’un appel à
projets « Mon école solidaire »;
Vu l’accord de principe au lancement d’un appel à projet « Mon école solidaire »
auprès des écoles primaires et secondaires de la commune d’Uccle par le Collège du
Collège du 17 novembre 2020;
Vu que le règlement et le formulaire de l’appel à projets « Mon école solidaire » ont
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été approuvés par le Conseil communal du 17 décembre 2020 et que ceux-ci n’ont pas
été modifiés;
Vu que le budget consacré aux subsides de la Solidarité internationale 2022 inscrit à
l’article 150/332-02/-/64 représente un montant de 20.000 €;
Vu que la somme de 2.000,000 € a été budgétisé pour l’année 2022 sur l’article
15001/332-02/64 en vue de subsidier les projets soumis dans le cadre de l’appel à
projets « Mon école solidaire »;
Vu qu’une grille d’évaluation a été réalisée par l’administration pour permettre une
analyse efficace et objective des propositions reçues;
Vu que ce règlement vise l’octroi de subsides d’un montant compris entre 200 et 1000
euros et ce, dans les limites du budget disponible;
Vu que sont éligibles les actions de coopération et de solidarité internationale telles
que l’ouverture d’un magasin de commerce équitable dans une école, la mise en
œuvre de projets de solidarité ou coopération internationale en partenariat avec des
associations belges ou internationales, l’organisation d’actions d’éducation à la
citoyenneté mondiale et solidaire au sein des écoles;
Vu que les projets doivent être proposés et mis en œuvre par un groupe d’au moins 5
élèves (ne nécessitant pas de référent pédagogique ou administratif mais avec l’accord
du Pouvoir organisateur de l’école) ou par un(e) enseignant(e) pour un projet de
classe; indiquer un budget réaliste compris entre 200 euros et 1.000 euros affecté à un
projet défini et non au fonctionnement des écoles concernées; comporter un volet de
communication ; prendre en compte les 17 Objectifs de développement durable des
Nations Unies (https://www.un.org/sustainabledevelopment/fr/objectifs-de-
developpement-durable/;
Vu que le Service Solidarité internationale a reçu une proposition de projet de la part
du directeur de l’Ecole Communale de Messidor (Uccle), Monsieur Serge
MILINKOVITCH en vue de subsidier une action de coopération au développement
avec l'école primaire publique de Bitiako au Burkina Faso (commune de Siby,
province des Balé) (voir formulaire en annexe);
Vu que la demande de l’Ecole Communale de Messidor répond à l’ensemble des
critères d’éligibilité de l’appel (voir grille d’évaluation en annexe);
Vu que le projet proposé s’inscrit dans un travail de longue durée entamé par l’école
en juin 2021 afin de récolter des fournitures scolaires de base (plumier en coton, taille
crayon en métal, gomme, crayons noirs, crayons de couleurs, voire en fonction du
budget disponible des feutres et bics) pour les 330 enfants de 7 à 13 ans ; que le projet
comprend également un volet de sensibilisation auprès de l’ensemble des élèves de
l’école communale de Messidor portant sur les enjeux de ce soutien à l’école de
Bitiako (voir photos en annexe);
Vu que le subside de la commune d’Uccle complètera le budget du projet financé
également par des dons récoltés auprès des parents et la vente de crêpes en vue de
l’achat de fournitures scolaires pour un montant de 1.000,00 € (15001/332-02/64);
Vu qu’après approbation en Conseil communal, 80 % du montant du subside octroyé
est versé au demandeur et les 20 % restants seront versés dès réception des justificatifs
des dépenses, d’un rapport financier et d’un rapport d’activité au plus tard trois mois
après la finalisation du projet soutenu,
Autorise le versement du subside de 1.000 € (15001/332-02/64) à l’Ecole communale
de Messidor pour la réalisation du projet sus-mentionné.

 

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Internationale Solidariteit.- Mijn solidaire school.- Toekenning van een subsidie
aan gemeenteschool Messidor.
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De Raad,
Aangezien de dienst Internationale Solidariteit een gestructureerder
begeleidingsbeleid wenst in te voeren voor de initiatieven rond internationale
solidariteit binnen de Ukkelse scholen, dat zich meer bepaald vertaalt in de lancering
van een projectoproep "Mijn solidaire school";
Gelet op het principeakkoord voor de lancering van een projectoproep "Mijn solidaire
school" bij de lagere en middelbare scholen van de gemeente Ukkel, goedgekeurd
door het college van 17 november 2020;
Aangezien het reglement en het formulier van de projectoproep "Mijn solidaire
school" door de gemeenteraad goedgekeurd werden op 17 december 2020 en ze niet
gewijzigd werden;
Aangezien het budget voor de subsidies van Internationale Solidariteit 2022,
ingeschreven op artikel 150/332-02/64, een bedrag van € 20.000 vertegenwoordigt;
Aangezien voor het jaar 2022 de som van € 2.000,00 gebudgetteerd werd op artikel
15001/332-02/64 om de projecten ingediend in het kader van de projectoproep "Mijn
solidaire school" te subsidiëren;
Aangezien er een evaluatierooster opgesteld werd door het bestuur om een
doeltreffende en objectieve analyse van de ingediende voorstellen mogelijk te maken;
Aangezien dit reglement de toekenning van subsidies voor een bedrag van € 200 tot
€ 1.000 beoogt, en dit binnen de grenzen van het beschikbare budget;
Aangezien de acties rond internationale samenwerking en solidariteit in aanmerking
komen, zoals de opening van een fairtradewinkel in een school, de uitvoering van
projecten rond internationale solidariteit of samenwerking in partnerschap met
Belgische of internationale verenigingen, de organisatie van acties rond
wereldburgerschapseducatie in de scholen;
Aangezien de projecten voorgesteld en uitgevoerd moeten worden door een groep van
minstens 5 leerlingen (die geen pedagogisch of administratief aanspreekpunt nodig
hebben, maar wel de toestemming van de inrichtende macht van de school) of door
een leerkracht voor een klasproject, een realistisch budget van € 200 tot € 1.000
moeten opgeven, bestemd voor een vastgelegd project en niet voor de werking van de
betrokken scholen, een communicatieluik moeten bevatten en rekening moeten
houden met de 17 doelstellingen van duurzame ontwikkeling van de Verenigde Naties
(https://www.un.org/sustainabledevelopment/fr/objectifs-de-developpement-durable/);
Aangezien de dienst Internationale Solidariteit een projectvoorstel ontvangen heeft
van de directeur van gemeenteschool Messidor (Ukkel), de heer Serge
MILINKOVITCH, om een actie rond ontwikkelingssamenwerking met de openbare
lagere school Bitiako in Burkina Faso (gemeente Siby, provincie Balé) te subsidiëren
(zie formulier in de bijlage);
Aangezien de aanvraag van gemeenteschool Messidor voldoet aan alle criteria van de
oproep om in aanmerking te komen (zie evaluatierooster in de bijlage);
Aangezien het voorgestelde project in de lijn ligt van een langetermijnwerk dat in juni
2021 door de school aangevat werd om basisschoolmateriaal te verzamelen (katoenen
pennenzak, metalen puntenslijper, gum, zwarte potloden, kleurpotloden, naargelang
het beschikbare budget zelfs viltstiften en balpennen) voor de 330 kinderen van 7 tot
13 jaar; dat het project eveneens een sensibiliseringsluik bij alle leerlingen van
gemeenteschool Messidor bevat dat betrekking heeft op de uitdagingen van deze
ondersteuning aan school Bitiako (zie foto's in de bijlage);
Aangezien de subsidie van de gemeente Ukkel een aanvulling vormt op de begroting
van het project, dat ook gefinancierd wordt door giften van de ouders en de verkoop
van pannenkoeken met het oog op de aankoop van schoolmateriaal, voor een bedrag
van € 1.000,00 (15001/332-02/64);
Aangezien na goedkeuring in de gemeenteraad 80 % van het bedrag van de
toegekende subsidie gestort wordt aan de aanvrager en de overige 20 % gestort zal
worden na ontvangst van de bewijsstukken van de uitgaven, een financieel verslag en
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een activiteitenverslag uiterlijk drie maanden na de afwerking van het ondersteunde
project,
Beslist een subsidie van € 1.000 (15001/332-02/64) toe te kennen aan de
gemeenteschool Messidor voor de verwezenlijking van het voornoemde project.

 

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

9 annexes / 9 bijlagen
MES 2022 - Ecole Messidor - Grille d'évaluation_nl.docx, MES 2022 - Ecole de
Messidor - résumé pour RC.docx, MES 2022 - Ecole de Messidor - résumé pour
RC_nl.docx, MES 2022 - Ecole Messidor - Grille d'évaluation.docx, MES 2022 -
Ecole Messidor - Formulaire de candidature.pdf, 20211214_164033.jpg,
20211214_164019.jpg, MES 2022 - Ecole Messidor - infos complémentaires.pdf,
20211214_164026.jpg

 

 

Solidarité internationale.- Signature de la Charte bruxelloise de la solidarité
internationale par la commune d’Uccle.

Le Conseil,
Vu la lettre en date du 13 décembre envoyée par Monsieur Pascal SMET, Secrétaire
d'État bruxellois pour la Coopération au développement à l’attention de la commune
(voir pièce jointe) invitant les communes bruxelloises à signer la Charte bruxelloise de
la Solidarité internationale;
Vu que la signature de la Charte bruxelloise de la Solidarité internationale a pour
objectif de renforcer la mise en œuvre de la Solidarité internationale à Bruxelles;
Vu que le Secrétaire d’Etat précise dans cette lettre qu’il a « encouragé la formation
d'un groupe de travail réunissant quelques communes bruxelloises, Brulocalis et la
Région de Bruxelles-Capitale, dans le but de réfléchir à comment unir nos forces
respectives et créer des synergies en matière de Solidarité internationale »  e que la
commune d’Uccle était représentée à cette réunion;
Vu que suite aux réflexions de ce groupe une note de propositions datant du 10 juin
2021 et listant les besoins généraux les plus importants des communes et de la Région
a été rédigée et des pistes d’actions ont été dégagées (voir annexe);
Vu que Soliris.brussels (https://soliris.brussels/fr/), qui est une plateforme multi-
acteurs qui fédère et mutualise les contributions des communes, de la Région
bruxelloise, d’associations, d’organisations de la diaspora, des acteurs de la
coopération non gouvernementale, et autres représentant(e)s de la société civile, a été
lancée par Brussels International (Service public régional bruxellois, SPRB) en
partenariat avec le Centre national de coopération au développement (CNCD
11.11.11);
Vu que le Secrétaire d’Etat souhaite renforcer Soliris.brussels en lui octroyant des
moyens afin d'assurer une coordination permanente entre communes et avec la
Région;
Vu que la signature de la Charte engagera la commune d’Uccle à 1) partager les
informations concernant ses actions et programmes respectifs, 2) favoriser l’échange
d’informations en faveur des associations locales, 3) prendre part aux échanges et
concertations organisées à la demande des communes ou de la Région, 4) promouvoir
un message commun en matière de solidarité internationale à chaque fois que c’est
pertinent, 5) soutenir des actions conjointes et des complémentarités à chaque fois que
c’est possible, 6) tout mettre en œuvre – dans la limite de leurs moyens respectifs –
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pour réaliser les plans d’action annuels qui seront établis par un groupe de travail
mixte communes-Brulocalis-Région, à commencer par le premier plan pour 2022 qui
est inspiré de la Note de propositions approuvée le 10 juin 2021 par le groupe de
travail mixte communes-Brulocalis-Région;
Vu que la Déclaration de politique générale 2018-2024 de la Commune d’Uccle
affirme la volonté de « Mettre en place une réelle politique communale de solidarité
internationale de qualité, efficace et durable en assurant une coordination cohérente
de toutes les activités relevant du champ de la solidarité internationale menées par la
commune »;
Vu qu’il est demandé aux signataires de la Charte, à savoir la Région de Bruxelles-
Capitale, représentée par Pascal Smet Secrétaire d’Etat en charge de la coopération au
développement, et les communes bruxelloises, de remplir chacun une note
d’engagement et de la signer (voir pièce jointe « Annexe 3 »);
Vu que, pour toutes les raisons susmentionnées, le service de la Solidarité
internationale propose que la Commune d’Uccle soit signataire de cette Charte,
Décide :
- d’approuver la Charte bruxelloise de la Solidarité internationale telle que proposée
par Monsieur Pascal Smet, Secrétaire d'État bruxellois pour la Coopération au
développement;
- d’autoriser la Commune d’Uccle à signer ladite Charte.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Internationale Solidariteit.- Ondertekening van het Brussels handvest van
internationale solidariteit door de gemeente Ukkel.

De Raad,
Gelet op de brief van 13 december van de heer Pascal SMET, Brussels staatssecretaris
voor ontwikkelingssamenwerking, gericht aan de gemeente (zie bijlage), die de
Brusselse gemeentes uitnodigt om het Brussels handvest van internationale solidariteit
te ondertekenen;
Aangezien de ondertekening van het Brussels handvest van internationale solidariteit
als doel heeft om de uitvoering van de internationale solidariteit in Brussel te
versterken;
Aangezien de staatssecretaris in deze brief verduidelijkt dat hij "de vorming van een
werkgroep aangemoedigd heeft die enkele Brusselse gemeentes, Brulocalis en het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest verenigt om na te denken over hoe we onze
respectieve krachten kunnen bundelen en synergieën inzake internationale solidariteit
kunnen creëren" en de gemeente Ukkel vertegenwoordigd was op deze vergadering;
Aangezien ingevolge de reflecties van deze groep er op 10 juni 2021 een nota met
voorstellen opgesteld werd, die de belangrijkste algemene behoeften van de gemeentes
en het gewest oplijst, en er actiepistes uit getrokken werden (zie bijlage);
Aangezien Soliris.brussels (https://soliris.brussels/nl/), een platform met verschillende
actoren dat de bijdragen van de gemeentes, het Brussels gewest, verenigingen,
organisaties uit de diaspora, actoren van de niet-gouvernementele samenwerking en
andere vertegenwoordigers van het maatschappelijk middenveld verenigt en onder
elkaar verdeelt, opgericht werd door Brussels International (Gewestelijke
Overheidsdienst Brussel, GOB), in samenwerking met het Centre national de
coopération au développement (CNCD 11.11.11);
Aangezien de staatssecretaris Soliris.brussels wil versterken door er middelen aan toe
te kennen om een permanente coördinatie tussen de gemeentes en met het gewest te
verzekeren;
Aangezien de ondertekening van het handvest de gemeente Ukkel verbindt tot het
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volgende: 1) de informatie over haar respectieve acties en programma's delen, 2) het
delen van informatie bevorderen ten bate van de lokale verenigingen, 3) deelnemen
aan de uitwisselingen en overlegmomenten die georganiseerd worden op vraag van de
gemeentes of het gewest, 4) een gezamenlijke boodschap inzake internationale
solidariteit uitdragen telkens wanneer dit relevant is, 5) gemeenschappelijke acties en
complementariteiten ondersteunen telkens wanneer dit mogelijk is, 6) alles in het werk
stellen - binnen de grenzen van hun respectieve middelen - om de jaaractieplannen te
realiseren die opgesteld worden door een gemengde werkgroep gemeentes-Brulocalis-
gewest, te beginnen met het eerste plan voor 2022, dat geïnspireerd is op de nota met
voorstellen die op 10 juni 2021 goedgekeurd werd door de gemengde werkgroep
gemeentes-Brulocalis-gewest;
Aangezien de algemene beleidsverklaring 2018-2024 van de gemeente Ukkel de wens
bevestigt om "een echt beleid inzake internationale solidariteit in te voeren dat
kwalitatief, efficiënt en duurzaam is, met een coherente coördinatie van alle
activiteiten van gemeentediensten die zich inzetten voor internationale solidariteit";
Aangezien aan de ondertekenaars van het handvest, meer bepaald het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest, vertegenwoordigd door Pascal Smet, staatssecretaris bevoegd
voor ontwikkelingssamenwerking, en de Brusselse gemeentes, gevraagd wordt om elk
een verbintenisnota in te vullen en te ondertekenen (zie "Bijlage 3");
Aangezien om alle voornoemde redenen de dienst Internationale Solidariteit voorstelt
dat de gemeente Ukkel dit handvest ondertekent,
Beslist :
- het Brussels handvest van internationale solidariteit zoals voorgesteld door de heer
Pascal Smet, Brussels staatssecretaris voor ontwikkelingssamenwerking, goed te
keuren;
- de gemeente Ukkel toe te staan dit handvest te ondertekenen.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

3 annexes / 3 bijlagen
Annexe 3_Signature_Commune Uccle.docx, 20210607_Note de proposition pour volet
communal de soliris.brussels.docx, 2021.014_Ledan_Charte Solidarite
Internationale_signed_docs.pdf

 

 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- Solidarité internationale.-
Exposition « Haut-Karabakh - Théâtre d’une guerre ignorée ».- Signature de
conventions avec la Commune d’Ixelles.

Le Conseil,
Vu l’urgence de signer les conventions de subvention, de prêt de matériel ainsi que de
prêt de l’exposition ci-annexées qui doivent être adoptées avant le début de
l’exposition « Haut-Karabakh - Théâtre d’une guerre ignorée »;
Que ces trois conventions n'ont été communiquées à la Commune d'Uccle par la
Commune d'Ixelles qu'en date du 21 février 2022;
Vu que le Collège, en sa séance du 21 décembre 2021, a approuvé l’organisation de
l’exposition « Haut-Karabagh – Théâtre d’une guerre ignorée » qui se tiendra sur le
Parvis Saint-Pierre du 8 au 27 mars 2022;
Vu que le Collège en sa séance du 15 février 2021 a approuvé l’organisation de
l’inauguration le lundi 7 mars 2022 à 18h sur le Parvis Saint-Pierre et suivie d’un
drink à la Maison des arts;
Vu que le Collège a approuvé en sa séance du 21 décembre 2021 la dépense et
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l’engagement d’un montant de 411,50 € pour l’assurance, la communication et l’achat
de colsons;
Vu que la commune d’Ixelles demande de signer une « Convention de subvention », «
Convention de prêt de matériel » pour le prêt de six structures et une « Convention de
prêt de l’exposition « Haut-Karabakh - Théâtre d’une guerre ignorée » » pour le prêt
de 24 bâches de l’exposition proprement dite permettant le prêt du matériel de
l’exposition;
Vu qu’une assurance « Tous Risques » a été contractée par la commune d’Uccle
auprès d’Ethias,
Décide de marquer son accord sur l'adoption de la  « Convention de subvention », de
la « Convention de prêt de matériel » et de la « Convention de prêt de l’exposition «
Haut-Karabakh - Théâtre d’une guerre ignorée » » ci-annexées proposées par la
Commune d’Ixelles en vue du prêt de l’exposition « Haut-Karabakh - Théâtre d’une
guerre ignorée ».

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

De hoogdringendheid werd gevraagd en unaniem aangenomen.- Internationale
Solidariteit.- Tentoonstelling "Haut-Karabagh - Théâtre d’une guerre ignorée".-
Ondertekening van overeenkomsten met de Gemeente Elsene.

De Raad,
Gelet op de hoogdringendheid om de bijgevoegde overeenkomsten voor subsidies,
materiaaluitlening en uitlening van de tentoonstelling te ondertekenen, die
goedgekeurd moeten worden voor het begin van de tentoonstelling "Haut-Karabagh -
Théâtre d’une guerre ignorée"; dat deze drie overeenkomsten pas door de gemeente
Elsene aan de gemeente Ukkel bezorgd werden op 21 februari 2022;
Aangezien het college in zitting van 21 december 2021 de organisatie van de
tentoonstelling "Haut-Karabagh – Théâtre d’une guerre ignorée", die van 8 tot
27 maart 2022 plaatsvindt op het Sint-Pietersvoorplein, goedgekeurd heeft;
Aangezien het college in zitting van 15 februari 2022 de organisatie van de feestelijke
inhuldiging op maandag 7 maart 2022 om 18 uur op het Sint-Pietersvoorplein gevolgd
door een drink in het Kunstenhuis goedgekeurd heeft;
Aangezien het college in zitting van 21 december 2021 de uitgave en de vastlegging
van een bedrag van € 411,50 voor de verzekering, de communicatie en de aankoop
van kabelbinders goedgekeurd heeft;
Aangezien de gemeente Elsene vraagt om een "Subsidieovereenkomst", een
"Materiaaluitleenovereenkomst" voor de uitlening van zes structuren en een
"Overeenkomst voor de uitlening van de tentoonstelling "Haut-Karabagh - Théâtre
d’une guerre ignorée"" voor de uitlening van 24 dekzeilen van de tentoonstelling zelf
voor de uitlening van het materiaal van de tentoonstelling te ondertekenen;
Aangezien de gemeente Ukkel een allriskverzekering afgesloten heeft bij Ethias,
Beslist zijn goedkeuring te verlenen aan de bijgevoegde "Subsidieovereenkomst",
"Materiaaluitleenovereenkomst" en "Overeenkomst voor de uitlening van de
tentoonstelling "Haut-Karabagh - Théâtre d’une guerre ignorée"" voorgesteld door de
gemeente Elsene met het oog op de uitlening van de tentoonstelling "Haut-Karabagh -
Théâtre d’une guerre ignorée".

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

4 annexes / 4 bijlagen
Assurance theatre d'une guerre ignorée.pdf, ConventionPrêtHK_validéeConseil.doc,
Projet Convention subvention - 20220308au27.Uccle.ExpoHautKarabakh.docx,
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Projet Convention matériel - 20220308au27.Uccle.ExpoHautKarabakh.docx
 

 

 

Nord-Sud / Affaires européennes - Noord-Zuid / Europeese zaken
 

Affaires européennes.- Prix du citoyen-ne européen-ne.- Approbation d’un
nouveau règlement et thématique de l’édition 2022 du Prix.

Le Conseil,
Vu que conformément à la Déclaration de politique générale, la commune d’Uccle
souhaite promouvoir la citoyenneté européenne auprès de la population uccloise et
renforcer les liens entre la commune et la communauté européenne;
Vu que la Déclaration de politique générale prévoit la création d’un « Prix du citoyen
européen ucclois »;
Vu que le Collège en sa séance du 1er décembre 2020 a donné son accord de principe
pour la création « Prix du citoyen européen ucclois »;
Vu que le Conseil communal en sa séance du 25 février 2021 a approuvé un premier
règlement et formulaire;
Vu que le nouveau règlement, qui annule et remplace le règlement du 25 février 2021,
vise à ouvrir le prix aux jeunes, à introduire la possibilité de décerner une « mention
spéciale » et de définir un thème par édition;
Vu que le formulaire reste identique;
Vu qu’il est proposé que le thème de l’édition 2022 du Prix du citoyen-ne européen-e
ucclois-e soit  « Jeune et citoyen » afin de s’inscrire dans l’« Année européenne de la
jeunesse » organisée par l’Union européenne (https://europa.eu/youth/year-of-
youth_fr) et qui a pour objectifs  de « renouveler les perspectives positives pour les
jeunes, […] tout en soulignant comment les transitions verte et numérique et d'autres
politiques de l'Union offrent des possibilités aux jeunes et à la société dans son
ensemble ; [d’]aider les jeunes, y compris par l'intermédiaire de l'animation socio-
éducative, en particulier les jeunes ayant moins de perspectives, issus de milieux
défavorisés et d'horizons divers ou appartenant à des groupes vulnérables et
marginalisés, à acquérir des connaissances et des compétences pertinentes et à
devenir ainsi des citoyens actifs et engagés, inspirés par un sentiment d'appartenance
à l'Europe ; [d’]aider les jeunes à acquérir une meilleure compréhension des diverses
possibilités qui leur sont offertes que ce soit au niveau de l'UE, au niveau national,
régional ou local, afin de soutenir leur développement personnel, social, économique
et professionnel, et à en faire la promotion active [et enfin d’]intégrer la politique de
la jeunesse dans tous les domaines d'action pertinents de l'Union […]. »,
Décide :
- d’approuver le nouveau règlement du Prix du citoyen européen ucclois;
- d’approuver le choix du thème  « Jeune et citoyen » pour l’édition 2022 du Prix.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Europese Aangelegenheden.- Prijs van de Europese burger.- Goedkeuring van
een nieuw reglement en thema van de editie 2022 van de prijs.

De Raad,
Aangezien overeenkomstig de algemene beleidsverklaring de gemeente Ukkel het
Europese burgerschap bij de Ukkelse bevolking wil bevorderen en de banden tussen
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de gemeente en de Europese gemeenschap wil versterken;
Aangezien de algemene beleidsverklaring de invoering van een "Prijs van de Ukkelse
Europese burger" voorziet;
Aangezien het college in zitting van 1 december 2020 zijn principeakkoord verleend
heeft voor de invoering van de "Prijs van de Ukkelse Europese burger";
Aangezien de gemeenteraad in zitting van 25 februari 2021 een eerste reglement en
formulier goedgekeurd heeft;
Aangezien het nieuwe reglement, dat het reglement van 25 februari 2021 vernietigt en
vervangt, ertoe strekt de prijs open te stellen voor jongeren, de mogelijkheid in te
voeren om een "speciale vermelding" uit te reiken en een thema per editie te bepalen;
Aangezien het formulier identiek blijft;
Aangezien voorgesteld wordt dat het thema van de editie 2022 van de Prijs van de
Ukkelse Europese burger "Jong en burger" is om in de lijn te liggen van het "Europees
Jaar van de jeugd" dat door de Europese Unie georganiseerd wordt
(https://europa.eu/youth/year-of-youth_nl) en dat de volgende doelstellingen heeft:
"Jongeren opnieuw positieve vooruitzichten bieden [...] en tegelijkertijd benadrukken
hoe de groene en de digitale transitie en het beleid van de Unie op andere terreinen
kansen bieden voor jongeren en de samenleving als geheel; jongeren – en vooral
kansarme jongeren, jongeren uit achtergestelde en diverse milieus en tot kwetsbare en
gemarginaliseerde groepen behorende jongeren — onder meer via jeugdwerk
ondersteunen om relevante kennis en vaardigheden op te doen en zo actieve en
geëngageerde burgers te worden, geïnspireerd door een Europees gevoel van
samenhorigheid; jongeren meer inzicht geven in de diverse mogelijkheden die voor
hen openstaan op EU-, nationaal, regionaal en lokaal niveau om hun persoonlijke,
sociale, economische en professionele ontwikkeling te ondersteunen en deze
mogelijkheden actief te promoten; [en tot slot] het jeugdbeleid integreren in alle
relevante beleidsterreinen van de Unie [...]",
Beslist :
- het nieuwe reglement van de Prijs van de Ukkelse Europese burger goed te keuren;
- de keuze van het thema "Jong en burger" voor de editie 2022 van de prijs goed te
keuren.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

4 annexes / 4 bijlagen
NL - Prix du citoyen europeen - Règlement 2022.pdf, Prix+du+citoyen+UE+-
+Règlement+def.pdf.pdf, Prix+du+citoyen+UE+-+Règlement+def_nl.pdf.pdf, FR -
Prix du citoyen europeen - Règlement 2022.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT FINANCES - DEPARTEMENT FINANCIËN

Taxes - Belastingen
 

Règlement-taxes sur les entreprises mettant des appareils de télécommunication
contre rétribution à la disposition du public et sur les magasins de nuit.-
Modification.

Le Conseil, 
Vu l’article 170, § 4 de la Constitution;
Vu l’article 117 de la nouvelle loi communale;
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Vu l’article 252 de la nouvelle loi communale qui impose l’équilibre budgétaire aux
communes;
Vu l’ordonnance du 3 avril 2014 relative à l'établissement, au recouvrement et au
contentieux en matière de taxes communales;
Considérant que le taux de la taxe précitée est justifié par l’accroissement des charges
grevant les finances communales, qui trouve sa source, notamment, dans un sous
financement des communes de la Région de Bruxelles Capitale et en particulier
d’Uccle;
Considérant que l’objectif poursuivi par la présente taxe est de procurer à la commune
d’Uccle les moyens financiers nécessaires à ses missions et aux politiques qu’elle
entend mener, ainsi que d’assurer son équilibre financier et considérant que, dans la
poursuite de cet objectif, il apparaît juste de tenir compte de la capacité contributive
des contribuables, dans un souci légitime d’assurer une répartition équitable
de la charge fiscale;
et au recouvrement des taxes communales;
Considérant qu’il existe une inégalité entre les commerces autorisés à ouvrir la nuit;
Qu’en en effet, les magasins de nuit (autorisés par le SPF économie à ne vendre que
des produits d'alimentation générale et des articles ménagers) sont actuellement
concernés par notre règlement taxes alors que d’autres commerces ouverts également
la nuit ne sont pas considérés par la législation comme des night-shops en raison de la
vente d’autres articles (journaux, magazines, produits de tabac et articles fumeurs,
location de supports d'œuvres audiovisuelles,) et ne sont dès lors pas visés par le
règlement taxe actuel;
Considérant qu’il conviendrait de supprimer la taxe d’exploitation annuelle
uniquement pour les night-shops à partir de l’exercice 2022 afin de mettre fin à cette
inégalité;
Considérant toutefois que la taxe d’ouverture est maintenue afin de limiter le nombre
de ces établissements perturbant la propreté et la tranquillité publiques, générant pour
les forces de l’ordre et les services communaux un surcroît de travail;
Considérant ce qui précède, il y a lieu de modifier le règlement-taxe comme suit :
 

REGLEMENT
 
Article 1
Il est établi au profit de la commune d’Uccle, à partir du premier janvier 2022 et
jusqu’au 31 décembre 2024, une taxe d’ouverture sur les établissements qui mettent
des appareils de télécommunication contre rétribution à la disposition du public et sur
les magasins de nuit.
Article 2
Il est établi au profit de la commune d’Uccle, à partir de premier janvier 2022 et
jusqu’au 31 décembre 2024, une taxe d’exploitation annuelle sur les établissements
qui mettent des appareils de télécommunication contre rétribution à la disposition du
public.
Article 3
Pour l’application du présent règlement, il faut entendre par :
1) appareil de télécommunication, tout appareil permettant la transmission, l’émission
ou la réception de signes, signaux, d’écrits, d’images, de sons ou de données de toute
nature, par fil, radio-électricité, signalisation optique ou tout autre système
électromagnétique (c’est à dire : téléphone, fax, modem, vidéoconférence, ...).
2) magasin de nuit, toute unité d'établissement :
- qui ne peut être exploitée avant 18 heures et après 7 heures;
- dont la surface commerciale nette ne peut dépasser 150 m²;
- qui n'exerce aucune autre activité que la vente de produits d'alimentation générale et
d'articles ménagers;
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- qui doit afficher de manière permanente et apparente la mention "Magasin de nuit".
3) ouverture : nouvelle activité commerciale ou changement d'exploitant.
Article 4
1) La taxe d'ouverture est fixée à 12.500 €. Elle est due à chaque ouverture d'un
établissement visé à l'article 1.
Tout changement d'exploitant équivaut à une nouvelle activité commerciale.
2) La taxe annuelle est fixée à 1.500 € par établissement visé à l’article 2 situé sur le
territoire de la Commune. Elle est due pour l’année entière et ce, quelle que soit la
date du début de l’exploitation. De même, elle est due en cas de cessation d'activité en
cours d'année. Elle est due dès la première année d'exploitation.
Article 5
La taxe est due par l’exploitant du commerce.
Le propriétaire ou tout autre titulaire d’un droit réel sur l'immeuble ou la partie
d'immeuble dans lequel se tient le commerce est responsable de façon solidaire et
indivisible de la taxe.
Article 6
§ 1. Tant pour la taxe d'ouverture que pour la taxe annuelle, l'administration adresse
au redevable un formulaire de déclaration que celui-ci est tenu de compléter
(annuellement en ce qui concerne la taxe annuelle). Le redevable devra compléter
cette déclaration et la renvoyer à l’administration dans le délai mentionné sur ladite
déclaration.
Cette déclaration vaut jusqu’à révocation adressée au service des Taxes. Toute
modification de la déclaration doit être signalée par écrit, dans le mois, au service des
Taxes.
§ 2. Le redevable qui n'a pas reçu de formulaire de déclaration est tenu de déclarer
spontanément à l'administration les éléments nécessaires à la taxation :
- au plus tard dans le mois de l'ouverture (au plus tard le 1er jour d'exploitation) de
l'établissement en ce qui concerne la taxe d'ouverture ;
- au plus tard, le 1er mars de l'année d'imposition, en ce qui concerne la taxe annuelle.
§ 3. En cas d’absence de déclaration, ou en cas de déclaration incorrecte, incomplète
ou imprécise de la part du redevable, la taxe sera majorée d’office d’un montant égal à
la taxe prévue à l’article 4du présent règlement.
Avant de procéder à la taxation d’office, le Collège des Bourgmestre et Echevins
notifie au redevable, par lettre recommandée à la poste, les motifs du recours à cette
procédure, les éléments sur lesquels la taxation est basée, ainsi que le mode de
détermination de ces éléments et le montant de la taxe. Le redevable dispose d’un
délai de 30 jours calendrier, à compter du troisième jour ouvrable suivant l’envoi de la
notification, pour faire valoir par écrit ses observations.
Le montant de cette majoration sera perçu par voie d’un enrôlement.
Article 7
La taxe d'ouverture et la taxe annuelle seront perçues par voie de rôle.
Article 8
Le rôle de la taxe est dressé et rendu exécutoire par le Collège des Bourgmestre et
Echevins.
Article 9
La taxe est payable dans les deux mois de l'envoi de l'avertissement-extrait de rôle.
Article 10
Sans préjudice pour les dispositions de l’ordonnance du 3 avril 2014 et pour tout ce
qui ne serait pas réglé par le présent règlement, les dispositions du titre VII, chapitres
1er, 3, 4, 6 à 9bis inclus du Code des impôts sur les revenus et les articles 126 à 175
inclus de l’arrêté d’exécution de Code, pour autant qu’elles ne concernent pas
spécifiquement les impôts sur les revenus, ainsi que les dispositions régionales qui
renvoient au Code du recouvrement amiable et forcé des créances fiscales et non
fiscales ou toutes autres dispositions régionales relatives à la fiscalité locale sont
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applicables.
Article 11
Le redevable qui s’estime indûment imposé, peut introduire une réclamation auprès du
Collège des Bourgmestre et Echevins d’Uccle. La réclamation doit être introduite, par
écrit, signée et motivée et sous peine de déchéance, dans un délai de trois mois à
compter du troisième jour ouvrable suivant la date d’envoi de l’avertissement-extrait
de rôle. Les réclamations peuvent être introduites par le biais d’un support durable
(moyen de communication électronique, mail, fax). Si le redevable ou son
représentant en fait la demande dans la réclamation, il est invité à être entendu par le
Collège des bourgmestre et échevins lors d’une audition. Le réclamant ne doit pas
justifier du paiement préalable de la taxe, mais l'introduction d'une réclamation ne le
dispense pas de l'obligation de payer la taxe dans les délais prescrits. Le réclamant qui
conteste la décision du Collège des Bourgmestre et Echevins en tant que juridiction
administrative, peut introduire un recours en bonne et due forme auprès du tribunal de
première instance.
Article 12
Le présent règlement abroge et remplace le règlement-taxe voté par le Conseil
communal le 28 novembre 2019 et visé par la Région de Bruxelles Capitale le 31
janvier 2020.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

Belastingreglement op ondernemingen die telecommunicatieapparatuur tegen
een vergoeding ter beschikking van het publiek stellen en op nachtwinkels.-
Wijziging.

De Raad, 
Gelet op artikel 170, § 4 van de Grondwet;
Gelet op artikel 117 van de nieuwe gemeentewet;
Gelet op artikel 252 van de nieuwe gemeentewet, dat de gemeenten een
begrotingsevenwicht oplegt;
Gelet op de ordonnantie van 3 april 2014 betreffende de vestiging, de invordering en
de geschillen inzake gemeentebelastingen;
Overwegende dat dit belastingtarief gerechtvaardigd wordt door de stijging van de
lasten op de gemeentelijke financiën die onder andere hun oorsprong vinden in een
onderfinanciering van de gemeentes door het Brussels Hoofdstedelijk Gewest en in
het bijzonder van Ukkel;
Overwegende dat de onderhavige belasting de doelstelling heeft om de gemeente toe
te laten de nodige financiële middelen te verwerven voor de uitvoering van haar taken
en haar beleid en om haar financieel evenwicht te behouden en, overwegende dat het
met het oog op deze doelstelling rechtvaardig lijkt rekening te houden met de
draagkracht van de belastingplichtigen, omwille van de legitieme bezorgdheid om een
evenwichtige verdeling van de fiscale last te verzekeren;
Overwegende dat er een ongelijkheid bestaat tussen de handelszaken die 's nachts
mogen openen;
Dat de nachtwinkels (die door de FOD Economie enkel algemene voedingsproducten
en huishoudartikels mogen verkopen) immers momenteel betrokken zijn bij ons
belastingreglement, terwijl andere handelszaken die ook 's nachts geopend zijn niet
door de wetgeving beschouwd worden als nachtwinkels wegens de verkoop van
andere artikels (dagbladen, magazines, tabaksproducten en rookwaren, verhuur van
dragers voor audiovisuele werken, ...) en bijgevolg niet beoogd worden door het
huidige belastingreglement;
Overwegende dat de jaarlijkse exploitatiebelasting enkel voor de nachtwinkels
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geschrapt zou moeten worden vanaf het dienstjaar 2022 om een einde te stellen aan
deze ongelijkheid;
Overwegende echter dat de openingsbelasting behouden wordt om het aantal van deze
zaken te beperken, die de openbare reinheid en rust verstoren en extra werk
veroorzaken voor de politie en de gemeentediensten;
Overwegende het voorgaande dat het belastingreglement als volgt gewijzigd moet
worden :
 

REGLEMENT
 
Artikel 1
Er wordt ten bate van de gemeente Ukkel, vanaf 1 januari 2022 tot 31 december 2024,
een openingsbelasting geheven op ondernemingen die telecommunicatieapparatuur
tegen betaling ter beschikking van het publiek stellen en op nachtwinkels.
Artikel 2
Er wordt ten bate van de gemeente Ukkel, vanaf 1 januari 2022 tot 31 december 2024,
een jaarlijkse exploitatiebelasting geheven op ondernemingen die
telecommunicatieapparatuur tegen betaling ter beschikking van het publiek stellen.
Artikel 3
Voor de toepassing van het onderhavige reglement wordt verstaan onder:
1) Telecommunicatieapparatuur: elk toestel dat het mogelijk maakt om tekens, seinen,
geschriften, beelden, klanken of gegevens van gelijk welke aard over te brengen, uit te
zenden of te ontvangen per draad, radio-elektriciteit, optische seingeving of gelijk
welk ander elektromagnetisch systeem (m.a.w.: telefoon, fax, modem,
videoconferentie, ...).
2) Nachtwinkel, elke vestigingseenheid:
- Die voor 18 uur en na 7 uur gesloten moet zijn;
- Waarvan de nettoverkoopoppervlakte maximaal 150 m² mag zijn;
- Die geen enkele andere handelsactiviteit uitoefent buiten de verkoop van algemene
voedingswaren en huishoudelijke artikelen;
- Die op een duidelijke en permanente wijze de vermelding “Nachtwinkel” aanbrengt.
3) Opening: nieuwe handelsactiviteit of wijziging van de uitbater.
Artikel 4
1) De openingsbelasting is vastgelegd op € 12.500. Deze belasting is verschuldigd bij
elke opening van een inrichting zoals bedoeld in artikel 1.
Elke wijziging van de uitbater geldt als een nieuwe handelsactiviteit.
2) De jaarlijkse belasting is vastgelegd op € 1.500 per inrichting beoogd in artikel 2,
gelegen op het grondgebied van de gemeente. De belasting is verschuldigd voor het
volledige jaar, ongeacht de datum waarop de uitbating start. De belasting is eveneens
verschuldigd in geval van stopzetting van de activiteiten tijdens het jaar. De belasting
is verschuldigd vanaf het eerste exploitatiejaar.
Artikel 5
De belasting is verschuldigd door de uitbater van de zaak.
De eigenaar of elke andere houder van een zakelijk recht op het gebouw of het
gedeelte van het gebouw waarin de handelszaak zich bevindt, is op een solidaire en
ondeelbare manier verantwoordelijk voor de belasting.
Artikel 6
§1. Zowel voor de openingsbelasting als voor de jaarlijkse belasting richt het bestuur
een aangifteformulier naar de belastingplichtige, dat deze moet invullen (jaarlijks voor
de jaarlijkse belasting). De belastingplichtige moet deze aangifte invullen en binnen
de op de aangifte vermelde termijn terugsturen naar het bestuur.
Deze aangifte blijft geldig tot herroeping, opgestuurd naar de dienst Belastingen. Elke
wijziging van de verklaring moet binnen de maand schriftelijk meegedeeld worden
aan de dienst Belastingen.
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§2. De belastingplichtige die geen aangifteformulier heeft ontvangen moet spontaan
bij het bestuur de volgende elementen meedelen die noodzakelijk zijn voor de
belasting:
- Uiterlijk in de openingsmaand (uiterlijk de 1e exploitatiedag) van de zaak in verband
met de openingsbelasting;
- Uiterlijk op 1 maart van het aanslagjaar in verband met de jaarlijkse belasting.
§3. Bij gebrek aan een aangifte, of in geval van een onjuiste, onvolledige of
onnauwkeurige aangifte van de belastingplichtige, wordt de belasting ambtshalve
vermeerderd met een bedrag dat gelijk is aan de belasting, voorzien in artikel 4 van
het onderhavige reglement.
Alvorens over te gaan tot de ambtshalve inkohiering zal het college van burgemeester
en schepenen de belastingplichtige per aangetekend schrijven de redenen meedelen
om tot deze procedure over te gaan, de elementen waarop de aanslag werd gebaseerd,
de wijze van de vaststelling van deze elementen en het bedrag van de belasting. De
belastingplichtige beschikt over een termijn van 30 kalenderdagen, te rekenen vanaf
de derde werkdag die volgt op de verzending van de kennisgeving, om zijn
opmerkingen schriftelijk mee te delen.
Het bedrag van deze vermeerdering zal via inkohiering geïnd worden.
Artikel 7
De openingsbelasting en de jaarlijkse belasting zullen via inkohiering geïnd worden.
Artikel 8
Het belastingkohier wordt opgemaakt en uitvoerbaar verklaard door het college van
burgemeester en schepenen.
Artikel 9
De belasting moet binnen de twee maanden volgend op de verzending van het
aanslagbiljet kohieruittreksel betaald worden.
Artikel 10
Onverminderd de bepalingen van de ordonnantie van 3 april 2014 en alles wat niet
geregeld zou zijn door het onderhavige reglement, zijn de bepalingen van Titel VII,
hoofdstuk 1, 3, 4, 6 tot en met 9bis van het Wetboek van de inkomstenbelastingen en
artikel 126 tot en met 175 van het uitvoeringsbesluit van dit Wetboek van toepassing,
voor zover ze niet specifiek betrekking hebben op de inkomstenbelastingen, alsook de
gewestelijke bepalingen die verwijzen naar het Wetboek van de minnelijke en
gedwongen invordering van fiscale en niet-fiscale schuldvorderingen of alle andere
gewestelijke bepalingen met betrekking tot de lokale fiscaliteit.
Artikel 11
De belastingplichtige die zich ten onrechte belast acht, kan een bezwaar indienen bij
het college van burgemeester en schepenen van Ukkel. Het bezwaar moet schriftelijk
worden ingediend, ondertekend en met redenen omkleed zijn en, op straffe van verval,
worden ingediend binnen een termijn van drie maanden, te rekenen vanaf de derde
werkdag volgend op de datum van verzending van het aanslagbiljet. Bezwaren moeten
ingediend worden op een duurzame drager (elektronisch communicatiekanaal, e-mail,
fax). Indien de belastingplichtige of zijn vertegenwoordiger dit aanvraagt in het
bezwaar, wordt hij uitgenodigd om door het college van burgemeester en schepenen
gehoord te worden tijdens een hoorzitting. De indiener van het bezwaar moet de
betaling van de belasting niet bewijzen maar de indiening van een bezwaar ontslaat
hem niet van de verplichting de belasting binnen de vastgestelde termijnen te betalen.
De indiener van het bezwaar die de beslissing van het college van burgemeester en
schepenen - dat optreedt als administratieve rechtsbevoegdheid - betwist, kan een
beroep indienen in de vereiste vorm bij de rechtbank van eerste aanleg.
Artikel 12
Het onderhavige reglement trekt het belastingreglement gestemd door de
gemeenteraad op 28 november 2019 en goedgekeurd door het Brussels Hoofdstedelijk
Gewest op 31 januari 2020 in en vervangt het.
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24.02.2022/A/0025

24.02.2022/A/0026

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Règlement-taxe phone et night 2022- Modifications nl.pdf, Règlement-taxe phone et
night 2022- Modifications.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES CULTURELLES ET RÉCRÉATIVES - DEPARTEMENT
CULTURELE EN RECREATIEVE ZAKEN

Séniors - Senioren
 

A.S.B.L. Generation+.- Budget 2022.

Le Conseil,
Attendu que le budget 2022 a été présenté à l'Assemblée Générale de l'A.S.B.L.
Generation+ en date du 9 février 2022;
Que ce budget a été accepté à l'unanimité par cette assemblée,
Décide de prendre connaissance du budget 2022 de l'A.S.B.L. Generation+.

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

V.Z.W. Generation+.- Begroting 2022.

De Raad,
Aangezien de begroting 2022 werd voorgesteld tijdens de Algemene Vergadering van
de V.Z.W. Generation+ van 9 februari 2022;
Dat deze begroting éénparig door de Algemene Vergadering werd aanvaard,
Besluit kennis te nemen van de begroting 2022 van de V.Z.W. Generation+.

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
2021 - Budget.png, Budget Génération 2022.pdf

 

 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- A.S.B.L. Papy Boom.-
Subside pour l’organisation d’Olympiades Inter-homes.

Le Conseil,
Considérant l’impact des mesures d’isolement et de quarantaine prises dans le cadre
de la lutte contre la pandémie COVID-19, en particulier sur les conditions de vie et la
santé mentale de la population des seniors;
Que ces mesures ont singulièrement affecté les résident(e)s de maisons de repos;
Considérant le nombre important de maisons de repos établies à Uccle;
Considérant que l’évolution des mesures sanitaires actée au niveau interfédéral par le
Comité de concertation (CODECO) en date du 11 février 2022 permet d’envisager la
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tenue d’activités récréatives en intérieur et en extérieur;
Vu qu'un crédit de 21.400 € est prévu à l'article 83402/322-02/71 du budget 2022 pour
des « Subsides aux clubs et associations du 3e Âge »;
Vu la demande d'un subside de soutien introduite par l'A.S.B.L. « Papy Boom » pour
la l’organisation, à Uccle (dans l’enceinte de la Haute École Bruxelles-Brabant,
avenue De Fré), le 25 mars 2022, d’Olympiades Inter-homes;
Vu les documents ci-annexés justifiant le montant du subside ainsi que l’expérience
de cette A.S.B.L. dans l’organisation d’un événement similaire en 2021 dans la
commune de Molenbeek;
Considérant que ces Olympiades réuniront des résident(e)s de séniories et de maisons
de repos établies à Uccle et leur proposeront de découvrir différentes disciplines
sportives (dont : tir à l'arc, boxe, capoeira, hockey, course sur chaise roulante…) et de
participer à un atelier bien-être (massages aux mains et pédicures);
Que l’A.S.B.L. Papy Booom peut accueillir pour cet événement une dizaine de
maisons de repos uccloises et y conviera, en tant qu’invitée d'honneur, la résidence
« Acacias » à Molenbeek gagnante des Olympiades Inter-Homes organisées dans cette
commune;
Que les étudiant(e)s de la Haute École Bruxelles-Brabant De Fré seront associé(e)s à
l’organisation de cet événement, lui conférant une dimension intergénérationnelle;
Que l’achat des médailles et des coupes sera effectué par le service des Sports pour un
montant de 300 €;
Que la communication autour de cet événement identifiera la participation de la
Commune,
 
Communication dans le Wolvendael Coût néant
Communication dans le G+ n° 4 Coût néant
Communication sur le site communal Coût néant
 
Décide d’octroyer un subside de 1.100 € à l’A.S.B.L. « Papy Boom » pour
l’organisation, à Uccle (dans l’enceinte de la Haute École Bruxelles-Brabant, avenue
De Fré), le 25 mars 2022, d’Olympiades Inter-homes.

 

Le Conseil approuve le point.
39 votants : 39 votes positifs.

De hoogdringendheid werd gevraagd en unaniem aangenomen.- V.Z.W. Papy
Boom.- Subsidie voor de organisatie van Inter-homesolympiaden.

De Raad,
Overwegende de impact van de isolatie- en quarantainemaatregelen die getroffen
werden in het kader van de strijd tegen de COVID-19-pandemie, in het bijzonder op
de levenskwaliteit en de mentale gezondheid van de senioren;
Dat deze maatregelen vooral de bewoners van rusthuizen getroffen hebben;
Overwegende het grote aantal rusthuizen in Ukkel;
Overwegende dat de evolutie van de gezondheidsmaatregelen, waarvan op
interfederaal niveau akte genomen werd door het Overlegcomité op 11 februari 2022,
het mogelijk maakt de organisatie van recreatieve activiteiten binnen en buiten te
overwegen;
Aangezien er een krediet van € 21.400 voorzien is op artikel 83402/322-02/71 van de
begroting 2022 voor "Subsidies aan verenigingen en clubs van de derde leeftijd";
Gelet op de aanvraag van een ondersteuningssubsidie ingediend door de V.Z.W.
"Papy Boom" voor de organisatie in Ukkel (in de gebouwen van de Haute École
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24.02.2022/A/0027

Bruxelles-Brabant, De Frélaan) op 25 maart 2022 van de Olympiade Inter-Homes;
Gelet op de bijgevoegde documenten die het bedrag van de subsidie rechtvaardigen en
de ervaring van deze V.Z.W. met de organisatie van een gelijkaardig evenement in
2021 in de gemeente Molenbeek;
Overwegende dat deze Olympiade bewoners van bejaardentehuizen en rusthuizen in
Ukkel zal samenbrengen en hen voorstelt om verschillende sportdisciplines te
ontdekken (boogschieten, boksen, capoeira, hockey, rolstoelrace, ...) en deel te nemen
aan een welzijnsworkshop (handmassage en pedicure);
Dat de V.Z.W. Papy Boom voor dit evenement een tiental Ukkelse rusthuizen kan
ontvangen en er als eregast residentie "Acacias" in Molenbeek op zal uitnodigen, de
winnaar van de Olympiade Inter-Homes die in deze gemeente georganiseerd werd;
Dat de studenten van de Haute École Bruxelles-Brabant De Fré zullen meehelpen met
de organisatie van dit evenement en het een intergenerationele dimensie geven;
Dat de aankoop van de medailles en bekers verricht zal worden door de Sportdienst
voor een bedrag van € 300;
Dat de communicatie over dit evenement de medewerking van de gemeente zal
vermelden,
 
Communicatie in het
Wolvendaelmagazine Geen kosten

Communicatie in G+ nr. 4 Geen kosten
Communicatie op de gemeentelijke
website Geen kosten

 
Beslist een subsidie van € 1.100 toe te kennen aan de V.Z.W. "Papy Boom" voor de
organisatie in Ukkel (in de gebouwen van de Haute École Bruxelles-Brabant, De
Frélaan) op 25 maart 2022 van de Olympiade Inter-Homes.

 

De Raad keurt het punt goed.
39 stemmers : 39 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
Subside Olympiade inter homes Uccle.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

Question écrite de M. Cools sur le lion Speelman.

Jusqu’avant les travaux de rénovation du carrefour Saint-Job/Repos/Chenaie un lion
était implanté sur l’esplanade qui longe la chaussée. Ce lion orne depuis plusieurs
dizaines d’années cet endroit. Il provient je pense d’une ancienne propriété démolie au
XXe siècle, la propriété Speelman. Il y avait deux lions dans cette propriété. Un des
deux fut détruit lors de son transport par le service des travaux. L’autre fut sauvegardé
et rénové il y a quelques années par la commune. C’est un témoignage du passé de
notre commune. Pouvez-vous m’indiquer si il va être replacé prochainement ?
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Réponse :
 
Le lion sera reposé prochainement dans le quartier Saint Job/Chênaie/Repos. Le lieu
précis de son implantation reste encore à déterminer. Le service de la voirie étudie
actuellement diverses possibilités d’implantation. Il est à noter qu’un nouveau socle
est à prévoir. Un projet d’aménagement est en cours d’étude.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Cools over de leeuw Speelman.

Tot de renovatiewerkzaamheden aan het kruispunt Sint-Job/Rust/Eikenbos stond er
een leeuw op de esplanade langs de weg. Deze leeuw siert deze plek al tientallen
jaren. Ik denk dat het komt van een voormalig pand dat in de 20ste eeuw is gesloopt,
het eigendom Speelman. Er waren twee leeuwen op dit eigendom. Eén werd
vernietigd toen het door de dienst Werken werd vervoerd. De andere is een paar jaar
geleden door de gemeente gered en gerenoveerd. Het is een getuigenis van het
verleden van onze gemeente. Kunt u me zeggen of hij binnenkort vervangen wordt ?
 
Antwoord :
 
De leeuw wordt binnenkort teruggezet in de wijk Sint-Job/Eikenbos/Rust. De precieze
plaats moet nog worden vastgesteld. De dienst Wegen bestudeert momenteel
verschillende mogelijke locaties. Er is een nieuwe sokkel nodig. Een
inrichtingsproject wordt momenteel bestudeerd.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
22 6 Cools Lion speelman.docx

 

 

Question écrite de M. Cools sur la sécurité du fossé au carrefour Saint-
Job/Repos.

Dans le cadre du réaménagement du carrefour Saint-Job/Chenaie/Repos et d’une
gestion intelligente de l’eau et préventive des inondations un fossé profond a été créé
dans le petit espace vert situé chée de Saint-Job côté rue du Repos. Sa fonction est de
recueillir de l’eau par forte pluie. Il peut néanmoins constituer un danger pour un
enfant qui tomberait dedans alors qu’il y aurait une certaine quantité d’eau dans ce
fossé. Une barrière de protection ne pourrait-elle être placée ?
 
Réponse :
 
Le placement de pareille barrière n’a pas été prévue dans le cadre du projet, mais une
première haie protégera des chutes du côté du rétrécissement de la ch. de Saint-Job au
Nord de la zone et une seconde derrière l’abribus au Sud.
Des piquets destinés à éviter que des véhicules ne stationnent dessus ou ne tombent
dedans viennent d'être installés en même temps que certaines plantations.
Diverses plantations doivent toutefois encore intervenir. Les plantations prévues sont
essentiellement des arbustes et des cépées basses, tous d’essences indigènes, qui
diminueront cette impression de « trou ». L’espace comprendra également quelques
vivaces et des semis.
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Ce devrait être le cas fin janvier-février.
Quand elles auront été installées, nous ne manquerons pas d’examiner si des mesures
de sécurisation s’imposent.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Cools over de veiligheid van de greppel op het
kruispunt Sint-Job/Rust.

In het kader van de herinrichting van het kruispunt Sint-Job/Eikenbos/Rust en in het
kader van een intelligent waterbeheer en overstromingspreventie is een diepe greppel
aangelegd in de kleine groenstrook op de Sint-Jobsesteenweg aan de kant van de
Ruststraat. De functie ervan is water op te vangen bij hevige regenval. Het kan echter
een gevaar vormen voor een kind dat erin valt terwijl er een bepaalde hoeveelheid
water in de greppel staat. Kan er geen beschermende barrière geplaatst worden ?
 
Antwoord :
 
De plaatsing van een dergelijke barrière is niet voorzien in het kader van het project,
maar een eerste haag zal bescherming bieden tegen valpartijen aan de kant van de
versmalling van de Sint-Jobsesteenweg in het noorden van het gebied en een tweede
achter het bushokje in het zuiden.
Er zijn paaltjes geplaatst om te voorkomen dat voertuigen erop parkeren of erin vallen
en er is wat beplanting aangebracht.
Er moeten echter nog verschillende aanplantingen worden gedaan. De geplande
beplanting bestaat hoofdzakelijk uit struiken en lage bomen, allemaal inheemse
soorten, die de indruk van een "gat" zullen verminderen. Het gebied zal ook enkele
vaste planten en zaailingen bevatten.
Dit zou tegen eind januari/februari moeten zijn gebeurd.
Zodra dit is gebeurd, zullen we zeker nagaan of er veiligheidsmaatregelen nodig zijn.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
22 4 Cools St-Job Repos.docx

 

 

Question écrite de M. De Bock concernant la politique de promotion du
personnel à Uccle.

Depuis 2018, certains fonctionnaires sont promis à un bel avenir. Certains sont
engagés à des grades supérieurs, d’autres bénéficient de promotions.
Mes questions sont les suivantes :
1.            Depuis 2018, pour les niveaux A de la commune, quelles ont été les
demandes de promotion ou d’avancement formalisées aux RH ?
2.            Je souhaite la liste des demandes avec leur date de demande.
3.            Depuis 2018, pour les niveaux A de la commune, quelles ont été parmi ces
demandes celles qui ont fait l’objet d’une promotion ?
4.            Je souhaite la liste des promotions avec la date de leur octroi
5.            Pour les personnes promues, sur base de quels critères ces promotions sont
octroyées ?
 
Réponse :
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Concernant les promotions, celles-ci sont attribuées en fonction des emplois vacants
aux cadres.
Depuis 2018, ont ainsi été promus :

Promotion au grade de Directeur pour le département de l’Action sociale
(A7)

Promotion au grade de chef de division pour le service familles-crèches (A5)
Promotion au grade de chef de division pour le service des propriétés

communales (A5)

Ces promotions se font sur base de l’ancienneté et de la comparaison des titres et
mérites ; les dossiers étant examinés par le Collège.
Pour les promotions à venir, nous avons des emplois qui se sont libérés au cadre mais
pour lesquels nous ne faisons pas d’office une promotion (cf. budget), nous aurons
donc pour 2022 :

Promotion d’un chef de service (A6) pour le service de la recette
Remplacement d’un chef de service (A6) parti à la pension par un A4 pour le

département de l’Etat civil.

Ces deux demandes ont été accordées dans le cadre de la confection du budget 2022.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. De Bock over de bevorderingspolitiek voor het
gemeentepersoneel.

Sinds 2018 wordt sommige ambtenaren een mooie toekomst beloofd. Sommigen van
hen worden aangeworven in hogere rangen, anderen worden bevorderd.
1.            Wat waren sinds 2018, voor de A-niveaus van de gemeente, de verzoeken
om promotie die bij HR werden geformaliseerd ?
2.            Ik wil graag de lijst van verzoeken met de datum van het verzoek.
3.            Welke van deze verzoeken voor de A-niveaus van de gemeente hebben sinds
2018 het onderwerp uitgemaakt van een bevordering ?
4.            Ik wil graag de lijst van bevordering met de datum waarop ze werden
toegekend
5.            Op basis van welke criteria worden de bevorderde personen bevorderd ?
 
Antwoord :
 
Bevorderingen worden toegekend naar gelang van de vacante posten in het kader.
Sinds 2018 zijn de volgende personen bevorderd :

bevordering tot de graad van directeur van het departement Sociale Actie
(A7)

bevordering tot de graad van afdelingshoofd van de dienst Gezin-
Kinderdagverblijven (A5)

bevordering tot de graad van afdelingshoofd bij de dienst Gemeente-
eigendommen (A5)

 
Deze bevorderingen gebeuren op basis van anciënniteit en vergelijking van diploma’s

• 

• 
• 

• 
• 

• 

• 

• 
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en verdiensten; de dossiers worden door het college onderzocht.
Voor toekomstige bevorderingen hebben we betrekkingen die in het kader beschikbaar
zijn gekomen maar waarvoor we niet automatisch een bevordering voorzien maken
(zie begroting). Voor 2022 hebben we :

bevordering van een afdelingshoofd (A6) voor de dienst Ontvangerij
vervanging van een diensthoofd (A6) dat met pensioen is gegaan door een A4

voor het departement Burgerlijke Stand.

Deze twee verzoeken zijn ingewilligd in het kader van de voorbereiding van de
begroting 2022.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
22 2 De Bock Promotions au niveau A.docx

 

 

Question écrite de M. De Bock concernant l’état de la situation des congés et
absences à la commune d’Uccle.

Depuis plusieurs mois, des problèmes de personnel pointent et les mises en
indisponibilité augmentent au point que les fonctions les plus importantes de la
commune sont occupées actuellement par des fonctionnaires ad interim.
Le Collège peut-il transmettre
 
1.            Pour les 5 dernières années le nombre de congé/absence/maladie du
personnel par niveau (A,B,C, …)
2.            Quelle est la tendance observée ces 5 dernières années ?
3.            Comment le collège pallie-t-il à ces absences ? Quels ont été les
engagements intérimaires ? N’y a-t-il pas eu un report trop important sur les autres
employés ?
 
Réponse :

1. Dans l’état actuel des données disponibles au service du personnel, il n’est
pas possible de fournir les informations demandées dans les détails. Par
contre, sur base des données d’absentéisme, le taux d’absentéisme annuel
peut être transmis pour la période 2017-2021 et ce pour chaque département.

2. Une augmentation du taux d’absentéisme est observée pour les années 2020-
2021. Cette augmentation peut s’expliquer par les absences en lien avec la
pandémie de Covid-19 et le fait que notre Administration a fait le choix
d’assimiler les périodes de quarantaine et d’isolement à des congés de
maladie. A noter que le taux d’absentéisme au niveau national se situe au
niveau des 10%.

3. Le Collège examine les demandes de remplacement formulées par les
services. Il est tenu compte de la durée de l’absence quand celle-ci est connue
et de la continuité du service.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. De Bock over de stand van zaken met betrekking tot
verlof en afwezigheid in de gemeente Ukkel.

• 
• 
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Sedert enkele maanden doen zich personeelsproblemen voor en is het aantal
onbeschikbare personen zodanig toegenomen dat de belangrijkste functies in de
gemeente nu worden waargenomen door ad interim ambtenaren.
Kan het college het volgende doorgeven :
1.            Voor de laatste 5 jaar, het aantal verloven/afwezigheden/ziekte van het
personeel per niveau (A, B, C, enz.).
2.            Wat is de trend van de laatste 5 jaar ?
3.            Hoe compenseert het college deze afwezigheden ? Wat zijn de tussentijdse
benoemingen geweest? Is er niet te veel overgegaan naar andere werknemers ?
 
Antwoord :

1. Gezien de huidige stand van de gegevens waarover de personeelsdienst
beschikt, is het niet mogelijk de gevraagde informatie in detail te verstrekken.
Op basis van de verzuimgegevens kan echter voor elk departement het
jaarlijkse verzuimpercentage voor de periode 2017-2021 worden gegeven.

2. Voor de jaren 2020-2021 wordt een stijging van het ziekteverzuim
vastgesteld. Deze stijging kan worden verklaard door het ziekteverzuim in
verband met de Covid-19-pandemie en het feit dat onze administratie ervoor
heeft gekozen perioden van quarantaine en isolatie als ziekteverlof te
behandelen. Er wordt op gewezen dat het ziekteverzuim op nationaal niveau
ongeveer 10% bedraagt.

3. Het college onderzoekt de door de diensten ingediende verzoeken om
vervanging. Er wordt rekening gehouden met de duur van de afwezigheid
wanneer deze bekend is en met de continuïteit van de dienst.

De Raad neemt kennis.

2 annexes / 2 bijlagen
22 3 De Bock absence personnel - Réponse.docx, Taux absentéisme 2017-2018-2019-
2020-2021 par département.xlsx

 

 

Motion demandant de ne pas alourdir les tarifs de stationnement en Région
bruxelloise déposée par M. Cools. (report du 20/01/2022)

Le point est reporté.

Motie die het niet verhogen van de parkeertarieven in het Brussels Gewest
vraagt, ingediend door de h. Cools. (uitstel van 20/01/2022)

Het punt wordt verdaagd.

2 annexes / 2 bijlagen
Justification motion sur les tarifs de stationnement.docx, Motion sur les tarifs de
stationnement.docx

 

Céline Fremault quitte la séance / verlaat de zitting. 
 

Question orale de M. Cools : l’adhésion de notre commune à la convention des
maires pour le climat.
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M. Cools précise que la Convention des maires pour le climat est le plus grand
mouvement mondial assurant la promotion des actions locales en faveur du climat et
de l’énergie. Plus de 10.000 gouvernements locaux et régionaux ont adhéré à cette
convention. Le Conseil des Communes et Régions d’Europe (CCRE) est responsable
de la coordination et de la promotion de cette convention à l’échelle européenne. En
région bruxelloise, les conseils communaux de Saint-Gilles, Koekelberg, Molenbeek-
Saint-Jean, Etterbeek et Bruxelles-Ville ont ratifié cette convention.
Les objectifs fixés dans cette convention sont conformes à ceux qui ont déjà été
adoptés par le Conseil communal dans le cadre de l’Agenda local 21 ou des deux
motions sur le climat, votées à l’unanimité (motions du 7 février 2019 sur la lutte
contre le dérèglement climatique et du 24 octobre 2019 sur l’urgence climatique).
L’adoption de cette convention par le Conseil impliquera l’obligation d’établir tous
les deux ans un rapport sur les progrès de la mise en œuvre du plan communal pour le
climat et une énergie durable. Selon M. Cools, une telle évaluation permanente est
utile. L’adhésion à cette convention permettra aussi de tisser, avec d’autres
responsables locaux en Europe, un réseau qui facilitera l’échange des bonnes
pratiques.
La COP 26 à Glasgow a été une demi-réussite ou un demi-échec, selon que l’on
considère le verre à moitié plein ou à moitié vide. La Belgique n’a pas été capable
d’établir, avant cette conférence, un accord entre ses trois Régions sur le partage des
efforts à accomplir dans le domaine du climat. C’est incontestablement un échec. Il est
d’autant plus nécessaire d’adhérer à cette convention afin de faire pression sur les
dirigeants belges et étrangers pour qu’ils s’engagent résolument dans la voie d’un
développement durable. Un tel développement ne consisterait pas en une croissance
zéro ou une sorte d’autarcie mais en un mode de consommation responsable, avec la
mise en avant de toutes les nouvelles technologies qui peuvent réduire l’empreinte
carbone.
Le Collège compte-t-il proposer lors d’une prochaine séance l’adhésion d’Uccle à la
Convention des maires et élus locaux pour le climat ?
 
Mme l’Echevine De Brouwer répond que cette convention, établie en 2008, a déjà
fait l’objet d’analyses de la part des services de l’Echevinat.
Parmi les obstacles à une éventuelle adhésion, il faut citer le caractère contraignant et
chronophage du reporting et du suivi, vu la méthode spécifique prévue par la
convention.
Toutefois, l’adhésion à cette convention donnerait plus de poids et de crédibilité aux
demandes de la commune lorsqu’elle sollicite des subsides du Feder (Fonds européen
de développement régional), quoique, jusqu’à présent, l’adoption de cette convention
n’ait pas ouvert la porte à de nouveaux financements (mais il se pourrait que ça
change à l’avenir).
Mais pour l’instant, le Collège demeure dans une phase d’étude quant à l’opportunité
d’adhérer à cette convention.
Cependant, le programme du Plan d’action climat est élaboré de manière à ce qu’en
bout de course, il soit compatible avec cette convention.
 
M. Cools prend acte du fait que l’étude d’opportunité va se poursuivre mais émet un
certain doute quant au caractère chronophage du dispositif, évoqué par Mme
l’Echevine De Brouwer, et ce d’autant plus que la convention n’indique pas les
modalités des évaluations mais seulement leur délai (tous les deux ans).
Il serait utile de contacter le CCRE, dont le secrétariat est à Bruxelles, pour obtenir de
plus amples informations sur ce point, voire pour l’inciter à réduire ses exigences,
dans le cas où celles-ci s’avéreraient vraiment chronophages.
L’adhésion à cette convention n’est évidemment pas de nature à révolutionner la
politique climatique mais elle peut constituer un geste susceptible de faire pression sur
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les pays (et les collectivités locales dans ces même pays) réfractaires à la cause du
climat.
 
Mme l’Echevine De Brouwer rejoint les propos de M. Cools sur la portée
symbolique de l’adhésion éventuelle de la commune à cette convention et sur la
dynamique qu’elle permettrait d’enclencher.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. Cools : onderschrijven van onze gemeente van de
overeenkomst van de burgemeesters voor het klimaat.

Volgens de h. Cools is het "burgemeestersconvenant voor klimaat" 's werelds grootste
beweging ter bevordering van lokale klimaat- en energiemaatregelen. Meer dan
10.000 lokale en regionale overheden hebben zich bij het convenant aangesloten. De
Raad van Europese Gemeenten en Regio's is verantwoordelijk voor de coördinatie en
promotie van het convenant op Europees niveau. In het Brusselse Gewest hebben de
gemeenteraden van Sint-Gillis, Koekelberg, Sint-Jans-Molenbeek, Etterbeek en
Brussel-Stad het verdrag geratificeerd.
De doelstellingen van dit verdrag sluiten aan bij de doelstellingen die de
gemeenteraad al heeft aangenomen in het kader van Lokale Agenda 21 of de twee
moties over het klimaat, unaniem goedgekeurd (7 februari 2019 over de strijd tegen de
klimaatverandering en 24 oktober 2019 over de klimaatnoodtoestand).
De goedkeuring van dit convenant door de raad houdt de verplichting in om om de
twee jaar verslag uit te brengen over de voortgang van de uitvoering van het
gemeentelijk klimaat- en duurzaam energieplan. Volgens de h. Cools is een dergelijke
permanente evaluatie nuttig. Door toe te treden tot dit convenant kan ook een netwerk
worden opgezet met andere plaatselijke ambtenaren in Europa, wat de uitwisseling
van goede praktijken zal vergemakkelijken.
COP 26 in Glasgow was een half succes of een halve mislukking, afhankelijk van de
vraag of men het glas half vol of half leeg wil zien. België is er niet in geslaagd om
vóór deze conferentie een akkoord te sluiten tussen zijn drie gewesten over de
verdeling van de inspanningen op klimaatgebied. Dit is zonder twijfel een mislukking.
Het is des te noodzakelijker om tot dit convenant toe te treden om druk uit te oefenen
op de Belgische en buitenlandse leiders om zich resoluut in te zetten voor duurzame
ontwikkeling.
Een dergelijke ontwikkeling zou niet bestaan uit nulgroei of een soort autarkie, maar
uit een verantwoord consumptiepatroon, met de bevordering van alle nieuwe
technologieën die de koolstofvoetafdruk kunnen verkleinen.
Is het college van plan om tijdens een volgende vergadering voor te stellen dat Ukkel
zich aansluit bij het convenant van burgemeesters en lokale overheden voor het
klimaat ?
 
Schepen De Brouwer antwoordt dat dit convenant, in 2008 tot stand gekomen, reeds
door het schepenkantoor werd geanalyseerd.
Een van de belemmeringen voor een eventuele toetreding is het restrictieve en
tijdrovende karakter van de rapportage en de follow-up, gezien de specifieke methode
waarin het verdrag voorziet.
De toetreding zou echter meer gewicht en geloofwaardigheid verlenen aan de
verzoeken van de gemeente om subsidies uit het Europees Fonds voor Regionale
Ontwikkeling, hoewel de goedkeuring van dit convenant tot nu toe niet de deur heeft
geopend voor nieuwe financiering (maar dit kan in de toekomst veranderen).
Voorlopig blijft het college echter in een studiefase over de vraag of het zich bij dit
convenant moet aansluiten.
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Het programma van het klimaatactieplan wordt echter zodanig ontwikkeld dat het
uiteindelijk verenigbaar zal zijn met dit convenant.
 
De h. Cools merkt op dat het opportuniteitsonderzoek zal worden voortgezet, maar
uitte eveneens zijn twijfels over het tijdrovende karakter van het mechanisme, vooral
omdat in het convenant niet wordt aangegeven hoe de evaluaties moeten worden
uitgevoerd, maar alleen binnen welke termijn (om de twee jaar).
Het zou nuttig zijn contact op te nemen met de CEMR, waarvan het secretariaat in
Brussel is gevestigd, om hierover meer informatie te verkrijgen, of zelfs om de Raad
van Europese Gemeenten en Regio's ertoe aan te zetten haar eisen te beperken,
mochten deze echt tijdrovend blijken te zijn.
Toetreding tot dit convenant zal geen revolutie in het klimaatbeleid teweegbrengen
maar het kan wel een gebaar zijn om druk uit te oefenen op landen (en lokale
overheden in die landen) die aarzelen om de klimaatzaak op te pakken.
 
Schepen De Brouwer is het met de h. Cools eens over de symbolische betekenis van
een eventuele toetreding van de gemeente tot dit convenant en over de dynamiek die
daardoor op gang zou worden gebracht.

De Raad neemt kennis.
 

 

Interpellation de M. Cools : fermeture de l'école La Pomme.

M. Cools signale que les parents des enfants scolarisés à l’école La Pomme ont appris
le 31 janvier dernier la fermeture de cet établissement à la fin de l’année scolaire, et
cette nouvelle a fait l’effet d’une douche froide.
Cette école, située rue du Château d’Eau, est connue pour son ambiance familiale et
bénéficie d’enseignants motivés. Un jardin et un verger ajoutent à son attrait. La
fermeture de l’école serait justifiée par le fait qu’il n’y a plus assez d’enfants inscrits,
et en raison de ce nombre insuffisant d’inscriptions, l’école n’est plus en mesure de
proposer des repas chauds ni un service de garderie.
L’école accueille plusieurs enfants de l’institution « Notre Abri » dans un cadre
familial et sécurisant, dont ces enfants, issus de familles en difficulté, ont bien besoin.
N’étant pas le pouvoir organisateur de cette école, la commune n’a pas décidé sa
fermeture. Le Collège et le service de l’Education ont-ils noué des contacts pour
éviter cette fermeture ? Des collaborations ont-elles été envisagées entre la commune
et cette école, notamment pour la livraison de repas chauds ? Des initiatives telles que
l’intégration de cette école dans le réseau communal pourraient-elles encore être
prises ? Le Collège a-t-il été avisé d’éventuels projets urbanistiques sur le site occupé
actuellement par l’école ?
 
Mme l’Echevin-Gol-Lescot répond qu’à sa connaissance, il n’y a aucun projet
urbanistique ni même de demande de renseignement urbanistique à propos de cette
école.
Le Collège a appris la fermeture de cette école par un parent. Le pouvoir organisateur
n’a jamais pris contact avec la commune.
Vu que le fournisseur des repas scolaires dans les écoles communales a demandé de
pouvoir préparer dans les cuisines scolaires des repas pour l’extérieur, Mme l’Echevin
Gol-Lescot a contacté le représentant du pouvoir organisateur à ce propos mais il
s’avère que cette école dispose déjà d’un fournisseur et que sa situation résulte surtout
de problèmes de personnel et du taux de remplissage de l’établissement, le nombre
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d’élèves étant passé de 140 à 36.
Mme l’Echevin Gol-Lescot a signalé à la direction de cet établissement, qui n’est pas
une école à proprement parler mais une partie d’école, que la commune restait
disponible pour toute aide susceptible de lui être apportée.
Mais récupérer l’école n’est pas une solution envisageable. Et vu l’état vétuste des
bâtiments, il faudrait en retaper une bonne part.
Toutefois, les écoles communales pourraient accueillir ces 36 élèves car il n’y a pas de
pénurie de places dans l’enseignement fondamental et maternel du réseau communal.
L’Ecole des Eglantiers, et plus particulièrement son extension des Ecureuils,
proposent un projet pédagogique similaire dans un cadre de verdure.
L’échevinat est de toute façon à l’écoute des parents qui souhaiteraient une aide pour
la recherche d’une école.
Mme l’Echevin Gol-Lescot n’a pas encore eu l’occasion de contacter « Notre Abri »
mais elle estime que les enfants suivis par cette institution devraient bénéficier d’une
priorité pour une éventuelle admission aux Ecureuils, compte tenu de leurs difficultés
d’adaptation au monde extérieur.
Cependant, la direction de l’école a précisé que la décision de maintien ou de
fermeture dépendra du nombre d’enfants inscrits à la rentrée prochaine, et l’échevinat
ne peut rien faire de plus pour le moment.
 
M. l’Echevin Biermann précise que l’ensemble du site a une superficie de 25 ares,
dont seule l’église, qui correspond à 9 ares, est propriété de la fabrique d’église.
Les autres bâtiments du site (la cure, le parking, le jardin, les bâtiments des
mouvements de jeunesse, etc.) sont la propriété de l’ASBL Association des œuvres
paroissiales (AOP). L’archevêché n’est donc pas propriétaire du terrain de l’école La
Pomme.
Il ne semble pas qu’il y ait une demande de permis d’urbanisme pour une quelconque
partie du site.
Les représentants de la commune ont pu participer à une réunion de projet, sous
l’égide d’Urban Brussels, consacrée au bâtiment de l’église, qui a bien été vendu par
la fabrique.
Vu les critiques émises lors de cette réunion de projet, la fabrique d’église et
l’acquéreur devront probablement changer de stratégie, voire changer de projet.
Pour ce qui concerne la désaffection de cette église, M. l’échevin Biermann signale
que cet espace devrait être dévolu principalement au logement, étant donné que
l’ensemble du site est en zone d’habitation.
Toutefois une active productive ou une infrastructure d’équipement limitées à 250 m²
par immeuble sont toujours possibles moyennant une procédure de permis
d’urbanisme.
 
M. Hayette rejoint les propos de M. Cools et ne doute pas des bonnes intentions des
échevins, qui font le maximum pour sauver cette école.
Il rappelle la célèbre phrase de Victor Hugo : « Quand on ferme une école, on ouvre
une prison ».
 
M. Cools est sidéré d’apprendre qu’à aucun moment, le pouvoir organisateur et la
direction de l’école n’ont pris contact avec la commune, ne fût-ce que pour signaler la
fermeture, et il a fallu l’intervention d’un parent, qui lui-même a appris la nouvelle par
des courriers dans le cartable de son enfant, pour que l’information remonte à la
commune. C’est vraiment lamentable !
L’argument avancé pour justifier la fermeture est la baisse du nombre d’enfants
inscrits. Mais le problème réside dans le fait que cette école s’est mise à supprimer
une série de classes, et dès qu’une école n’organise plus les 6 années du cycle
primaire, les parents ne sont guère enthousiastes à l’idée d’y inscrire leurs enfants.
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Sous la législature précédente, le Conseil a mené une discussion sur « l’Ecole active »,
dont l’implantation rue de Stalle a été soutenue par la commune et a notamment
évoqué la possibilité d’une co-organisation d’un établissement scolaire par plusieurs
pouvoirs organisateurs. Selon les avis juridiques, la commune ne pourrait pas être
pouvoir co-organisateur.
Peut-être serait-il opportun que la législation de la Communauté française évolue, de
manière à permettre à deux pouvoirs organisateurs distincts de prendre des initiatives
conjointes à l’égard d’un établissement scolaire déterminé.
Les projets de reconversion de ce site, qui figure en zone d’habitat au PRAS (Plan
régional d’affectation des sols) et n’est pas soumis à un PPAS ou un permis de lotir,
semblent de qualité, mais pour mener un dialogue constructif en amont, il serait utile
de clarifier les rôles respectifs de l’archevêché, de la fabrique d’église et de
l’association des œuvres paroissiales. Il est pour le mieux curieux que les dépenses
relèvent de la fabrique d’église et les recettes, de l’association des œuvres paroissiales
(d’une paroisse qui par ailleurs n’existe plus).
Quoi qu’il en soit, M. Cools invite les Echevins Biermann et Gol-Lescot à poursuivre
le dialogue car les petites écoles contribuent à la vie d’un quartier.
 
M. Desmet signale qu’une pétition réclamant le maintien de cette école a recueilli
1.300 signatures.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Cools : de sluiting van de school La Pomme.

Dhr. Cools meldt dat de ouders van de kinderen die naar school La Pomme gaan op
31 januari vernomen hebben dat deze instelling op het einde van het schooljaar zal
sluiten en dit nieuws was een koude douche.
Deze school in de Waterkasteelstraat staat gekend om haar familiale sfeer en telt
gemotiveerde leerkrachten. Een tuin en boomgaard maken ze nog aantrekkelijker. De
sluiting van de school zou gerechtvaardigd zijn doordat er niet meer genoeg kinderen
ingeschreven zijn en wegens dit onvoldoende aantal inschrijvingen is de school niet
meer in staat om warme maaltijden of opvang aan te bieden.
De school vangt verschillende kinderen van de instelling "Notre Abri" op in een
familiale en veilige omgeving, waar deze kinderen uit gezinnen in moeilijkheden nood
aan hebben.
Aangezien de gemeente niet de inrichtende macht van deze school is, heeft ze niet
beslist over haar sluiting. Hebben het college en de dienst Opvoeding contacten
aangeknoopt om deze sluiting te vermijden? Werden er samenwerkingen tussen de
gemeente en deze school overwogen, meer bepaald voor de levering van warme
maaltijden ? Kunnen er nog initiatieven genomen worden zoals de integratie van deze
school in het gemeentelijk net ? Werd het college ingelicht over eventuele
stedenbouwkundige projecten op het terrein dat momenteel bezet wordt door de
school ?
 
Schepen Gol-Lescot antwoordt dat er voor zover zij weet geen stedenbouwkundig
project is, zelfs geen verzoek om stedenbouwkundige inlichtingen over deze school.
Het college heeft de sluiting van deze school vernomen via een ouder. De inrichtende
macht heeft nooit contact opgenomen met de gemeente.
Aangezien de leverancier van de schoolmaaltijden in de gemeentescholen gevraagd
heeft om in de schoolkeukens maaltijden te mogen bereiden voor externen, heeft
mevr. Gol-Lescot hierover contact opgenomen met de vertegenwoordiger van de
inrichtende macht, maar deze school beschikt blijkbaar al over een leverancier en haar
toestand vloeit vooral voort uit personeelsproblemen en de vullingsgraad van het
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gebouw, aangezien het aantal leerlingen gedaald is van 140 naar 36.
Mevr. Gol-Lescot heeft aan de directie van deze instelling, die geen school in de
strikte zin is maar een schooldeel, gemeld dat de gemeente beschikbaar bleef voor
elke mogelijke hulp.
De school overnemen is echter geen denkbare oplossing. Wegens de verouderde staat
van de gebouwen zou er een groot deel van opgeknapt moeten worden.
De gemeentescholen zouden deze 36 leerlingen echter kunnen opvangen aangezien er
geen plaatstekort is in het lager en kleuteronderwijs van het gemeentelijk net.
School Les Églantiers, en meer in het bijzonder de uitbreiding Les Ecureuils, biedt een
gelijkaardig onderwijsproject in een groene omgeving aan.
De dienst staat in elk geval ter beschikking van de ouders die hulp wensen bij de
zoektocht naar een school.
Mevr. Gol-Lescot heeft nog niet de kans gehad om contact op te nemen met "Notre
Abri", maar ze is van mening dat de kinderen die door deze instelling opgevolgd
worden voorrang zouden moeten krijgen voor een eventuele toelating tot Les
Ecureuils, rekening houdend met hun aanpassingsmoeilijkheden aan de buitenwereld.
De schooldirectie heeft echter verduidelijkt dat de beslissing tot behoud of sluiting zal
afhangen van het aantal kinderen dat volgend schooljaar ingeschreven is en de dienst
kan momenteel niet meer doen.
 
Schepen Biermann verduidelijkt dat het volledige terrein een oppervlakte van 25 are
heeft, waarvan enkel de kerk (9 are) eigendom is van de kerkfabriek.
De andere gebouwen op het terrein (de pastorie, de parking, de tuin, de gebouwen van
de jeugdbewegingen, enz.) zijn eigendom van de vzw Association des œuvres
paroissiales (AOP). Het aartsbisdom is dus geen eigenaar van het terrein van school
La Pomme.
Er is blijkbaar geen aanvraag tot stedenbouwkundige vergunning voor gelijk welk
deel van het terrein.
De vertegenwoordigers van de gemeente konden een projectvergadering bijwonen
onder de vlag van Urban Brussels, gewijd aan het gebouw van de kerk, dat verkocht
werd door de fabriek.
Wegens de kritiek die tijdens deze projectvergadering geuit werd, moeten de
kerkfabriek en de koper waarschijnlijk van strategie veranderen of zelfs een ander
project kiezen.
Wat betreft de bestemmingsonttrekking van deze kerk meldt dhr. Biermann dat deze
ruimte voornamelijk voorbehouden zou moeten worden aan woningen, aangezien het
volledige terrein in woongebied ligt.
Een productieactiviteit of een infrastructuur voor voorzieningen beperkt tot 250 m²
per gebouw zou echter mogelijk zijn middels een procedure van stedenbouwkundige
vergunning.
 
Dhr. Hayette is het eens met dhr. Cools en twijfelt niet aan de goede intenties van de
schepenen, die alles doen om deze school te redden.
Hij herhaalt de bekende zin van Victor Hugo : "Wanneer men een school sluit, opent
men een gevangenis".
 
Dhr. Cools  is verbijsterd om te vernemen dat de inrichtende macht en de
schooldirectie op geen enkel moment contact opgenomen hebben met de gemeente, al
was het maar om de sluiting te melden, en dat de tussenkomst van een ouder, die het
nieuws zelf vernomen had via brieven in de boekentas van zijn kind, nodig was zodat
de informatie de gemeente bereikte. Dat is echt betreurenswaardig!
Het vooruitgeschoven argument om de sluiting te rechtvaardigen is de daling van het
aantal ingeschreven kinderen. Maar het probleem ligt in het feit dat deze school een
aantal klassen geschrapt heeft, en zodra een school niet langer de 6 jaar van de
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basiscyclus organiseert, zijn de ouders nauwelijks enthousiast om er hun kinderen in te
schrijven.
Onder de vorige legislatuur heeft de raad een discussie gevoerd over de "Ecole
Active", waarvan de vestiging in de Stallestraat gesteund werd door de gemeente, en
heeft hij meer bepaald de mogelijkheid van een mede-organisatie van een
onderwijsinstelling door verschillende inrichtende machten aangehaald. Volgens de
juridische adviezen zou de gemeente geen mede-inrichtende macht mogen zijn.
Het zou misschien wenselijk zijn dat de wetgeving van de Franse Gemeenschap
evolueert, zodat twee afzonderlijke inrichtende machten gezamenlijke initiatieven
kunnen nemen ten aanzien van een bepaalde onderwijsinstelling.
De projecten voor de reconversie van dit terrein, dat op het GBP (Gewestelijk
Bestemmingsplan) in woongebied ligt en niet onderworpen is aan een BBP of een
verkavelingsvergunning, lijken kwalitatief, maar om een constructieve dialoog
stroomopwaarts te voeren zou het nuttig zijn om de respectievelijke rollen van het
aartsbisdom, de kerkfabriek en de Association des œuvres paroissiales te
verduidelijken. Het is op zijn minst merkwaardig dat de uitgaven voor rekening van de
kerkfabriek zijn en de inkomsten voor de Association des œuvres paroissiales (van
een parochie die overigens niet meer bestaat).
Hoe het ook zij, dhr. Cools verzoekt schepenen Biermann en Gol-Lescot om de
dialoog voort te zetten aangezien de kleine scholen bijdragen aan het leven in een
wijk.
 
Dhr. Desmet  meldt dat een petitie voor het behoud van deze school
1.300 handtekeningen verzameld heeft.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation fermeture école La Pomme.docx

 

 

Interpellation de M. Desmet : l'avenir d'un quartier (Précieux-Sang, l'école La
Pomme, local scouts).

M. Desmet rappelle qu’une récente interpellation citoyenne, portée par des
représentants du comité Oxy 15, a débouché sur des précisions fournies via une
réponse écrite.
Un projet architectural de transformation de l’église du Précieux-Sang en logements
privatifs circule depuis quelques semaines. À tort ou à raison, les habitants du quartier
s’en inquiètent. Afin de les rassurer, le Collège pourrait-il leur rappeler les possibilités
d’implication des services communaux quant au suivi de la réaffectation de cet
édifice ? Des propositions de partenariat, de rénovation ou de réaffectation plus ou
moins novatrices ont-elles été envisagées afin de maintenir les nombreux liens sociaux
au sein de ce quartier ?
Vu le projet de logements, il semblerait que d’autres opportunités ne soient pas ou
plus considérées par le propriétaire des lieux, en l’occurrence l’archidiocèse de
Malines-Bruxelles.
Depuis la construction de cet édifice il y a 70 ans, les finances communales ont sans
doute dû soutenir occasionnellement sa fabrique d’église. Serait-il possible de
connaître les montants additionnés versés, via une réponse écrite ?
Le devenir des locaux des 43ème et 69ème unités scoutes avait aussi été abordé lors de
l’interpellation citoyenne. Ce lieu d’accueil pour les jeunes sera-t-il maintenu ou
abandonné ?
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L’établissement scolaire « Notre-Dame du Wolvenberg », nommée « école de la
Pomme » par ses usagers, qui relève aussi de l’archidiocèse de Malines-Bruxelles,
serait aussi menacé de fermeture.
Quoique cette présence pédagogique soit unanimement appréciée dans le quartier,
l’école devrait être fermée en raison du nombre insuffisant d’élèves encore présents,
selon la version officielle du pouvoir organisateur.
On peut difficilement croire à cette fable, alors qu’en moins de 5 ans (durée
étonnamment quasi-identique à celle qu’il a fallu, paraît-il, au propriétaire pour
décider de se défaire de tout le site !), l’école est passée de 140 à 40 élèves par la
suppression successive de niveaux d’enseignement.
Il y a de quoi s’en étonner alors que depuis des années, il y a une pénurie d’offres
d’accueil au sein de l’enseignement fondamental. Pour les parents, comment trouver,
dès septembre, une place conforme à leurs attentes pédagogiques, vu les listes
d’attente dans les écoles ? M. Desmet rappelle à cet égard que le décret mission se
prononce en faveur de la primauté des choix pédagogiques. Ces parents pourront peut-
être prier et espérer un miracle…ou obtenir des aides de l’autorité communale, cet
établissement scolaire relevant du libre confessionnel.
M. Desmet conçoit que son intervention puisse sembler étonnante, eu égard à son
passé professionnel et syndical, mais il ne songe qu’au développement d’opportunités
pour le bien-être de ces enfants.
Quelles réponses pourront être données aux riverains, aux scouts, aux parents, aux
enfants, pour l’école et le bâtiment préalablement destiné au culte ?
Tout un tissu relationnel, social et historique se voit potentiellement détricoté. Pour
ces habitants, l’humain est relégué à l’arrière-plan, et même s’il est particulièrement
complexe pour l’autorité communale de limiter, contrecarrer ou empêcher des projets
qui relèvent de la seule autorité ecclésiastique, nombreuses sont les attentes des
habitants de cet îlot communal.
 
Mme l’Echevin-Gol-Lescot répond qu’à sa connaissance, il n’y a aucun projet
urbanistique ni même de demande de renseignement urbanistique à propos de cette
école.
Le Collège a appris la fermeture de cette école par un parent. Le pouvoir organisateur
n’a jamais pris contact avec la commune.
Vu que le fournisseur des repas scolaires dans les écoles communales a demandé de
pouvoir préparer dans les cuisines scolaires des repas pour l’extérieur, Mme l’Echevin
Gol-Lescot a contacté le représentant du pouvoir organisateur à ce propos mais il
s’avère que cette école dispose déjà d’un fournisseur et que sa situation résulte surtout
de problèmes de personnel et du taux de remplissage de l’établissement, le nombre
d’élèves étant passé de 140 à 36.
Mme l’Echevin Gol-Lescot a signalé à la direction de cet établissement, qui n’est pas
une école à proprement parler mais une partie d’école, que la commune restait
disponible pour toute aide susceptible de lui être apportée.
Mais récupérer l’école n’est pas une solution envisageable. Et vu l’état vétuste des
bâtiments, il faudrait en retaper une bonne part.
Toutefois, les écoles communales pourraient accueillir ces 36 élèves car il n’y a pas de
pénurie de places dans l’enseignement fondamental et maternel du réseau communal.
L’Ecole des Eglantiers, et plus particulièrement son extension des Ecureuils,
proposent un projet pédagogique similaire dans un cadre de verdure.
L’échevinat est de toute façon à l’écoute des parents qui souhaiteraient une aide pour
la recherche d’une école.
Mme l’Echevin Gol-Lescot n’a pas encore eu l’occasion de contacter « Notre Abri »
mais elle estime que les enfants suivis par cette institution devraient bénéficier d’une
priorité pour une éventuelle admission aux Ecureuils, compte tenu de leurs difficultés
d’adaptation au monde extérieur.
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Cependant, la direction de l’école a précisé que la décision de maintien ou de
fermeture dépendra du nombre d’enfants inscrits à la rentrée prochaine, et l’échevinat
ne peut rien faire de plus pour le moment.
 
M. l’Echevin Biermann précise que l’ensemble du site a une superficie de 25 ares,
dont seule l’église, qui correspond à 9 ares, est propriété de la fabrique d’église.
Les autres bâtiments du site (la cure, le parking, le jardin, les bâtiments des
mouvements de jeunesse, etc.) sont la propriété de l’ASBL Association des œuvres
paroissiales (AOP). L’archevêché n’est donc pas propriétaire du terrain de l’école La
Pomme.
Il ne semble pas qu’il y ait une demande de permis d’urbanisme pour une quelconque
partie du site.
Les représentants de la commune ont pu participer à une réunion de projet, sous
l’égide d’Urban Brussels, consacrée au bâtiment de l’église, qui a bien été vendu par
la fabrique.
Vu les critiques émises lors de cette réunion de projet, la fabrique d’église et
l’acquéreur devront probablement changer de stratégie, voire changer de projet.
Pour ce qui concerne la désaffection de cette église, M. l’échevin Biermann signale
que cet espace devrait être dévolu principalement au logement, étant donné que
l’ensemble du site est en zone d’habitation.
Toutefois une active productive ou une infrastructure d’équipement limitées à 250 m²
par immeuble sont toujours possibles moyennant une procédure de permis
d’urbanisme.
 
M. Hayette rejoint les propos de M. Cools et ne doute pas des bonnes intentions des
échevins, qui font le maximum pour sauver cette école.
Il rappelle la célèbre phrase de Victor Hugo : « Quand on ferme une école, on ouvre
une prison ».
 
M. Cools est sidéré d’apprendre qu’à aucun moment, le pouvoir organisateur et la
direction de l’école n’ont pris contact avec la commune, ne fût-ce que pour signaler la
fermeture, et il a fallu l’intervention d’un parent, qui lui-même a appris la nouvelle par
des courriers dans le cartable de son enfant, pour que l’information remonte à la
commune. C’est vraiment lamentable !
L’argument avancé pour justifier la fermeture est la baisse du nombre d’enfants
inscrits. Mais le problème réside dans le fait que cette école s’est mise à supprimer
une série de classes, et dès qu’une école n’organise plus les 6 années du cycle
primaire, les parents ne sont guère enthousiastes à l’idée d’y inscrire leurs enfants.
Sous la législature précédente, le Conseil a mené une discussion sur « l’Ecole active »,
dont l’implantation rue de Stalle a été soutenue par la commune et a notamment
évoqué la possibilité d’une co-organisation d’un établissement scolaire par plusieurs
pouvoirs organisateurs. Selon les avis juridiques, la commune ne pourrait pas être
pouvoir co-organisateur.
Peut-être serait-il opportun que la législation de la Communauté française évolue, de
manière à permettre à deux pouvoirs organisateurs distincts de prendre des initiatives
conjointes à l’égard d’un établissement scolaire déterminé.
Les projets de reconversion de ce site, qui figure en zone d’habitat au PRAS (Plan
régional d’affectation des sols) et n’est pas soumis à un PPAS ou un permis de lotir,
semblent de qualité, mais pour mener un dialogue constructif en amont, il serait utile
de clarifier les rôles respectifs de l’archevêché, de la fabrique d’église et de
l’association des œuvres paroissiales. Il est pour le mieux curieux que les dépenses
relèvent de la fabrique d’église et les recettes, de l’association des œuvres paroissiales
(d’une paroisse qui par ailleurs n’existe plus).
Quoi qu’il en soit, M. Cools invite les Echevins Biermann et Gol-Lescot à poursuivre
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le dialogue car les petites écoles contribuent à la vie d’un quartier.
 
M. Desmet signale qu’une pétition réclamant le maintien de cette école a recueilli
1.300 signatures.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Desmet : de toekomst van een wijk (Heilig Bloed, de school
La Pomme, scoutslokaal).

Dhr. Desmet  herinnert eraan dat een recente burgerinterpellatie, gedragen door
vertegenwoordigers van het comité Oxy 15, geleid heeft tot verduidelijkingen via een
schriftelijk antwoord.
Er loopt sinds enkele weken een bouwkundig project voor de verbouwing van de Kerk
van Kostbaar Bloed. De bewoners van de wijk maken zich er zorgen over, terecht of
ten onrechte. Om ze gerust te stellen, zou de gemeente hen kunnen herinneren aan de
mogelijke betrokkenheid van de gemeentediensten in de opvolging van de
herbestemming van dit gebouw ? Werden er min of meer vernieuwende voorstellen
van partnerschap, renovatie of herbestemming overwogen om de talrijke sociale
banden in deze wijk te behouden ?
Wegens het woonproject lijkt het dat er geen andere mogelijkheden (meer) in
aanmerking genomen worden door de eigenaar van de plaatsen, in dit geval het
aartsbisdom Mechelen-Brussel.
Sinds de bouw van dit gebouw 70 jaar geleden hebben de gemeentefinanciën de
kerkfabriek ongetwijfeld af en toe moeten ondersteunen. Zou het mogelijk zijn de
totale gestorte sommen te kennen via een schriftelijk antwoord?
De toekomst van de lokalen van de 43e en 69e scoutseenheid kwam ook aan bod in de
burgerinterpellatie. Zal deze opvangplaats voor de jongeren behouden of verlaten
worden ?
Onderwijsinstelling "Notre-Dame du Wolvenberg", door de gebruikers "school La
Pomme" genoemd, die ook onder het aartsbisdom Mechelen-Brussel valt, zou ook
bedreigd zijn met een sluiting.
Hoewel deze pedagogische aanwezigheid unaniem geapprecieerd wordt in de wijk,
zou de school gesloten moeten worden wegens het ontoereikend aantal leerlingen dat
er nog aanwezig is, zo luidt de officiële versie van de inrichtende macht.
We kunnen deze fabel moeilijk geloven, terwijl het aantal leerlingen in de school in
minder dan 5 jaar tijd (een duur die verbazingwekkend bijna identiek is aan de duur
die de eigenaar blijkbaar nodig had om te beslissen afstand te doen van de volledige
site!) gedaald is van 140 naar 40 door de opeenvolgende schrapping van
onderwijsniveaus.
Dit is verrassend terwijl er al jaren een tekort aan opvangaanbod in het basisonderwijs
is. Hoe moeten de ouders vanaf september een plaats vinden die overeenkomt met hun
pedagogische verwachtingen wegens de wachtlijsten in de scholen? Dhr. Desmet
herhaalt in dit opzicht dat het decreet Taken zich gunstig uitspreekt voor de voorrang
van de pedagogische keuzes. Deze ouders kunnen misschien bidden en hopen op een
mirakel, of hulp krijgen van de gemeentelijke overheid, aangezien deze
onderwijsinstelling tot het vrij confessioneel net behoort.
Dhr. Desmet begrijpt dat zijn tussenkomst verrassend kan lijken gezien zijn
professioneel en syndicaal verleden, maar hij denkt enkel aan de ontwikkeling van
opportuniteiten voor het welzijn van deze kinderen.
Welke antwoorden kunnen er gegeven worden aan de buurtbewoners, scouts, ouders,
kinderen, voor de school en het gebouw dat voordien bestemd was voor erediensten ?
Een volledig relationeel, sociaal en historisch weefsel valt mogelijks uiteen. Voor
deze bewoners wordt het menselijke naar de achtergrond geschoven, en hoewel het
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voor de gemeentelijke overheid bijzonder complex is om projecten van de kerkelijke
overheid te beperken, te dwarsbomen of te verhinderen, hebben de bewoners van dit
gemeentelijk huizenblok hoge verwachtingen.
 
Schepen Gol-Lescot antwoordt dat er voor zover zij weet geen stedenbouwkundig
project is, zelfs geen verzoek om stedenbouwkundige inlichtingen over deze school.
Het college heeft de sluiting van deze school vernomen via een ouder. De inrichtende
macht heeft nooit contact opgenomen met de gemeente.
Aangezien de leverancier van de schoolmaaltijden in de gemeentescholen gevraagd
heeft om in de schoolkeukens maaltijden te mogen bereiden voor externen, heeft
mevr. Gol-Lescot hierover contact opgenomen met de vertegenwoordiger van de
inrichtende macht, maar deze school beschikt blijkbaar al over een leverancier en haar
toestand vloeit vooral voort uit personeelsproblemen en de vullingsgraad van het
gebouw, aangezien het aantal leerlingen gedaald is van 140 naar 36.
Mevr. Gol-Lescot heeft aan de directie van deze instelling, die geen school in de
strikte zin is maar een schooldeel, gemeld dat de gemeente beschikbaar bleef voor
elke mogelijke hulp.
De school overnemen is echter geen denkbare oplossing. Wegens de verouderde staat
van de gebouwen zou er een groot deel van opgeknapt moeten worden.
De gemeentescholen zouden deze 36 leerlingen echter kunnen opvangen aangezien er
geen plaatstekort is in het lager en kleuteronderwijs van het gemeentelijk net.
School Les Églantiers, en meer in het bijzonder de uitbreiding Les Ecureuils, biedt een
gelijkaardig onderwijsproject in een groene omgeving aan.
De dienst staat in elk geval ter beschikking van de ouders die hulp wensen bij de
zoektocht naar een school.
Mevr. Gol-Lescot heeft nog niet de kans gehad om contact op te nemen met "Notre
Abri", maar ze is van mening dat de kinderen die door deze instelling opgevolgd
worden voorrang zouden moeten krijgen voor een eventuele toelating tot Les
Ecureuils, rekening houdend met hun aanpassingsmoeilijkheden aan de buitenwereld.
De schooldirectie heeft echter verduidelijkt dat de beslissing tot behoud of sluiting zal
afhangen van het aantal kinderen dat volgend schooljaar ingeschreven is en de dienst
kan momenteel niet meer doen.
 
Schepen Biermann verduidelijkt dat het volledige terrein een oppervlakte van 25 are
heeft, waarvan enkel de kerk (9 are) eigendom is van de kerkfabriek.
De andere gebouwen op het terrein (de pastorie, de parking, de tuin, de gebouwen van
de jeugdbewegingen, enz.) zijn eigendom van de vzw Association des œuvres
paroissiales (AOP). Het aartsbisdom is dus geen eigenaar van het terrein van school
La Pomme.
Er is blijkbaar geen aanvraag tot stedenbouwkundige vergunning voor gelijk welk
deel van het terrein.
De vertegenwoordigers van de gemeente konden een projectvergadering bijwonen
onder de vlag van Urban Brussels, gewijd aan het gebouw van de kerk, dat verkocht
werd door de fabriek.
Wegens de kritiek die tijdens deze projectvergadering geuit werd, moeten de
kerkfabriek en de koper waarschijnlijk van strategie veranderen of zelfs een ander
project kiezen.
Wat betreft de bestemmingsonttrekking van deze kerk meldt dhr. Biermann dat deze
ruimte voornamelijk voorbehouden zou moeten worden aan woningen, aangezien het
volledige terrein in woongebied ligt.
Een productieactiviteit of een infrastructuur voor voorzieningen beperkt tot 250 m²
per gebouw zou echter mogelijk zijn middels een procedure van stedenbouwkundige
vergunning.
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24.02.2022/A/0035

Dhr. Hayette is het eens met dhr. Cools en twijfelt niet aan de goede intenties van de
schepenen, die alles doen om deze school te redden.
Hij herhaalt de bekende zin van Victor Hugo : "Wanneer men een school sluit, opent
men een gevangenis".
 
Dhr. Cools  is verbijsterd om te vernemen dat de inrichtende macht en de
schooldirectie op geen enkel moment contact opgenomen hebben met de gemeente, al
was het maar om de sluiting te melden, en dat de tussenkomst van een ouder, die het
nieuws zelf vernomen had via brieven in de boekentas van zijn kind, nodig was zodat
de informatie de gemeente bereikte. Dat is echt betreurenswaardig!
Het vooruitgeschoven argument om de sluiting te rechtvaardigen is de daling van het
aantal ingeschreven kinderen. Maar het probleem ligt in het feit dat deze school een
aantal klassen geschrapt heeft, en zodra een school niet langer de 6 jaar van de
basiscyclus organiseert, zijn de ouders nauwelijks enthousiast om er hun kinderen in te
schrijven.
Onder de vorige legislatuur heeft de raad een discussie gevoerd over de "Ecole
Active", waarvan de vestiging in de Stallestraat gesteund werd door de gemeente, en
heeft hij meer bepaald de mogelijkheid van een mede-organisatie van een
onderwijsinstelling door verschillende inrichtende machten aangehaald. Volgens de
juridische adviezen zou de gemeente geen mede-inrichtende macht mogen zijn.
Het zou misschien wenselijk zijn dat de wetgeving van de Franse Gemeenschap
evolueert, zodat twee afzonderlijke inrichtende machten gezamenlijke initiatieven
kunnen nemen ten aanzien van een bepaalde onderwijsinstelling.
De projecten voor de reconversie van dit terrein, dat op het GBP (Gewestelijk
Bestemmingsplan) in woongebied ligt en niet onderworpen is aan een BBP of een
verkavelingsvergunning, lijken kwalitatief, maar om een constructieve dialoog
stroomopwaarts te voeren zou het nuttig zijn om de respectievelijke rollen van het
aartsbisdom, de kerkfabriek en de Association des œuvres paroissiales te
verduidelijken. Het is op zijn minst merkwaardig dat de uitgaven voor rekening van de
kerkfabriek zijn en de inkomsten voor de Association des œuvres paroissiales (van
een parochie die overigens niet meer bestaat).
Hoe het ook zij, dhr. Cools verzoekt schepenen Biermann en Gol-Lescot om de
dialoog voort te zetten aangezien de kleine scholen bijdragen aan het leven in een
wijk.
 
Dhr. Desmet  meldt dat een petitie voor het behoud van deze school
1.300 handtekeningen verzameld heeft.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
précieux sang & ....docx

 

Nicolas Clumeck quitte la séance / verlaat de zitting. 
Fathiya Alami quitte la séance / verlaat de zitting. 

 

Interpellation de M. Cools : la situation des homes.

M. Cools estime que chacun a le droit de vivre dans la dignité et de profiter
pleinement de ses dernières années, même lorsque l’âge entraîne certains handicaps.
La plus grande vigilance s’impose pour éviter toute forme de maltraitance des aînés
dans les institutions qui les accueillent.
Deux grands groupes français qui exploitent des homes font l’objet de plaintes pour
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maltraitance envers leurs résidents.
Un de ces groupes exploite deux homes sur le territoire communal.
Des plaintes ont été déposées contre 10 des 18 homes que ce groupe exploite en
Wallonie.
Maltraitance, mauvais soins et repas de piètre qualité sont aussi évoqués dans les
témoignages publiés dans la presse à propos d’un home exploité par cette société à
Watermael-Boitsfort.
Le Collège a-t-il été avisé de plaintes relatives à des homes ucclois ? Est-il informé
des contrôles de ces homes effectués par la Commission communautaire française
(Cocof), la Commission communautaire commune (Cocom) et la Vlaamse
Gemeenschapscommissie (VGC) ? Le Collège sollicite-t-il de tels contrôles ?
Des situations irrégulières ont déjà été constatées auparavant dans des homes ucclois
et ont donné lieu à des mises en demeure voire des décisions de fermeture prises par
le Bourgmestre. Le Bourgmestre actuel a-t-il déjà été amené à prendre de telles
décisions depuis son entrée en fonction ?
La pandémie a accentué l’isolement dont souffrent de nombreux résidents des homes.
Quelles sont les règles actuellement en vigueur pour les visites dans les homes en
région bruxelloise ? Des contacts ont-ils été établis avec les directions des homes pour
y développer des activités ou pour faciliter la participation à des activités organisées
par la commune ou le centre culturel ? L’ASBL « Génération + » lance-t-elle des
initiatives pour faciliter la participation des résidents des homes à ses activités ?
 
M. Desmet rappelle que deux homes ucclois relèvent du CPAS.
Le comité de ces homes ne s’est plus réuni depuis deux ans. Ce comité devrait se
réunir pour évaluer la situation et contrôler la qualité des services en vue du bien-être
des résidents.
M. Desmet se demande comment des contrôles de ce type pourraient être opérés dans
les homes privés.
 
M. Hayette estime que la pandémie a mis certains dirigeants dans un état léthargique.
En novembre 2020, Amnesty International a publié un rapport sur la situation des
homes en Belgique, qui insistait déjà sur la nécessité d’enquêtes.
Comme le dit M. Desmet, la réalisation d’enquêtes dans les homes privés est loin
d’être évidente mais si un contrôle était déjà effectué dans les homes publics
dépendant du CPAS, un grand pas serait franchi.
M. Hayette invite le Collège à faire tout ce qui est en son pouvoir pour mettre un
terme à des situations inacceptables dans une société telle que la nôtre.
 
M. De Bock estime que le maintien des personnes âgées à domicile est un enjeu
auquel il faut réfléchir.
De même, le sort des personnes âgées en maison de repos (MR) ou en maison de
repos et de soin (MRS) requiert un examen attentif, animé par la volonté de leur
assurer une fin de vie digne et honorable.
Parmi les 600 personnes relevant de ces catégories qui sont prises en charge par le
CPAS, 400 résident actuellement dans des homes privés.
Toutefois, il ne faut pas avoir une vision dogmatique du clivage privé/public, comme
certains qui considèrent que l’offre privée est si pléthorique en région bruxelloise
qu’elle en vient à écraser l’offre publique.
C’en raison d’un certain abandon de cette problématique par le secteur public qu’il y a
aujourd’hui une offre privée importante, émanant tout autant d’institutionnels privés
que d’ASBL privées.
Depuis 10 ans, les homes publics dérogent au prescrit légal en termes d’infrastructures
mais bénéficient d’un encadrement plus qualitatif et quantitatif que les homes privés.
Il convient donc de tout mettre sur la table sans le moindre tabou pour déterminer la
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formule qui permette de répondre aux besoins des personnes âgées sans astreindre le
personnel soignant à des tâches dignes d’un siècle passé.
 
M. l’Echevin Lambert-Limbosch répond que cette problématique est au cœur des
préoccupations depuis la publication du livre « Les Fossoyeurs » par des journalistes
français.
Que les personnes âgées soient dans des maisons de repos relevant du secteur privé
pur, du secteur associatif ou du secteur public, il y a lieu de s’interroger sur la qualité
des soins mais aussi sur tout ce qui relève de la vie quotidienne dans ces
établissements : repas, participations aux activités d’animation et de loisir, méthodes
appliquées pour l’accompagnement des seniors (approche Montessori, modèle des
pays nordiques, etc.).
Cependant, il ne faut pas oublier que l’organisation d’activités dans les maisons de
repos est une mission qui incombe d’abord aux maisons de repos elles-mêmes, surtout
lorsqu’elles relèvent du secteur privé. Elles doivent se montrer proactives plutôt que
de compter sur les instances publiques pour faire le travail à leur place.
L’ASBL « Génération + », reposant sur le travail d’environ 80 bénévoles, s’adresse en
priorité aux seniors disposant encore d’une autonomie suffisante pour participer aux
activités, alors que le public des maisons de repos est constitué en priorité de
personnes confrontées à une forte réduction de leur autonomie ou de leurs capacités
cognitives.
Ceci correspond à une tendance lourde en vertu de laquelle le maintien à domicile est
privilégié aussi longtemps que possible et donc, l’entrée en maison de repos est
effectuée lorsque la perte des capacités atteint un point de non-retour.
Les tâches des différents acteurs sont dès lors bien définies, ce qui n’empêche pas
l’ASBL et l’échevinat de partager leur programme avec les maisons de repos. Des
résidents de ces établissements viennent régulièrement en minibus pour participer à
certaines activités.
Le contrôle des maisons de repos ne relève pas des compétences communales. C’est
une responsabilité qui incombe à la Région, et plus particulièrement à la Cocom.
Ces contrôles inopinés sont effectués de manière régulière.
Dans le cadre d’une question d’actualité, M. Maron, Ministre régional chargé des
maisons de repos, a évoqué la possibilité de rééquilibrer le secteur en diminuant le
poids des établissements privés, ainsi que l’éventuelle réforme des procédures
d’agrément et de contrôle par l’introduction de dispositifs de sanctions intermédiaires,
de manière à restreindre beaucoup plus rapidement les activités des maisons de repos
négligentes.
La commune n’intervient pas pour le contrôle du respect des normes dans les maisons
de repos, puisque cela ne relève pas de ses compétences.
Le bourgmestre est sollicité uniquement pour la délivrance des attestations de
conformité rédigées pour le SIAMU (Service d’incendie et d’aide médicale urgente).
Les services communaux reçoivent rarement des plaintes relatives à des incidents
dans les homes. Les plaintes reçues concernent la plupart du temps des situations
personnelles et des cas isolés.
Pour ce qui concerne les homes relevant du CPAS, les plaintes sont traitées de
manière systématique par la direction après analyse interne et donnent lieu à des
réponses écrites.
Le Président du CPAS reçoit les plaignants personnellement, assisté par la direction,
dans les cas exceptionnels.
M. l’Echevin Lambert-Limbosch procède au même exercice lorsque des plaintes lui
parviennent. Il ne manque jamais de rappeler aux citoyens les instances régionales
auprès desquelles des plaintes peuvent être déposées (Iriscare, l’ASBL Infor-Homes).
Le Bourgmestre n’a pas été amené à prendre une décision de fermeture depuis son
entrée en fonction.
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M. Cornelis précise qu’en raison de l’amélioration de la situation sanitaire, les
réunions des comités-homes du CPAS vont à nouveau avoir lieu, selon un rythme de
quatre séances annuelles, afin d’épauler les directions dans la gestion des homes.
Les problématiques des homes, et notamment le projet de fusion, sont traitées par le
bureau permanent.
M. Cornelis estime que le travail fourni dans les homes relevant du CPAS ne mérite
pas d’être caricaturé : le personnel y travaille avec acharnement pour offrir le
maximum de confort aux résidents.
D’ailleurs, le courrier reçu par M. Cornelis ne se limite pas à des plaintes mais
comporte aussi des félicitations.
 
M. Cools ne doute pas un seul instant que la plupart des homes font très bien leur
travail mais comme on ne peut jamais exclure un dérapage, il est nécessaire de prévoir
de façon régulière des contrôles inopinés.
Le Collège doit demeurer en contact avec les organismes régionaux chargés des
contrôles afin de s’assurer que ceux-ci ont bien eu lieu.
En cas d’abus, les organismes de contrôle peuvent non seulement prendre des mesures
mais aussi solliciter l’intervention du Bourgmestre, qui peut par ailleurs prendre des
initiatives dans le cadre de ses compétences générales de sécurité.
Il faut aussi que l’information arrive aux résidents des homes. Or, c’est loin d’être
toujours le cas.
Il est même arrivé que des convocations électorales ne soient pas remises aux
résidents des homes ! M. Cools connaît personnellement le cas d’une personne âgée
désireuse de voter qui n’a pas reçu cette convocation alors qu’elle dispose encore de
toutes ses facultés intellectuelles.
Les mandataires politiques doivent veiller à ce que les homes demeurent des espaces
ouverts.
 
M. De Bock rappelle que le dernier rapport, publié 6 mois avant les élections,
déplorait le faible taux d’occupation des maisons de repos (MR).
Les résidents en maisons de repos, disposant encore d’une certaine autonomie,
souhaitent bénéficier d’infrastructures, notamment sanitaires, conformes aux standards
de vie actuels et les trouvent dans les maisons concurrentes, qui ont finalisé leurs
projets de rénovation.
Dès lors, les services sociaux des deux maisons de repos publiques ont fait preuve
d’une plus grande souplesse dans leurs critères d’admission, afin d’améliorer le taux
d’occupation.
Cette politique a abouti à l’admission de personnes trop dépendantes pour des maisons
de repos classiques, notamment de personnes souffrant de déficiences mentales, pour
lequel le personnel des homes ucclois n’est pas formé. Ceci a contribué au
déclenchement d’incidents, notamment des actes de violence entre résidents ou de
résidents envers le personnel.
Face à un tel constat, attendre la construction d’un nouveau home revient à manquer
de respect tant à l’égard du personnel que des 200 personnes qui résident encore dans
les homes ucclois.
M. De Bock ne veut pas accabler les uns et les autres, car il s’agit d’une responsabilité
collective de tous ceux qui ont eu à se pencher sur ce dossier depuis 10 ans, et dont il
fait partie lui-même, mais il faut absolument prendre ce problème à bras le corps pour
l’avenir.
 
M. Cornelis estime que le CPAS prend justement ses responsabilités en s’investissant
dans la construction d’un nouveau home au Nekkersgat.
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M. De Bock rappelle la réponse du Ministre Maron : « C’est de la responsabilité du
CPAS de demander ou non la dérogation et de changer ce qui se passe à Uccle ».
 
M. Cornelis réplique qu’Uccle sollicite la dérogation jusqu’à ce que le
déménagement au Nekkersgat puisse avoir lieu.
Si l’on suit la logique de M. De Bock, il faudrait fermer le home Brugmann avant que
le home du Nekkersgat ne soit opérationnel.
Or, les personnes accueillies dans le home Brugmann le font en toute connaissance de
cause, en ayant accepté les conditions actuelles d’hébergement.
 
Mme la Présidente du Conseil déplore avec virulence le manque de respect des
temps de parole fixés dans le règlement d’ordre intérieur et en vient à considérer cette
attitude comme un irrespect à l’égard de sa propre personne.
Mme la Présidente du Conseil ne prétend pas être parfaite mais estime faire tout son
possible pour assurer une gestion harmonieuse de cette assemblée.
 
M. De Bock estime que cette thématique est d’une telle importance qu’elle peut
justifier un léger débordement des temps de parole fixés dans le règlement.
 
Mme la Présidente du Conseil réplique que la limitation des temps de parole ne vise
pas à brider l’expression démocratique mais au contraire à permettre à tous les
mandataires de s’exprimer dans cette enceinte.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Cools : de toestand in de rusthuizen.

De h. Cools vindt dat iedereen het recht heeft om een waardig leven te leiden en ten
volle van zijn laatste jaren te genieten, zelfs wanneer de leeftijd tot bepaalde
handicaps leidt.
De grootst mogelijke waakzaamheid is geboden om elke vorm van
ouderenmishandeling te voorkomen in de instellingen waar zij wonen.
Twee grote Franse groepen die rusthuizen exploiteren zijn het voorwerp geweest van
klachten over misbruik van hun bewoners.
Een van deze groepen exploiteert twee rusthuizen in Ukkel.
Er zijn klachten ingediend tegen 10 van de 18 rusthuizen die deze groep in Wallonië
exploiteert.
Mishandeling, slechte verzorging en slechte kwaliteit van de maaltijden worden ook
genoemd in getuigenissen die in de pers zijn verschenen over een rusthuis dat door dit
bedrijf in Watermaal-Bosvoorde wordt beheerd.
Is het college op de hoogte gebracht van klachten over Ukkelse rusthuizen ? Is zij op
de hoogte van de inspecties van deze woningen door de Franse
Gemeenschapscommissie (FGC, de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie
(GGC) en de Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC)? Vraagt het college om
dergelijke controles ?
In Ukkelse rusthuizen zijn reeds onregelmatigheden vastgesteld die hebben geleid tot
aanmaningen of zelfs sluitingsbesluiten van de burgemeester. Heeft de huidige
burgemeester ooit zulke beslissingen moeten nemen sinds hij in functie is ?
De pandemie heeft het isolement, waaronder veel bewoners van rusthuizen lijden, nog
geaccentueerd. Wat zijn de huidige regels voor huisbezoeken in het Brussels Gewest ?
Zijn er contacten gelegd met de directies van de rusthuizen om daar activiteiten te
ontwikkelen of om deelname aan door de gemeente of het cultureel centrum
georganiseerde activiteiten te vergemakkelijken ? Neemt vzw "Génération +"
initiatieven om de deelname van de bewoners van de rusthuizen aan haar activiteiten
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te vergemakkelijken ?
 
De h. Desmet herinnert eraan dat het OCMW twee Ukkelse rusthuizen beheert.
Het comité van deze rusthuizen is al twee jaar niet bijeengekomen. Dit comité moet
bijeenkomen om de situatie te evalueren en de kwaliteit van de diensten voor het
welzijn van de bewoners te bewaken.
Hij vraagt zich af hoe dergelijke controles in privéwoningen kunnen worden
uitgevoerd.
 
De h. Hayette vindt dat de pandemie sommige managers in een lethargische toestand
had gebracht.
In november 2020 publiceerde Amnesty International een rapport over de situatie in
Belgische rusthuizen waarin al werd gewezen op de noodzaak van onderzoek.
Zoals de h. Desmet zei, is het niet evident om onderzoek te verrichten in
privéwoningen, maar als er al een controle zou worden uitgevoerd in openbare
woningen, afhankelijk van het OCMW, zou een grote stap worden gezet.
Hij verzoekt het college al het mogelijke te doen om een einde te maken aan
dergelijke onaanvaardbare situaties.
 
De h. De Bock vindt dat het thuis houden van ouderen een kwestie is die moet
worden aangepakt.
Ook over het lot van bejaarden in rust- en verzorgingstehuizen moet zorgvuldig
worden nagedacht om een waardige en eervolle omgeving te kunnen verzekeren.
Van de 600 personen in deze categorieën die door het OCMW worden verzorgd,
verblijven er momenteel 400 in privéwoningen.
We moeten echter geen dogmatische visie hebben op de scheiding tussen privé en
openbaar want sommigen zijn van mening dat het privéaanbod in het Brusselse
Gewest zo overvloedig is dat het het openbare aanbod overwoekert.
Omdat de overheidssector deze kwestie enigszins heeft laten varen, is er thans een
aanzienlijk privéaanbod, dat zowel van particuliere instellingen als van particuliere
vzw’s uitgaat.
De afgelopen tien jaar hebben de openbare rusthuizen niet voldaan aan de wettelijke
eisen op het gebied van infrastructuur maar zij profiteren wel van een kwalitatiever en
kwantitatiever kader dan particuliere rusthuizen.
Daarom moet alles zonder het minste taboe op tafel worden gelegd om de formule te
bepalen waarmee aan de behoeften van ouderen kan worden voldaan zonder het
verzorgend personeel te dwingen taken uit te voeren die een voorbije eeuw waardig
zijn.
 
Schepen Lambert-Limbosch antwoordt dat deze kwestie centraal staat in de
bezorgdheid sinds de publicatie van het boek "Les Fossoyeurs" door Franse
journalisten.
Of de bejaarden nu in rusthuizen verblijven van de privésector, van verenigingen of
van de overheid, er kunnen vraagtekens geplaatst worden bij de kwaliteit van de zorg
maar ook bij alles wat verband houdt met het dagelijks leven in deze instellingen:
maaltijden, deelname aan vrijetijdsactiviteiten, methoden die worden toegepast om de
bejaarden te begeleiden (Montessori-benadering, Noords model, enz.).
Men mag echter niet vergeten dat de organisatie van de activiteiten in rusthuizen in de
eerste plaats de verantwoordelijkheid van de rusthuizen zelf is, vooral wanneer zij tot
de privésector behoren. Zij moeten proactief optreden in plaats van erop te vertrouwen
dat de overheid het werk voor hen doet.
Vzw "Génération +", die steunt op het werk van ongeveer 80 vrijwilligers, richt zich
in de eerste plaats tot senioren die nog over voldoende autonomie beschikken om aan
activiteiten deel te nemen terwijl het publiek van rusthuizen hoofdzakelijk bestaat uit
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mensen met een sterke vermindering van autonomie of cognitieve vermogens.
Dit sluit aan bij een belangrijke trend waarbij mensen worden aangemoedigd zo lang
mogelijk thuis te blijven wonen en daarom naar een rusthuis gaan wanneer het
capaciteitsverlies een "point of no return" bereikt.
De taken van de verschillende actoren zijn dus welomschreven maar dit belet de vzw
en de plaatselijke overheid niet hun programma met de rusthuizen te delen. De
bewoners van deze rusthuizen komen regelmatig met een minibusje om aan bepaalde
activiteiten deel te nemen.
De controle op rusthuizen is geen gemeentelijke verantwoordelijkheid maar een
gewestelijke verantwoordelijkheid (GGC).
Deze onaangekondigde controles worden op regelmatige basis uitgevoerd.
In het kader van een actualiteitsvraag heeft de h. Maron, de gewestelijke minister
bevoegd voor rusthuizen, de mogelijkheid geopperd om het evenwicht in de sector te
herstellen door het gewicht van de private instellingen te verminderen, alsook de
mogelijke hervorming van de erkennings- en controleprocedures door de invoering
van intermediaire sanctiemechanismen zodat de activiteiten van nalatige rusthuizen
veel sneller kan worden aangepakt.
De gemeente komt niet tussen in de controle op de naleving van de normen in
rusthuizen aangezien dit niet tot haar takenpakket behoort.
De burgemeester is alleen belast met de afgifte van certificaten van overeenstemming
voor de DBDMH (Brusselse Hoofdstedelijke Dienst voor Brandbestrijding en
Dringende Medische Hulp).
De gemeente ontvangt zelden klachten over incidenten in rusthuizen. Klachten hebben
meestal betrekking op persoonlijke en geïsoleerde gevallen.
Wat de OCMW-rusthuizen betreft, worden klachten systematisch behandeld door de
directie na interne analyse, met schriftelijke antwoorden.
De OCMW-voorzitter ontvangt de klagers persoonlijk, bijgestaan door de directie, in
uitzonderlijke gevallen.
De schepen gaat op dezelfde manier te werk wanneer hij klachten ontvangt. Hij laat
niet na de burgers te herinneren aan de gewestelijke instanties waarbij klachten
kunnen worden ingediend (Iriscare, vzw Infor-Homes).
De burgemeester heeft sinds zijn aantreden nog geen sluitingsbesluiten genomen.
 
De h. Cornelis zegt dat, gezien de verbetering van de gezondheidssituatie, de
OCMW-comités van de rusthuizen opnieuw vier keer per jaar zullen bijeenkomen.
De problemen van de rusthuizen, met inbegrip van het fusieproject, worden behandeld
door het permanent bureau.
Hij vindt dat het werk dat in de OCMW-rusthuizen geen karikatuur verdient: het
personeel werkt hard om de bewoners een maximum aan comfort te bieden.
Bovendien beperkt de brief die de h. Cornelis heeft ontvangen zich niet tot klachten,
maar bevat hij ook felicitaties.
 
De h. Cools twijfelt niet dat de meeste rusthuizen hun werk zeer goed doen, maar
aangezien men nooit een ontsporing kan uitsluiten, is het noodzakelijk om regelmatig
onaangekondigde controles te plannen.
Het college dient contact te houden met de gewestelijke instanties die
verantwoordelijk zijn voor de controles om zich ervan te vergewissen dat deze hebben
plaatsgevonden.
In geval van misbruik kunnen de controle-instanties niet alleen maatregelen nemen
maar ook de tussenkomst vragen van de burgemeester die eveneens initiatieven kan
nemen in het kader van zijn algemene veiligheidsbevoegdheden.
De informatie moet ook de bewoners van de rusthuizen bereiken. Dit is echter lang
niet altijd het geval.
Het is zelfs voorgekomen dat de uitnodigingen voor de verkiezingen niet aan de
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bewoners van de rusthuizen werden gegeven! De h. Cools kent persoonlijk het geval
van een bejaarde die wilde stemmen maar geen uitnodiging kreeg, hoewel zij nog
over al haar verstandelijke vermogens beschikte.
Politieke vertegenwoordigers moeten ervoor zorgen dat rusthuizen open ruimtes
blijven.
 
De h. De Bock herinnerde eraan dat in het laatste verslag, dat 6 maanden voor de
verkiezingen werd gepubliceerd, de lage bezettingsgraad van de rusthuizen werd
betreurd.
De bewoners van rusthuizen, die nog een zekere mate van autonomie bezitten, willen
profiteren van een infrastructuur, met name op sanitair gebied, die voldoet aan de
huidige levensstandaard en vinden die in concurrerende rusthuizen die gerenoveerd
werden.
De sociale diensten van de twee openbare rusthuizen hebben dan ook blijk gegeven
van een grotere soepelheid bij hun toelatingscriteria om de bezettingsgraad te
verbeteren.
Dit beleid heeft geleid tot de opname van mensen die te afhankelijk zijn voor
conventionele rusthuizen, waaronder mensen met een geestelijke handicap, waarvoor
het personeel van de Ukkelse rusthuizen niet is opgeleid. Dit heeft bijgedragen tot het
uitbreken van incidenten, waaronder gewelddaden tussen bewoners onderling of door
bewoners tegen het personeel.
Gezien deze situatie komt het wachten op de bouw van een nieuw rusthuis neer op een
gebrek aan respect voor zowel het personeel als de 200 mensen die nog in de Ukkelse
rusthuizen wonen.
De h. De Bock wil niemand de schuld geven, aangezien dit de collectieve
verantwoordelijkheid is van allen die zich de afgelopen tien jaar met deze kwestie
hebben beziggehouden, inclusief hijzelf, maar het is absoluut noodzakelijk om dit
probleem met het oog op de toekomst aan te pakken.
 
De h. Cornelis vindt dat het OCMW zijn verantwoordelijkheid neemt door te
investeren in de bouw van een nieuw rusthuis aan Nekkersgat.
 
De h. De Bock herinnert aan het antwoord van minister Maron: "Het is de
verantwoordelijkheid van het OCMW om de afwijking al dan niet aan te vragen en
verandering te brengen in wat er in Ukkel gebeurt".
 
De h. Cornelis antwoordt dat Ukkel om de afwijking verzoekt totdat de verhuizing
naar Nekkersgat kan plaatsvinden.
Als we de logica van de h. De Bock volgen, zou het rusthuis Brugmann moeten
worden gesloten voordat het rusthuis Nekkersgat operationeel is.
De mensen in het rusthuis Brugmann doen dit echter met volledige kennis van zaken
omdat zij de huidige huisvestingsvoorwaarden hebben aanvaard.
 
De voorzitster van de raad betreurt het ten zeerste dat de vastgestelde spreektijden
niet worden gerespecteerd en beschouwde deze houding als een gebrek aan respect
voor haar eigen persoon.
Ze beweert niet volmaakt te zijn maar dat zij haar best deed om het goede verloop van
de zitting te verzekeren.
De h. De Bock vindt deze kwestie zo belangrijk dat zij een lichte overschrijding van
de vastgestelde spreektijd zou kunnen rechtvaardigen.
 
De voorzitster van de raad antwoordt dat de beperking van de spreektijd niet
bedoeld is om de democratische meningsuiting te beperken maar om alle
vertegenwoordigers de kans te geven zich uit te drukken.
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De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation sur la situation des homes à Uccle.docx

 

 

Interpellation de M. Cohen : paiements électroniques dans nos bibliothèques.

M. Cohen signale que les paiements sont effectués seulement en espèces dans les
bibliothèques communales, ce qui semble une option quelque peu dépassée en 2022.
Les citoyens devraient être en mesure de procéder à des paiements électroniques.
L’installation de terminaux de paiement s’avère très onéreuse. Par terminal, il faudrait
compter un montant minimum de 900 €, auquel s’ajoutent les frais d’abonnement et
les coûts de transactions.
La meilleure solution consisterait en l’acquisition de smartphones, sur lesquels on
installerait l’application « Payconiq »
Pour les quatre bibliothèques (Phare, Centre, Homborch et Bibliothèque
néerlandophone), l’acquisition de quatre smartphones reviendrait à un montant
d’environ 600 €, auquel il faut rajouter les frais d’abonnement à un opérateur internet
(120 €/mois) et un coût de transaction de 6 centimes. Il n’y a pas d’abonnement à
l’application.
Il faudrait aussi prévoir l’ouverture d’un compte bancaire spécifique relié à
l’application.
Il y aurait lieu de se demander s’il convient ou non de répercuter auprès du lecteur le
coût de la transaction. À titre personnel, M. Cohen y serait favorable afin que
l’opération soit neutre sur le plan budgétaire.
M. Cohen espère que sa proposition trouvera un écho favorable au sein du Collège.
 
Mme l’Echevine Ledan répond que les bibliothèques souhaitent utiliser le dispositif
« Payconiq » dès que possible afin de faciliter le paiement des inscriptions et amendes
et éviter la manipulation d’argent liquide.
Cette option est en cours d’analyse. L’échevinat attend des informations
complémentaires sur ce point de la part des services de M. le Receveur.
Le recours à ce procédé pourrait s’avérer assez simple, puisqu’il suffirait d’avoir un
« QR Code » disponible à chaque guichet des bibliothèques pour assurer un paiement
virtuel via les smartphones des usagers.
Il resterait aux usagers à scanner le QR Code accessible sur ces guichets, saisir le
montant et effectuer la transaction. Le coût requis pour une transaction s’élève à 6
centimes.
Le Collège est favorable au développement du paiement électronique mais demeure
attentif à la fracture numérique : le paiement en espèces doit être maintenu pour les
usagers qui ne possèdent pas de smartphone.
 
M. Cohen estime aussi que le paiement en espèces doit être maintenu, notamment
pour les enfants de 7 ou 8 ans ou pour les personnes âgées, quoiqu’un nombre
croissant de seniors se familiarise avec les nouvelles technologies.
M. Cohen signale que la ludothèque est doté d’un terminal bancaire qui, vu son coût,
devrait peut-être être retiré.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Cohen : de elektronische betalingen in onze bibliotheken.
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De h. Cohen deelt mee dat in de gemeentebibliotheken alleen contant wordt betaald,
wat in 2022 toch achterhaald lijkt. Burgers moeten elektronisch kunnen betalen.
De installatie van betaalterminals is zeer duur. Een minimum van € 900 per terminal
zou nodig zijn, plus abonnements- en transactiekosten.
De beste oplossing zou de aanschaf van smartphones zijn waarop de app Payconiq zou
worden geïnstalleerd.
Voor de vier bibliotheken (Phare, Centre, Homborch en de Nederlandstalige
bibliotheek) zou de aanschaf van vier smartphones ongeveer € 600 kosten, plus
abonnementskosten van een internetprovider (€ 120 /maand) en transactiekosten (6
cent). Er is geen abonnement op de applicatie.
Het zou ook nodig zijn hiervoor een specifieke bankrekening voor deze app te openen.
De vraag zou zijn of de transactiekosten al dan niet ten laste van de lezer moeten
vallen. Persoonlijk is hij hier voorstander van om de operatie begrotingsneutraal te
maken.
Hij hoopt dat zijn voorstel in goede aarde zou vallen bij het college.
 
Schepen Ledan antwoordt dat de bibliotheken zo spoedig mogelijk gebruik zullen
maken van Payconiq voor de betaling vaninschrijvingen en boetes en om het hanteren
van contant geld te vermijden.
Deze optie wordt momenteel geanalyseerd en ze wacht op meer informatie van de
ontvanger hierover.
Het gebruik van dit proces zou vrij eenvoudig kunnen zijn: het zou volstaan bij elke
bibliotheekbalie een QR-code beschikbaar te hebben om virtueel te betalen.
De gebruikers hoeven alleen maar deze QR-code te scannen, het bedrag in te voeren
en de transactie te voltooien. De kosten voor een transactie bedragen 6 cent.
Het college is voorstander van de ontwikkeling van elektronisch betalen maar blijft
attent op de digitale kloof: contant betalen moet behouden blijven voor gebruikers die
niet over een smartphone beschikken.
 
De h. Cohen vindt ook dat contact betalen mogelijk moet blijven, met name voor
kinderen van 7 of 8 jaar of senioren, hoewel steeds meer senioren vertrouwd raken met
nieuwe technologieën.
De h. Cohen wijst erop dat de ludotheek een bankterminal heeft die, gezien de kosten
ervan, misschien moet worden verwijderd.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Bibliothèques communales.docx

 

 

Interpellation de M. Bruylant : aménagement du croisement Saint Job-Chênaie-
Repos.

M. Bruylant rappelle que, ces dernières années, ce tronçon de la chaussée de Saint-
Job a subi de fréquentes et violentes inondations, provoquées par l’écoulement de
fortes pluies sur les versants nord et sud de la vallée du Geleytsbeek. Ce phénomène
résulte d’une urbanisation en fond de vallée, dans le lit inondable du ruisseau.
Il faut donc redonner une place à l’eau dans ce quartier.
Dans ce contexte, divers projets ont vu le jour, comme le jardin des pluies chaussée
de Saint-Job (entre les rues Engeland et Papenkasteel), la restauration du bas du
Kauwberg, la reconstitution du marais du Broek, la construction d’un bassin
d’infiltration au cimetière du Dieweg.
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De même, les travaux du croisement Saint-Job-Chênaie-Repos ont été entrepris par la
commune.
Les objectifs de ces travaux consistent à :

aménager le Geleytsbeek de façon à ce qu’il puisse récupérer les eaux claires
issues des fortes pluies, ralentir leur écoulement vers l’aval et ainsi éviter leur
propagation dans les caves des maisons et sur les voiries ;

remodeler le paysage du carrefour pour lui restituer son caractère villageois.

Pour ce qui concerne le premier objectif, les riverains du quartier de la chaussée de
Saint-Job et de ses alentours ont subi des inondations à de multiples reprises en dépit
des travaux.
Selon Vivaqua, le bassin d’orage installé sous la place de Saint-Job n’a pas
complètement rempli son rôle. Les travaux actuels de Vivaqua visent à améliorer la
conduite des eaux vers ce bassin. D’autres améliorations doivent encore être
effectuées le long de la vallée du Geleytsbeek afin de réduire sensiblement l’impact
des pluies très importantes.
Pour ce qui concerne le second objectif, relatif au remodelage du paysage, l’espace
situé devant le « Pigeon Noir » aurait dû accueillir, selon les plans présentés, une série
de buissons, d’arbustes et de grands arbres aux alentours du cours d’eau. Cela aurait
pu conférer un bel esthétisme à l’ensemble et compenser la perte des arbres, arbustes
et autres plantations enlevés afin de mettre le Geleytsbeek à ciel ouvert.
Avant les travaux, un monument avait été érigé sur cet espace : « Le lion Spelmans ».
Cette sculpture, à laquelle de nombreux habitants du quartier sont attachés, va-t-elle
retrouver sa place ?
Le plan prévoyait également l’installation de jeux d’eau le long du ruisseau. Pour
l’instant, ce lieu abrite un trou rempli de détritus et entouré depuis des mois de
barrières de chantier qui se retrouvent par terre au moindre vent, ce qui constitue un
danger pour le public.
Les autres jeux placés dans la seconde partie de cet espace remportent un réel succès.
Beaucoup d’enfants s’y amusent, sous la surveillance de leurs parents ou grands-
parents. Malheureusement, les adultes sont obligés de s’asseoir par terre, vu qu’aucun
banc n’a été installé autour de ces jeux.
Le Collège compte-t-il procéder aux améliorations que ce quartier mérite amplement
et assurer l’entretien et le suivi des espaces verts et des infrastructures ?
 
M. l’Echevin Wyngaard  répond que le « lion Spelmans » va faire l’objet d’une
restauration. Il faudra encore déterminer l’endroit où il pourra être replacé
Vu que les épisodes pluvieux de l’été dernier ont été particulièrement intenses, les sols
gorgés d’eau ont subi un ruissellement rapide.
Toutefois, le bassin d’orage sous la place de Saint-Job a très bien fonctionné. Lors de
l’orage du mois d’août, il a accueilli 4.000 m³ d’eau et était donc rempli à 100 %.
Sans ce bassin d’orage, les ruissellements sur la chaussée de Saint-Job auraient causé
des dégâts plus importants.
Le bassin d’orage « Moulin », plus récent, installée sous le supermarché bio
« Séquoia », n’a pas encore fonctionné parfaitement : il a pu accueillir 2.000 m³ d’eau,
soit la moitié de sa capacité.
Vu que Vivaqua est intervenue pour y effectuer une série d’aménagements, on peut
espérer qu’il fonctionnera de manière plus efficace lors des prochaines averses
intenses.
 
Mme l’Echevine De Brouwer répond que le suivi des espaces verts et des
infrastructures telles que les aires de jeux est assuré par une firme extérieure pour le
compte de la commune.

• 

• 
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La physionomie générale du site peut donner une impression de faible entretien mais
ceci est dû au fait que nous sommes encore en hiver, qui est une période de repos.
Le Collège privilégie une gestion différenciée du site, certaines zones étant vouées à la
biodiversité et d’autres davantage entretenues pour le public.
Les buissons, arbustes et grands arbres ont tous été plantés. Il faut à présent leur
laisser le temps de croître.
Mme l’Echevine De Brouwer signale toutefois que, plus le calibre et la hauteur d’un
végétal sont importants au moment de la transplantation, plus il aura du mal à
s’adapter à son nouvel environnement. Ceci requiert la taille des plantations, de
manière à préserver l’harmonie du paysage.
Quelques plantations de pervenches doivent encore avoir lieu.
Certains arbres dont l’abattage était prévu ont quand même été maintenus, à la
demande des riverains.
Un débroussaillage a été opéré en octobre dernier, les équipes d’entretien ayant
bénéficié du renfort d’un agent recruté via l’ALE (Agence locale pour l’emploi),
engagé pour l’enlèvement manuel des herbes.
Les opérations d’entretien visent en priorité la sécurisation des sites.
Le marché relatif à l’aménagement d’aires de jeux d’eau va devoir être relancé, vu
que la société Eurovia a réactualisé son devis et que le coût des matières premières a
augmenté.
L’installation des bancs y est prévue pour cette année.
 
M. l’Echevin Wyngaard  signale que les riverains de la vallée de Saint-Job vont
recevoir un toutes-boîtes destiné à les informer de toute la politique mise en œuvre
pour réduire au maximum les risques d’inondation.
 
M. Bruylant demeure mitigé face aux réponses fournies par Mme l’Echevine De
Brouwer, surtout pour les abords du « Pigeon Noir ».

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Bruylant : inrichting van het kruispunt Sint-Job-
Eikenbos-Rust.

Dhr. Bruylant  herinnert eraan dat dit gedeelte van de Sint-Jobsesteenweg de laatste
jaren vaak zware overstromingen meegemaakt heeft, die veroorzaakt werden door de
afvloeiing van hevige regen op de noord- en zuidhelling van de vallei van de
Geleytsbeek. Dit fenomeen is het resultaat van een verstedelijking op de bodem van
de vallei, in de overstroombare bedding van de beek.
Het water moet in deze wijk dus een nieuwe plaats krijgen.
In deze context hebben verschillende projecten het levenslicht gezien, zoals de
regentuin in de Sint-Jobsesteenweg (tussen de Engelandstraat en de
Papenkasteelstraat), de restauratie van de voet van de Kauwberg, de herstelling van
het Marais du Broek en de aanleg van een infiltratiebekken op de begraafplaats van de
Dieweg.
Op dezelfde wijze werden de werken aan het kruispunt Sint-Job/Eikenbos/Rust
aangevat door de gemeente.
Deze werken streven de volgende doelstellingen na :

De Geleytsbeek aanleggen zodat ze het helder water bij hevige regenval kan
opvangen, de afvloeiing ervan in stroomafwaartse richting kan vertragen en zo
de verspreiding ervan in de kelders van de huizen en op de weg voorkomen;

Het landschap van het kruispunt opnieuw vormgeven om het dorpskarakter
ervan te herstellen.

• 

• 
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Wat betreft de eerste doelstelling hebben de bewoners van de wijk van de Sint-
Jobsesteenweg en de omgeving ervan meermaals geleden onder overstromingen,
ondanks de werken.
Volgens Vivaqua heeft het stormbekken onder het Sint-Jobsplein zijn rol niet volledig
vervuld. De huidige werken van Vivaqua strekken ertoe de geleiding van het water
naar dit bekken te verbeteren. Er moeten nog andere verbeteringen doorgevoerd
worden in de vallei van de Geleytsbeek om de impact van hevige regenval aanzienlijk
te beperken.
Wat betreft de tweede doelstelling met betrekking tot de nieuwe vormgeving van het
landschap had er in de ruimte voor de "Pigeon Noir" volgens de voorgestelde plannen
een reeks struiken, heesters en grote bomen moeten komen in de omgeving van de
waterloop. Dat had het geheel een fraai uitzicht kunnen bieden en het verlies kunnen
compenseren van de bomen, heesters en andere planten die verwijderd werden om de
Geleytsbeek bovengronds te laten stromen.
Voor de werken stond er een monument in deze ruimte: "De leeuw Spelmans". Krijgt
dit beeldhouwwerk, waaraan veel bewoners van de wijk gehecht waren, een nieuwe
plaats?
Het plan voorzag ook de plaatsing van waterspelen langs de beek. Momenteel ligt op
deze plaats een put die gevuld is met afval en al maandenlang omringd is met
werfhekken, die bij de minste windvlaag omvallen en een gevaar voor het publiek
vormen.
De andere spelen in het tweede deel van deze ruimte zijn een echt succes. Veel
kinderen amuseren zich er onder het toeziend oog van hun ouders of grootouders.
Jammer genoeg moeten volwassenen op de grond gaan zitten aangezien er geen
banken rond deze spelen staan.
Is het college van plan de verbeteringen door te voeren die deze wijk ruimschoots
verdient en het onderhoud en de opvolging van de groene ruimtes en de infrastructuur
te verzekeren?
 
Schepen Wyngaard antwoordt dat de "leeuw Spelmans" gerestaureerd zal worden.
De locatie waar hij teruggeplaatst kan worden moet nog bepaald worden.
Aangezien de regenperiodes vorige zomer bijzonder hevig waren, kenden de met
water doordrongen bodems een snelle afvloeiing.
Het stormbekken onder het Sint-Jobsplein werkte echter zeer goed. Tijdens het
onweer in augustus heeft het 4.000 m³ opgevangen en was het dus voor 100 % gevuld.
Zonder dit stormbekken had het afvloeiend water op de Sint-Jobsesteenweg grotere
schade veroorzaakt.
Het recentere stormbekken "Molen" onder biosupermarkt "Séquoia" heeft nog niet
perfect gewerkt: het kon 2.000 m³ water opvangen, hetzij de helft van zijn capaciteit.
Aangezien Vivaqua er een reeks werken aan verricht heeft, hopen we dat het
efficiënter zal werken bij toekomstige hevige stortbuien.
 
Schepen De Brouwer antwoordt dat de opvolging van de groene ruimtes en de
infrastructuur zoals speeltuinen verzekerd wordt door een externe firma, voor
rekening van de gemeente.
De algemene aanblik van het terrein kan een indruk van zwak onderhoud geven, maar
dit is te wijten aan het feit dat het nog winter is, een rustperiode.
Het college geeft de voorkeur aan een gedifferentieerd beheer van het terrein, waarbij
sommige zones gewijd zijn aan de biodiversiteit en andere meer onderhouden worden
voor het publiek.
De struiken, heesters en grote bomen werden allemaal geplant. Ze hebben nu tijd
nodig om te groeien.
Mevr. De Brouwer meldt echter dat hoe groter het kaliber en de hoogte van een plant
bij de overplanting, hoe moeilijker ze zich zal aanpassen aan haar nieuwe omgeving.
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Dit vereist het snoeien van de planten om de harmonie van het landschap te
beschermen.
Er moeten nog enkele maagdenpalmen geplant worden.
Sommige bomen, die gerooid zouden worden, werden toch behouden op vraag van de
buurtbewoners.
Het gras werd in oktober gemaaid, de onderhoudsteams kregen versterking van een
ambtenaar die via het PWA (Plaatselijk Werkgelegenheidagentschap) aangeworven
werd om het gras handmatig te verwijderen.
De onderhoudsoperaties beogen in de eerste plaats de beveiliging van de terreinen.
De opdracht voor de aanleg van waterspeeltuinen zal opnieuw uitgeschreven moeten
worden, aangezien de firma Eurovia haar offerte opnieuw bijgewerkt heeft en de
kostprijs van de grondstoffen gestegen is.
De plaatsing van de banken staat gepland voor dit jaar.
 
Schepen Wyngaard meldt dat de bewoners van de vallei van Sint-Job een huis-aan-
huisbericht zullen krijgen om ze te informeren over het volledige beleid om het risico
op overstromingen zo veel mogelijk te beperken.
 
Dhr. Bruylant heeft gemengde gevoelens bij de antwoorden van mevr. De Brouwer,
vooral voor de omgeving van de "Pigeon Noir".

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Aménagement croisement Saint Job-Che ̂naie-Repos .docx

 

Boris Dilliès préside la séance / zit de zitting voor. 
 

Interpellation de Mme Kokaj : formation continue et accompagnement des
enseignants en cours de carrière.

Mme Kokaj a pris connaissance de la volonté du Collège de s’investir dans la
réflexion sur la redynamisation de l’enseignement communal, à travers deux
initiatives très concrètes : le projet de philosophie active de l’école des Eglantiers et
l’achat de tableaux interactifs (qui seuls ne peuvent pas tout mais qui , bien utilisés,
participent très clairement à la construction d’apprentissages plus ancrés dans le réel,
plus co-construits avec les élèves, plus interactifs et donc davantage porteurs de sens).
Quoique l’enseignement dit « traditionnel » n’ait pas que des défauts, la figure du
maître sur son estrade dispensant un savoir froid issu d’un manuel scolaire figé et daté
est sans doute dépassée et surtout, elle ne correspond pas aux prescriptions du décret
« Mission » de 1997 ni à la notion de « socles de compétences ».
Mme Kokaj se réjouit de l’intérêt porté à une approche plus active dans la
construction des apprentissages : la « pédagogie active » ou « pédagogie par projets »
ne pouvant rester l’apanage du réseau libre, il est heureux qu’elle se développe au
moins un peu dans l’enseignement officiel.
Toutefois, à côté de cet élan dynamique et enthousiaste partagé par le plus grand
nombre, subsistent au sein de l’enseignement communal des pratiques peu actives,
peu vivantes et surtout, des supports pédagogiques déconnectés de la réalité des
enfants, voir peu respectueux des troubles de l’apprentissage (dyslexie, dyscalculie,
etc.).
Ces supports pédagogiques dépassés doivent être actualisés pour répondre aux
prescrits qui viennent d’être mentionnés mais aussi pour éviter que la disparité des
pratiques enseignantes au sein d’un même établissement n’engendre une asymétrie
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dans les parcours scolaires des élèves.
Affirmer que la mise en œuvre d’un projet pédagogique serait tributaire des
sensibilités ou de la personnalité des enseignants est une position difficilement
défendable.
Le projet pédagogique des écoles communales uccloises accorde d’ailleurs sans
équivoque une importance cruciale aux valeurs pédagogiques, puisqu’il s’agit bien de
« développer le plaisir d’apprendre, de savoir et de comprendre, d’encourager la
curiosité et la recherche, de développer l’ouverture d’esprit et l’esprit critique, de
promouvoir la créativité et la capacité d’adaptation et enfin d’inviter à inventer,
innover, proposer ».
On sait à quel point la charge de travail des enseignants est lourde, et d’autant plus en
cette période. On sait la fatigue, on connaît les chiffres du décrochage enseignant. On
sait aussi que la fatigue est parfois telle que, pour survivre à une journée de cours, il
est tentant d’aller chercher des cours tout faits sur le web. Mais ceci ne permet pas de
rencontrer les valeurs pédagogiques précitées. Les enseignants sont des êtres
formidables, mais pour mener à bien leurs missions, ils doivent être accompagnés.
Comment le pouvoir organisateur supervise-t-il la formation continue des
enseignants ?
Comment l’inspection (ou la coordination) pédagogique s’assure de la cohérence des
pratiques au sein des établissements ? Des moments de concertation (susceptibles de
prodiguer du soutien et des informations éclairantes), d’entretien, de suivi, sont-ils
organisés avec les enseignants dont la pratique ne correspondrait pas ou plus à la mise
en œuvre du projet pédagogique des écoles communales ?
 
Mme Maison s’associe à l’interpellation de Mme Kokaj.
Quoiqu’elle soit très admirative du travail pédagogique réalisé par les écoles uccloises,
elle rappelle le propos d’Andreas Schleicher, directeur du département Education de
l’OCDE, selon lequel « le monde change plus vite que la capacité humaine à s’y
adapter ».
Le manque d’esprit collaboratif est la principale faiblesse de notre système éducatif,
alors qu’en Suède, par exemple, sur les 3 heures hebdomadaires prestées par les
enseignants, 18 ont lieu en classe et 12 sont consacrées à des échanges collaboratifs.
L’école doit devenir un centre de formation permanente pour les enseignants qui, en
dehors de leurs tâches pédagogiques stricto sensu, doivent pouvoir se rencontrer pour
échanger. Quelles sont les perspectives d’avenir à cet égard ?
 
Mme l’Echevin Gol-Lescot répond que le nouveau projet pédagogique en
préparation dans les écoles communales rejoint les préoccupations de Mme Kokaj.
Toutefois, il ne faut pas oublier que la proportion des heures de travail collaboratives
est limitée en Fédération Wallonie-Bruxelles. De plus, l’instauration d’heures
complémentaires n’est pas évidente à négocier avec les syndicats, même dans les cas
où les enseignants y sont favorables.
Des efforts sont accomplis pour encadrer les enseignants novices, qui apportent du
sang neuf en initiant les enseignants plus anciens aux pédagogies nouvelles.
Les séances des mercredis après-midi consacrées aux tableaux blancs interactifs (TBI)
vont être relancées.
Les enseignants des écoles relevant des pôles territoriaux seront encadrés grâce à des
formations dispensées par des spécialistes, afin de répondre aux objectifs d’inclusion
propres à ce dispositif.
L’intérêt des plans de pilotage est de permettre aux directions et enseignants de
chaque école de déterminer leurs besoins spécifiques et d’opter, en fonction de ces
besoins, pour les formations qui leur conviennent le mieux.
Pour ce qui concerne les formations particulières de chaque enseignant, les directions
et le pouvoir organisateur ont rarement dû refuser un choix de formation, car les
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enseignants, en général très conscients de leurs petites déficiences personnelles, optent
pour des formations qui coïncident avec le projet pédagogique privilégié.
Quoiqu’il en soit, les formations globales sont conçues dans le cadre des plans de
pilotage, qui suivent attentivement les évolutions de la société.
De plus, Uccle a la chance de bénéficier d’un personnel enseignant particulièrement
dynamique et motivé.
 
Mme Kokaj rappelle qu’elle est elle-même enseignante dans deux écoles à pédagogie
active, l’une étant implantée à Uccle et l’autre dans un quartier très populaire de
l’autre côté du canal.
Elle est convaincue qu’il est difficile de faire vivre un projet pédagogique, actif ou
non, sans collaboration et sans échanges.
Le Conseil communal a d’ailleurs déjà évoqué l’instauration d’échanges entre écoles
afin de diffuser les bonnes pratiques.
Il serait opportun que les journées pédagogiques soient prises en charge par le pouvoir
organisateur.
Ces journées pédagogiques seraient des moments plus authentiquement collaboratifs
si elles ne se limitaient pas à des interventions de personnes extérieures à
l’établissement mais favorisaient les échanges entre enseignants d’une même école.
D’ailleurs, l’enrichissement ne se produit pas uniquement dans un seul sens, des
jeunes vers les plus anciens : au contraire, les enseignants plus âgés peuvent apporter
aux plus jeunes leur expérience dans des domaines tels que la gestion de classe, le
rapport à l’autorité et à la discipline.
Par ailleurs, les enseignants qui sont en situation de souffrance ou ne se reconnaissent
plus dans le projet pédagogique devraient avoir la possibilité d’en faire part en toute
franchise à l’Inspection ou à la coordinatrice pédagogique, car il est parfois difficile
d’avouer ses difficultés en équipe.
 
Mme l’Echevin Gol-Lescot précise que l’évolution positive de la situation sanitaire
va permettre de développer davantage les échanges de bonnes pratiques entre écoles.
C’est déjà le cas de l’école du Merlo qui collabore avec des écoles de type 2.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van Mevr. Kokaj : voortgezette opleiding en begeleiding van de
leraren tijdens hun carrière.

Mevr. Kokaj  heeft kennis genomen van de wens van het college om zich te wijden
aan de reflectie over de herdynamisering van het gemeentelijk onderwijs door middel
van twee zeer concrete initiatieven: het project van actieve filosofie van school Les
Églantiers en de aankoop van interactieve borden (die op zich niet alles kunnen, maar
bij correct gebruik overduidelijk bijdragen aan de opbouw van leerprocessen die beter
verankerd zijn in de werkelijkheid, meer tot stand komen in samenwerking met de
leerlingen, interactiever zijn en dus meer zin hebben).
Hoewel het zogenaamde "traditionele" onderwijs niet enkel gebreken heeft, is het
beeld van de meester op zijn verhoog die saaie kennis uit een star en gedateerd
schoolboek onderwijst ongetwijfeld voorbijgestreefd. Het komt vooral niet overeen
met de voorschriften van het decreet "Taken" uit 1997, noch met de notie van
"competentieniveaus".
Mevr. Kokaj verheugt zich over de belangstelling voor een actievere aanpak in de
opbouw van leerprocessen: de "actieve pedagogie" of "pedagogie door projecten" kan
niet het alleenrecht van het vrij net blijven en ontwikkelt zich gelukkig minstens een
beetje in het officieel onderwijs.
Naast deze dynamische en enthousiaste bezieling die door de meesten gedeeld wordt,

91/115
Conseil communal - 24.02.2022 - Registre public
Gemeenteraad - 24.02.2022 - Openbaar register



bestaan er in het gemeentelijk onderwijs echter nog steeds weinig actieve en weinig
levendige praktijken en vooral pedagogische dragers die losgekoppeld zijn van de
realiteit van de kinderen of zelfs weinig rekening houden met leerstoornissen
(dyslexie, dyscalculie, enz.).
Deze verouderde pedagogische dragers moeten bijgewerkt worden om te voldoen aan
de vermelde voorschriften, maar ook om te vermijden dat de uiteenlopende
onderwijspraktijken in eenzelfde school een asymmetrie veroorzaken in het
schoolparcours van de leerlingen.
Stellen dat de uitvoering van een pedagogisch project afhankelijk zou zijn van de
gevoeligheid of de persoonlijkheid van de leerkrachten is een standpunt dat moeilijk
verdedigd kan worden.
Het pedagogisch project van de Ukkelse gemeentescholen hecht overigens
overduidelijk een cruciaal belang aan de pedagogische waarden, aangezien het de
bedoeling is om "het plezier om te leren, te kennen en te begrijpen te ontwikkelen, de
nieuwsgierigheid en het onderzoek te stimuleren, een open en kritische geest te
ontwikkelen, de creativiteit en het aanpassingsvermogen te bevorderen en tot slot uit
te nodigen om uit te vinden, te vernieuwen en voor te stellen".
We weten hoe zwaar de werklast van de leerkrachten is, des te meer in deze periode.
We kennen de vermoeidheid, we weten hoeveel leerkrachten afhaken. We weten ook
dat de vermoeidheid soms zo groot is dat het verleidelijk is om kant-en-klare lessen op
het internet te zoeken om een lesdag te overleven. Maar hierdoor worden de
voornoemde pedagogische waarden niet vervuld. Leerkrachten zijn geweldige wezens,
maar ze moeten begeleid worden zodat ze hun taken tot een goed einde kunnen
brengen.
Hoe superviseert de inrichtende macht de permanente vorming van de leerkrachten?
Hoe zorgt de onderwijsinspectie (of de coördinatie) voor de samenhang van de
praktijken in de scholen? Worden er momenten voor overleg (die ondersteuning en
verhelderende informatie kunnen bieden), onderhoud en opvolging georganiseerd met
de leerkrachten wier praktijk niet of niet meer overeenstemt met de uitvoering van het
pedagogisch project van de gemeentescholen ?
 
Mevr. Maison sluit zich aan bij de interpellatie van mevr. Kokaj.
Hoewel ze het pedagogisch werk van de Ukkelse scholen enorm bewondert, herhaalt
ze de woorden van Andreas Schleicher, directeur van het departement Opvoeding van
de OESO: "De wereld verandert sneller dan het menselijk vermogen om zich eraan
aan te passen".
Het gebrek aan samenwerking is de voornaamste zwakte van ons onderwijssysteem,
terwijl in Zweden bijvoorbeeld 18 van de 30 uren die wekelijks door de leerkrachten
gepresteerd worden in de klas plaatsvinden en 12 gewijd zijn aan collaboratieve
uitwisselingen.
De school moet een centrum voor permanente vorming worden voor de leerkrachten,
die naast hun pedagogische taken in de strikte zin elkaar moeten kunnen ontmoeten
om uit te wisselen. Wat zijn de toekomstperspectieven in dit opzicht ?
 
Schepen Gol-Lescot antwoordt dat het nieuw pedagogisch project dat in de
gemeentescholen voorbereid wordt aansluit bij de bezorgdheden van mevr. Kokaj.
We mogen echter niet vergeten dat het aantal samenwerkingsuren beperkt is in de
Federatie Wallonië-Brussel. Bovendien is het niet evident om met de vakbonden te
onderhandelen over de invoering van aanvullende uren, zelfs indien de leerkrachten
hier voorstander van zijn.
Er worden inspanningen geleverd om de onervaren leerkrachten te begeleiden, die
vers bloed aanbrengen en de oudere leerkrachten vertrouwd maken met de nieuwe
onderwijsmethodes.
De sessies op woensdagnamiddag rond smartboards zullen opnieuw opgestart worden.
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De leerkrachten in de scholen die onder de territoriale polen vallen zullen begeleid
worden dankzij opleidingen door specialisten om te beantwoorden aan de
inclusiedoelstellingen die eigen zijn aan deze voorziening.
Het belang van de sturingsplannen is om het de directies en leerkrachten van elke
school mogelijk te maken hun specifieke behoeften te bepalen en naargelang deze
behoeften te kiezen voor de opleidingen die het beste bij hen passen.
Wat betreft de bijzondere opleidingen van elke leerkracht moesten de directies en de
inrichtende macht zelden een opleidingskeuze weigeren aangezien de leerkrachten,
die zich doorgaans heel goed bewust zijn van hun kleine persoonlijke tekortkomingen,
kiezen voor opleidingen die samenvallen met het bevoorrechte pedagogisch project.
Hoe het ook zij, de globale opleidingen worden ontworpen in het kader van de
sturingsplannen, die de evoluties van de maatschappij aandachtig opvolgen.
Bovendien heeft Ukkel het geluk om bijzonder dynamisch en gemotiveerd
onderwijzend personeel te hebben.
 
Mevr. Kokaj  herhaalt dat ze zelf leerkracht is in twee scholen met een actieve
pedagogie, de ene in Ukkel en de andere in een volkswijk aan de overkant van het
kanaal.
Ze is ervan overtuigd dat het moeilijk is om een al dan niet actief pedagogisch project
tot leven te brengen zonder samenwerking en zonder uitwisselingen.
De gemeenteraad heeft overigens de invoering van uitwisselingen tussen scholen al
aangehaald om de goede praktijken te verspreiden.
Het zou wenselijk zijn dat de pedagogische studiedagen door de inrichtende macht ten
laste genomen worden.
Deze pedagogische studiedagen zouden authentiekere samenwerkingsmomenten zijn
indien ze zich niet beperkten tot interventies van externen, maar uitwisselingen tussen
leerkrachten van eenzelfde school stimuleerden.
De verrijking gebeurt overigens niet enkel in een richting, van de jongeren naar de
ouderen, integendeel, de oudere leerkrachten kunnen hun ervaring in domeinen als
klasmanagement, gezag en discipline delen met de jongeren.
Leerkrachten die moeilijkheden ondervinden of zich niet meer herkennen in het
pedagogisch project zouden bovendien de mogelijkheid moeten hebben om er in alle
openheid over te praten met de inspectie of de pedagogische coördinator, aangezien
het soms moeilijk is om zijn moeilijkheden in teamverband toe te geven.
 
Schepen Gol-Lescot verduidelijkt dat de gunstige evolutie van de gezondheidssituatie
het mogelijk zal maken meer uitwisselingen van goede praktijken tussen scholen tot
stand te brengen.
Dat is al het geval voor school Merlo, die samenwerkt met scholen van type 2.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation - Formation continue et accompagnement des enseignants en cours de
carrière.docx

 

 

Interpellation de Mme Kokaj : création maison de jeunes dans le quartier du
Homborch.

Mme Kokaj signale que le service de Prévention de Bruxelles pour l’aide à la
jeunesse a publié en janvier 2022 un rapport portant sur les zones d’intervention des
services d’Aide en milieu ouvert (AMO), dont la principale mission consiste à réaliser
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des actions de prévention sociale et éducative au bénéfice des jeunes d'une zone
d'action déterminée, dans leur milieu de vie et dans leurs rapports avec leur
environnement social. Le rapport porte sur l’identification des quartiers qui réunissent
plusieurs facteurs de vulnérabilités chez les jeunes, qui nécessitent le plus la présence
effective d’une action de type AMO (donc, le travail social de rue ou des associations
de proximité type écoles de devoirs, maison de jeunes) et qui n’en disposent pas du
tout, ou pas encore suffisamment.
Les critères retenus pour identifier ces quartiers sont la part des jeunes de 0 à 17 ans et
de 18 à 24 ans, le revenu médian des déclarations, la part des jeunes qui vivent dans
un ménage sans revenus du travail, la part des logements sociaux et la part des mères
seules de 20 à 49 ans. Le croisement de ces données permet d’identifier 8 quartiers
sensibles, répartis sur 4 communes de la Région bruxelloise, qui ne sont pas couverts
par une zone d’action. Le quartier Homborch – Krienkenput – Verrewinkel figure
parmi ces 8 quartiers.
Dans ce quartier, la part des jeunes vivant dans un ménage sans revenus du travail
atteint presque 20 %, et il en va de même pour la part des mères seules de 20 à 49 ans.
La part des logements sociaux s’y élève à 50 %. L’investissement associatif se
concrétise exclusivement par la présence d’une consultation ONE au Kriekenput.  
Cette étude vient mettre en chiffres une réalité bien connue des habitants du quartier,
qui déplorent l’absence d’une maison de jeunes ou d’un lieu d’accueil pour ces
derniers. Le Homborch est un quartier où le lien entre les habitants est très fort, malgré
les tensions intergénérationnelles.
Sans participer à certaines visions caricaturales des quartiers populaires, on ne peut
nier qu’il y ait dans ce quartier des problèmes liés à la petite délinquance et au
vandalisme. La répression et la sanction ne peuvent à elles seules résoudre
durablement ces tensions.
Depuis deux ans, les jeunes sont fragilisés dans leurs quotidien, dans leurs projections
vers l’avenir, plus particulièrement dans les quartiers sensibles. Mme Kokaj se réjouit
à cet égard de constater que la jeunesse bénéficie d’une vraie attention à Uccle. Mais
le sentiment prévaut dans ce quartier que sa jeunesse et celle de quartiers analogues
bénéficient d’une moindre attention.
La création d’AMO ne dépend pas des communes mais bien de la Région.  En
revanche, une association comme l’ASBL Le Pas, qui a fait ses preuves et dont le
travail est régulièrement salué, mène une action qui correspond très largement les
dispositifs qu’il y aurait lieu de développer.
Le Collège envisage-t-il à moyen terme l’élargissement dans le quartier du Homborch
de dispositifs tels que ceux qui sont déployés par l’ASBL Le Pas ?
Dans le cas où un tel scénario ne serait pas envisageable, quelles mesures le Collège
compte-t-il prendre pour renforcer la zone d’action « jeunesse » dans ce quartier ?
 
M. Hayette remercie Mme Kokaj d’avoir remis les questions sociales à l’ordre du jour
du Conseil Communal.
Il a lui-même souvent interpellé le Collège sur la situation des jeunes durant la
pandémie, en proposant en décembre 2020 une aide aux jeunes pour la préparation des
examens en période de blocus et en se prononçant le 27 mai 2021 en faveur de
l’élaboration d’un « plan jeunes ».
Lors du débat consacré au budget, aucune des propositions émises par M. Hayette en
faveur des jeunes n’a été retenue, ni même examinée…M. Hayette espère par
conséquent que les propositions de Mme Kokaj seront mieux accueillies.
Selon M. Hayette, l’action en ce domaine doit s’articuler autour de 3 axes : le soutien
aux familles, l’accompagnement éducatif des jeunes et la réconciliation avec les
jeunes.
Pour ce qui concerne le soutien aux familles, la commune devrait mettre en place une
cellule psychologique qui réponde aux questions des parents en toute discrétion car,
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malgré les efforts de communication de M. l’Echevin des Affaires sociales, toutes les
familles n’ont pas nécessairement le temps ou l’envie de s’adresser au CPAS.
En matière d’accompagnement éducatif, la commune pourrait s’engager dans le
programme de remédiation scolaire imaginé par le Ministre Pierre-Yves Jeholet et
fondé sur un tutorat des élèves du secondaire par des étudiants du supérieur.
Ces séances de tutorat pourraient être organisées dans les lieux scolaires où les
étudiants accompagnateurs pourraient bénéficier d’un support informatique, d’un
soutien logistique et d’une aide pédagogique.
Enfin, il faudra réfléchir à l’organisation de fêtes et d’ateliers destinés aux jeunes, ou à
la mise sur pied d’une commission consultative pour les jeunes, afin de renouer le
contact avec eux.
 
M. De Bock estime que la baisse des tensions intergénérationnelles revêt un caractère
primordial dans ce quartier, dans la mesure où la moitié de la population a plus de 50
ans.
Il épingle la faiblesse des moyens alloués par la Région et la Fédération Wallonie-
Bruxelles pour les politiques à l’égard des jeunes. Et le même constat peut être établi
pour les politiques destinées aux demandeurs d’emploi. D’ailleurs, contrairement à
d’autres communes, Uccle est dépourvue d’une Mission locale pour l’emploi.
Uccle ne peut mener une action efficace dans ces matières qu’à condition d’élaborer
un programme structurant, mais ne dispose malheureusement pas toujours de relais
aux échelons supérieurs, étant donné qu’en raison des préjugés à l’égard de la
situation réelle de la commune, celle-ci est considérée comme étant susceptible de se
passer d’aide et est invitée à se financer sur fonds propres.
 
Mme l’Echevin Lambert-Limbosch reconnaît, avec M. De Bock, que sur le plan
financier, la commune est souvent bien seule, eu égard aux moyens alloués, pour
mener une politique efficace dans des quartiers tels que le Homborch, le Melkriek, ou
le Merlo.
Les citoyens sont demandeurs d’infrastructures de soutien à la vie de quartier. Les
états généraux ont d’ailleurs évoqué directement la création de maisons de quartier ou
de maisons intergénérationnelles.
Cette demande a aussi émergé dans le cadre d’une « recherche-action » menée par le
service de la Prévention avec la collaboration de l’ULB dans les quartiers du
Homborch et du Melkriek.
L’ASBL « Le Pas » a constaté que les liens avec les jeunes ont tendance à se distendre
lorsqu’ils atteignent l’âge de 12 ou 13 ans.
Ce phénomène s’explique par le poids des écrans auprès de la jeunesse d’aujourd’hui
mais peut-être aussi par l’irruption d’autres centres d’intérêt au sein de cette
population.
L’ASBL « Le Pas » est en train de revoir ses statuts afin de répondre à ces nouveaux
défis en parfaite intelligence avec tous les acteurs concernés : les services de la
Prévention et de la Cohésion sociale et le Service ucclois de la jeunesse (SUJ).
Le premier round du budget participatif a permis l’émergence de projets dans le
quartier du Homborch.
Avec l’appui de l’Echevin des Sports, les services de M. l’Echevin Lambert-
Limbosch sont parvenus à réorienter un projet de l’Union belge de football afin
d’équiper le Homborch d’un mini-pitch et à assurer son financement par l’Union
belge.
Dans le contexte du projet immobilier du Homborchveld, qui va transformer
profondément ce quartier, les services de l’échevinat sont en discussion étroite avec
Binhome pour mettre au point des aménagements propices à la vie communautaire
dans le quartier, et notamment des infrastructures destinées aux jeunes.
À plus court terme, les services de la Prévention et de la Cohésion sociale préparent
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activement l’ouverture d’un espace de quartier au Melkriek, incluant une dimension
intergénérationnelle.
Les centres récréatifs pour seniors proposeront des animations à caractère
intergénérationnel réalisées par des acteurs associatifs, durant leurs plages horaires des
soirées et week-ends.
Le service de l’Action sociale subventionne depuis plusieurs années, dans le cadre des
AMO le travail de rue effectué auprès des jeunes du Merlo et du Melkriek par l’ASBL
Dynamo.
Les thématiques de cette interpellation seront certainement abordées lors des états
généraux de la jeunesse qui seront organisés par Mmes les Echevins Delwart et
Ledan.
 
Mme Kokaj remercie M. l’Echevin Lambert-Limbosch pour sa réponse, et
notamment sur les derniers éléments évoqués, sur lesquels elle ne manquera pas de
revenir dans le cadre de l’ASBL Le Pas.
Elle ne pense pas, comme semble l’affirmer M. Hayette, qu’on puisse répondre aux
attentes des jeunes du Homborch en se contentant d’organiser des matches de football
ou un festival. De telles propositions seraient sans aucun doute très mal reçues dans ce
quartier, qui a bien d’autres priorités.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van Mevr. Kokaj : oprichting van een jeugdhuis in de
Homborchbuurt.

Mevr. Kokaj  deelt mee dat de Brusselse preventiedienst voor jeugdhulpverlening in
januari 2022 een verslag heeft gepubliceerd over de actieterreinen van de open
ondersteuningsdiensten (OOD) die als hoofdtaak hebben sociale en educatieve
preventieacties uit te voeren ten bate van jongeren in een bepaald actieterrein, in hun
leefomgeving en in hun relatie met hun sociale omgeving.
Het verslag concentreert zich op de identificatie van wijken die verschillende factoren
van kwetsbaarheid onder jongeren combineren, die het meest behoefte hebben aan de
effectieve aanwezigheid van een OOD-type actie (d.w.z. straathoekwerk of
plaatselijke verenigingen zoals takenscholen, jeugdhuizen en die er geen of nog niet
genoeg van hebben.
De criteria die worden gebruikt om deze wijken te identificeren zijn het aandeel
jongeren van 0 tot 17 jaar en van 18 tot 24 jaar, het mediane inkomen van de
aangiften, het aandeel jongeren dat in een gezin zonder inkomen uit arbeid woont, het
aandeel sociale huisvesting en het aandeel alleenstaande moeders van 20 tot 49 jaar.
De kruisverwijzingen van deze gegevens maken het mogelijk 8 kwetsbare wijken te
identificeren, verspreid over 4 gemeenten in het Brusselse gewest, die niet onder één
actiezone vallen. De wijk Homborch - Kriekenput - Verrewinkel is één van deze 8
wijken.
In deze wijk bedraagt het percentage jongeren dat in een gezin zonder inkomen uit
arbeid woont bijna 20%, evenals het percentage alleenstaande moeders tussen 20 en
49 jaar. Het aandeel sociale huisvesting bedraagt 50%. De investering van de
verenigingen komt alleen tot uiting in de aanwezigheid van een ONE-overleg in
Kriekenput. 
Deze studie brengt een realiteit aan het licht die welbekend is bij de inwoners van de
wijk, die het ontbreken van een jeugdhuis of een plaats voor jongeren betreuren.
Homborch is een wijk waar de band tussen de bewoners zeer sterk is, ondanks de
spanningen tussen de generaties.
Zonder mee te willen doen aan bepaalde karikaturale visies op volksbuurten kan niet
worden ontkend dat er in deze wijk problemen zijn met kleine criminaliteit en
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vandalisme. Repressie en bestraffing alleen kunnen deze spanningen op lange termijn
niet oplossen.
De afgelopen twee jaar zijn jongeren verzwakt in hun dagelijks leven en in hun
toekomstverwachtingen, vooral in kwetsbare wijken. In dit verband stelt mevr. Kokaj
met voldoening vast dat de jongeren in Ukkel echte aandacht krijgen. Maar in deze
wijk heerst het gevoel dat de jongeren minder aandacht krijgen dan die uit soortgelijke
wijken.
De oprichting van OOD hangt niet af van de gemeenten maar van het gewest. 
Anderzijds voert een vereniging zoals vzw Le Pas, die haar nut heeft bewezen en
waarvan het werk regelmatig wordt geprezen, een actie uit die grotendeels
overeenkomt met de maatregelen die zouden moeten worden ontwikkeld.
Overweegt het college om op middellange termijn maatregelen zoals die van vzw Le
Pas uit te breiden tot de Homborchwijk ?
Als een dergelijk scenario niet mogelijk is, welke maatregelen denkt het college dan te
nemen om de actiezone "jeugd" in deze wijk te versterken ?
 
De h. Hayette bedankt mevr. Kokaj om sociale kwesties weer op de agenda van de
gemeenteraad te hebben gezet.
Zelf heeft hij het college vaak vragen gesteld over de situatie van jongeren tijdens de
pandemie waarbij hij in december 2020 voorstelde jongeren te helpen zich voor te
bereiden op examens tijdens de blokperiode en op 27 mei 2021 stemde voor het
opstellen van een "jongerenplan".
Tijdens het begrotingsdebat werd geen enkel voorstel van de h. Hayette voor jongeren
zelfs maar in overweging genomen... Hij hoopt dat de voorstellen van mevr. Kokaj
beter zullen worden ontvangen.
De actie op dit gebied moet gebaseerd zijn op drie assen: steun voor gezinnen,
onderwijssteun voor jongeren en verzoening met jongeren.
Wat gezinshulp betreft, zou de gemeente een psychologische cel moeten oprichten om
vragen van ouders discreet te beantwoorden. Ondanks de communicatie-inspanningen
van de schepen van Sociale Actie hebben niet alle gezinnen noodzakelijkerwijs de tijd
of de zin om contact op te nemen met het OCMW.
Wat de ondersteuning van het onderwijs betreft, zou de gemeente kunnen deelnemen
aan het door minister Pierre-Yves Jeholet opgezette remediëringsprogramma,
gebaseerd op de begeleiding van leerlingen van het middelbaar onderwijs door
studenten uit het hoger onderwijs.
Deze bijlessen zouden kunnen worden georganiseerd in de scholen, waar de
begeleidende studenten computerondersteuning, logistieke steun en pedagogische
bijstand zouden kunnen krijgen.
Er moet ook worden nagedacht over de organisatie van feesten en workshops voor
jongeren, of over de oprichting van een jongerenadviescomité om het contact met de
jongeren te vernieuwen.
 
De Bock vindt dat de vermindering van de spanningen tussen de generaties van het
grootste belang is in deze wijk, aangezien de helft van de bevolking ouder is dan 50
jaar.
Hij bekritiseert het gebrek aan middelen die door het Gewest en de federatie
Wallonië-Brussel worden uitgetrokken voor een jongerenbeleid. Dezelfde
constatering kan worden gedaan voor beleid gericht op werkzoekenden. Bovendien
heeft Ukkel, in tegenstelling tot andere gemeenten, geen plaatselijke missie voor
werkgelegenheid.
Ukkel kan in deze zaken alleen doeltreffend zijn als zij een structurerend programma
ontwikkelt, maar heeft helaas niet altijd een relais op de hogere niveaus, omdat zij
wegens vooroordelen over de werkelijke situatie van de gemeente wordt geacht het
zonder hulp te kunnen stellen en wordt verzocht zichzelf uit eigen middelen te
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financieren.
 
Schepen Lambert-Limbosch is het met de h. De Bock eens dat de gemeente vaak
financieel niet in staat is om in wijken als Homborch, Melkriek of Merlo een effectief
beleid te voeren, gezien de beschikbare middelen.
De burgers vragen om infrastructuur ter ondersteuning van het leven in de wijk. In de
Staten-Generaal is zelfs rechtstreeks sprake van de oprichting van buurthuizen of
intergenerationele huizen.
Deze vraag kwam ook naar voren in het kader van een "actie-onderzoek" dat door de
dienst Preventie in samenwerking met de ULB werd uitgevoerd in de wijken
Homborch en Melkriek.
Vzw Le Pas heeft vastgesteld dat de banden met de jongeren de neiging hebben te
verslappen wanneer zij 12 of 13 jaar oud worden.
Dit verschijnsel kan worden verklaard door het belang van beeldschermen bij de
huidige jeugd, maar misschien ook door de opkomst van andere interesses bij deze
bevolkingsgroep.
Vzw Le Pas herziet momenteel haar statuten om aan deze nieuwe uitdagingen het
hoofd te kunnen bieden in perfecte harmonie met alle betrokken actoren: de diensten
Preventie en Sociale Cohesie en de Ukkelse Dienst voor de Jeugd (UDJ).
De eerste ronde van de participatieve begroting heeft het mogelijk gemaakt projecten
in de Homborchwijk op te zetten.
Met de steun van de schepen van Sport zijn de diensten van schepen Lambert-
Limbosch erin geslaagd een project van de Belgische Voetbalbond om Homborch uit
te rusten met een minipitch en de financiering ervan door de Belgische Bond te
verzekeren.
In het kader van het huisvestingsproject Homborchveld, dat het gebied ingrijpend zal
veranderen, is de gemeente in nauw overleg met Binhome om
gemeenschapsvoorzieningen in het gebied te ontwikkelen, waaronder voorzieningen
voor jongeren.
Op kortere termijn bereiden de diensten Preventie en Sociale Cohesie actief de
opening van een buurtruimte in Melkriek voor, met een intergenerationele dimensie.
De recreatiecentra voor senioren zullen 's avonds en in het weekend intergenerationele
activiteiten aanbieden die door verenigingen worden uitgevoerd.
De dienst Sociale Actie subsidieert sinds enkele jaren het straatwerk van vzw Dynamo
met de jongeren van Merlo en Melkriek in het kader van OOD.
De thema's van deze interpellatie zullen zeker aan bod komen tijdens de Staten-
Generaal van de Jeugd die door mevr. Delwart en mevr. Ledan zal worden
georganiseerd.
 
Mevr. Kokaj  bedankt schepen Lambert-Limbosch voor zijn antwoord, en met name
voor de laatst genoemde elementen, waarop zij in het kader van vzw Le Pas zeker nog
zal terugkomen.
Zij denkt niet dat aan de verwachtingen van de jongeren in Homborch zou kunnen
worden voldaan door eenvoudigweg voetbalwedstrijden of een festival te organiseren.
Dergelijke voorstellen zouden ongetwijfeld zeer slecht worden ontvangen in deze
wijk, die vele andere prioriteiten heeft.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation - Création d'une maison de jeunes dans le quartier du Homborch.docx

 

Aleksandra Kokaj préside la séance / zit de zitting voor. 
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24.02.2022/A/0040 Interpellation de Mme Lederman : l’avenir du bâtiment ISTI, rue Joseph
Hazard.

Mme Lederman-Bucquet rappelle que le 20 mai 2020, M. Cools a posé une question
écrite relative à l’avenir de l’ISTI (Institut supérieur des traducteurs et interprètes), en
particulier à l’ouverture d’une école, qui suscitait toute une série d’interrogations.
Le 25 mars 2021, Mme Culer pointait à nouveau l’avenir du bâtiment de la rue
Hazard et les inquiétudes des riverains quant au développement d’une école
secondaire qualifiée de « pluraliste ». Il lui a été répondu que le 19 novembre 2020, le
gouvernement de la Fédération Wallonie Bruxelles a autorisé le pouvoir organisateur,
moyennant la mise en conformité du bâtiment, à y établir une école susceptible
d’accueillir 450 élèves. Le permis nécessaire serait délivré par la Région, la commune
disposant d’une possibilité de recours. L’ouverture de l’école était prévue pour la fin
2021.
Vu que l’inquiétude des riverains grandit, quel est l’état d’avancement de ce dossier,
qui baigne dans une certaine opacité, comme le soulignait M. le Bourgmestre en mars
2021 ?
Si en mars 2021, aucune demande de permis n’avait encore été introduite, qu’en est-il
aujourd’hui ?
Dans le cas où une telle demande aurait bien été introduite, quel est l’état
d’avancement des démarches auprès de la Région ?
Qu’entend-on par « école pluraliste » ? Des rumeurs de tous ordres courent à ce sujet,
et Mme Culer a elle-même été interpellée par des citoyens très inquiets à ce propos.
Pourquoi la gestion de ce dossier est-elle entachée par tant d’opacité, que ce soit par
rapport au déroulement de la vente ou à l’avenir réel de l’immeuble ? Cela ne fait
qu’alimenter les incertitudes et les angoisses et, par temps de pandémie, on s’en
passerait bien.
 
M. l’Echevin Biermann confirme que le 19 novembre 2020, la Fédération Wallonie-
Bruxelles a reconnu la création de cette école, le « Collège de Bruxelles », à condition
de mettre le bâtiment en conformité avec son affectation de bâtiment scolaire.
Pour les sections secondaires, des adaptations doivent être effectuées pour les salles de
sport, les vestiaires et les laboratoires. Des questions demeurent ouvertes pour la cour
de récréation.
On ignore encore si le Collège de Bruxelles et éventuellement Urban Brussels
considéreront que ces changements d’affectation requièrent ou non un permis
d’urbanisme. Mais jusqu’à présent, la base informatique des permis d’urbanisme ne
comporte aucune trace de l’introduction d’un permis pour ce bâtiment.
M. l’Echevin Biermann ne dispose pas d’informations sur l’état d’avancement de ce
dossier ou sur les intentions du Collège de Bruxelles et du pouvoir organisateur.
Néanmoins, M. l’Echevin Biermann a pris contact avec l’ULB, qui a confirmé que
l’ISTI occupe toujours le bâtiment à ce jour et devrait être en mesure de le quitter d’ici
la fin de l’année académique en cours.
Pour ce qui concerne la notion de pluralisme, le projet éducatif du Collège de
Bruxelles comporte un paragraphe introductif précisant que cette école « entend, dans
le cadre de l’enseignement libre confessionnel, s’inspirant notamment des valeurs
musulmanes, contribuer à la construction d’une société pluraliste ».
M. l’Echevin Biermann ne dispose pas d’autres informations sur le projet éducatif et
le projet pédagogique de cette école mais ceux ont été soumis au Conseil de
l’enseignement secondaire et jugés conformes aux exigences de la Fédération
Wallonie-Bruxelles.
Si l’administration communale venait à constater dans ce bâtiment le développement
d’activités qui auraient nécessité un permis d’urbanisme, il devrait être possible de
dresser un procès-verbal d’infraction urbanistique, mais cela dépendra de l’intention

99/115
Conseil communal - 24.02.2022 - Registre public
Gemeenteraad - 24.02.2022 - Openbaar register



des propriétaires du bâtiment et de l’introduction d’un permis d’urbanisme auprès de
l’administration communale.
 
M. Cools estime que cette école, dite « pluraliste » est tout sauf une école pluraliste.
Il regrette le manque de transparence dans ce dossier. Quand une activité s’installe, il
est important d’avoir des informations car, qu’il faille ou non un permis d’urbanisme,
il y a toujours des impacts sur la mobilité.
Il faut donc avoir des renseignements sur le nombre d’élèves, la taille et le nombre de
classes, etc.
C’est précisément le manque d’informations qui génère de l’inquiétude parmi les
habitants.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van Mevr. Lederman : toekomst van het ISTI-gebouw, Joseph
Hazardstraat.

Mevr. Lederman-Bucquet  herinnert eraan dat de h. Cools op 20 mei 2020 een
schriftelijke vraag heeft gesteld over de toekomst van het ISTI (Institut supérieur des
traducteurs et interprètes), met name over de opening van een school, hetgeen een
hele reeks vragen heeft opgeroepen.
Op 25 maart 2021 bracht mevr. Culer opnieuw de kwestie van de toekomst van het
gebouw aan de Hazardstraat ter sprake en de bezorgdheid van de omwonenden over
de ontwikkeling van een middelbare school die als "pluralistisch" wordt omschreven.
Zij heeft vernomen dat de regering van de federatie Wallonië-Brussel de inrichtende
macht op 19 november 2020 heeft gemachtigd om, mits het gebouw in orde wordt
gebracht, een school voor maximaal 450 leerlingen op te richten.
De noodzakelijke vergunning zou door het Gewest worden afgegeven, waarbij de
gemeente de mogelijkheid zou hebben beroep aan te tekenen. De opening van de
school was gepland voor eind 2021.
Hoe staat het met de voortgang van dit dossier, dat in een zekere ondoorzichtigheid is
gehuld, zoals de burgemeester in maart 2021 heeft opgemerkt, aangezien de
bezorgdheid van de omwonenden toeneemt ?
Als er in maart 2021 nog geen aanvraag voor een vergunning was ingediend, hoe is de
situatie dan nu ?
Als een dergelijke aanvraag is ingediend, wat is dan de stand van zaken met
betrekking tot het Gewest ?
Wat wordt bedoeld met "pluralistische school" ? Allerlei geruchten doen de ronde
over dit onderwerp en mevr. Culer zelf is hierover aangesproken door bezorgde
burgers.
Waarom wordt het beheer van dit dossier ontsierd door zoveel ondoorzichtigheid, of
het nu gaat om het verloop van de verkoop of de werkelijke toekomst van het gebouw
? Dit wakkert alleen maar onzekerheid en angst aan, en in tijden van pandemie kunnen
we het wel zonder stellen.
 
Schepen Biermann bevestigt dat de federatie Wallonië-Brussel op 19 november 2020
de oprichting van deze school, het "Collège de Bruxelles", heeft erkend op
voorwaarde dat het gebouw in overeenstemming wordt gebracht met het gebruik ervan
als schoolgebouw.
Voor de secundaire afdelingen moeten aanpassingen worden aangebracht in de
sportzalen, de kleedkamers en de laboratoria. Er blijven vragen over de speelplaats.
Het is nog niet bekend of het Collège de Bruxelles en eventueel Urban Brussels van
mening zullen zijn dat voor deze bestemmingswijzigingen al dan niet een
bouwvergunning vereist is. Tot dusver is in de geautomatiseerde databank van
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24.02.2022/A/0042

stedenbouwkundige vergunningen geen melding gemaakt van een vergunning die
voor dit gebouw is afgegeven.
Schepen Biermann heeft geen informatie over de stand van zaken met betrekking tot
dit dossier of over de voornemens van het Collège de Bruxelles en de organiserende
instantie.
De h. Biermann nam niettemin contact op met de ULB, die bevestigde dat de ISTI het
gebouw nog steeds in gebruik heeft en het tegen het einde van het lopende
academiejaar zou moeten kunnen verlaten.
Wat het begrip pluralisme betreft, bevat het onderwijsproject van het Collège de
Bruxelles een inleidende paragraaf waarin staat dat deze school in het kader van vrij
confessioneel onderwijs, dat met name geïnspireerd is op de islamitische waarden, wil
bijdragen aan de opbouw van een pluralistische samenleving.
De h. Biermann beschikt niet over meer informatie over het pedagogisch en didactisch
project van deze school, maar het is voorgelegd aan de raad voor secundair onderwijs
en in overeenstemming bevonden met de eisen van de federatie Wallonië-Brussel.
Indien de gemeente zou vaststellen dat in dit gebouw activiteiten worden ontwikkeld
waarvoor een stedenbouwkundige vergunning vereist zou zijn, zou het mogelijk
moeten zijn een proces-verbaal van schending van de stedenbouwkundige
voorschriften op te stellen, maar dit zou afhangen van het voornemen van de eigenaars
van het gebouw en van de indiening van een stedenbouwkundige vergunning bij de
gemeente.
 
De h. Cools vindt dat deze zogenaamde "pluralistische" school allesbehalve een
pluralistische school is.
Hij betreurt het gebrek aan transparantie in deze zaak. Wanneer een activiteit wordt
opgezet, is het belangrijk over informatie te beschikken, want of er nu een
bouwvergunning nodig is of niet, er zijn altijd gevolgen voor de mobiliteit.
U moet dus informatie hebben over het aantal leerlingen, de grootte en het aantal
klassen, enz.
Het is juist het gebrek aan informatie dat de bewoners zorgen baart.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
2022 février Interpellation ISTI.docx

 

 

Interpellation de Mme Van Offelen : le Bois des Naissances.

Le Conseil prend connaissance. Transformée en question écrite.

Interpellatie van Mevr Van Offelen : het Geboortebos.

De Raad neemt kennis. Omgevormd tot schriftelijke vraag.

1 annexe / 1 bijlage
Interpel Bois des Naissances CC 24022022 M VAN OFFELEN.docx

 

 

Interpellation de M. Godefroid : la lutte contre les logements inoccupés.

M. Godefroid évoque l’importance de la crise du logement, que la situation sanitaire
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a accentuée. Offrir un toit à ceux qui n’en ont pas est une nécessité. Malheureusement,
Uccle accuse un retard historique en la matière. Alors que les loyers dans le privé sont
très élevés, la commune compte moins de 5 % de logements sociaux.
Le foncier public se fait rare, en particulier à Uccle. La compétition est rude entre les
espaces verts et le besoin de logements. La tentation d’abandonner les premiers au
profit des seconds est grande, mais M. Godefroid estime qu’une troisième voie est
possible en destinant le foncier déjà bâti à de nouveaux projets, en envisageant de
nouvelles constructions plus petites sur des parcelles à faible valeur écologique, en
augmentant le nombre de logements à caractère social disséminés dans le parc
immobilier privé et notamment en ciblant les logements privés inoccupés.
La Déclaration de politique générale (DPG) indique à cet égard :
« Une action sur les biens abandonnés ou inoccupés contribue à renforcer l’offre de
logements et décourage certains propriétaires à négliger leur bien. Il sera ainsi veillé à
améliorer la perception de la taxe sur les immeubles abandonnés, en ciblant les
immeubles faisant l’objet de spéculation. Si un immeuble reste, malgré la taxe,
abandonné pendant plus de deux ans, il conviendra d’envisager l’activation d’autres
outils comme l’expropriation puis la rénovation (subvention régionale « rénovation
urbaine » pour immeubles vides) ».
Dès le début de la mandature, le Collège a pris l’heureuse initiative de prévoir dans le
règlement-taxe une exonération de cette taxe pour les propriétaires concernés, dans le
cas où ils mettraient leur bien gestion auprès d’une Agence immobilière sociale (AIS).
Par ce biais, il est possible d’encourager la socialisation des logements privés et de
lutter contre les logements inoccupés.
Quelle a été l’évolution de ce dossier ? Quel est le nombre estimé de logements
abandonnés ? Quel est le nombre de logements concernés par la taxe, de logements
bénéficiant de l’exonération, de logements demeurés dans l’abandon pendant plus de
deux ans malgré la taxe ?
Quelles mesures la commune a-t-elle prises pour remédier à ces situations ?
 
Mme Maison s’associe aux questions de M. Godefroid, en précisant que la moitié des
Bruxellois sont dans les conditions de revenu pour l’octroi d’un logement social.
Le nombre de citoyens figurant sur les listes d’attente pour un logement social s’élève
à 135.000. Les bruxellois consacrent en moyenne 42 % de leur revenu à leur logement
Une récente étude de dépenses réalisée par des chercheurs (spending review) a révélé
que le logement social ne constitue pas une réponse adéquate au problème observé ou,
dans le meilleur des cas, constitue une réponse parmi d’autres, mais non suffisante.
Il convient donc de mobiliser des leviers tels que les Agences immobilières sociales
(AIS), les allocations de loyer, le Fonds du logement et l’augmentation de l’offre de
logements.
La Région va opter pour de nouvelles orientations dans la lutte contre les logements
inoccupés.
Le recensement des logements inoccupés, dont la réalisation s’est avérée difficile à
l’échelon communal, va désormais être opérée à l’échelon régional, sur base d’une
législation modifiée, notamment pour ce qui concerne la part rétrocédée aux
communes.
3.500 logements inoccupés ont d’ores et déjà été identifiés de manière irréfutable.
Sur les 19 contrats logement censés être conclus entre la Région et les communes, 6
ont déjà été signés, 8 sont en négociation et 5 ne sont encore ni signés ni négociés.
Où en est la commune d’Uccle dans le processus de signature de ce contrat avec la
Région ?
Qu’en est-il du recrutement d’un référent logement, censé épauler l’administration
communale dans la réattribution de ces logements inoccupés. ?
Le Collège dispose-t-il d’une estimation du nombre de logements inoccupés ou du
nombre de logements susceptibles d’être intégrés dans des systèmes de type

102/115
Conseil communal - 24.02.2022 - Registre public
Gemeenteraad - 24.02.2022 - Openbaar register



« Airbnb » ?
 
M. Norré précise que le groupe socialiste est très préoccupé par la problématique des
logements inoccupés.
M. Norré avait salué les objectifs ambitieux qui étaient affirmés dans la Déclaration
de politique générale (DPG) et qui allaient jusqu’à envisager des mesures
d’expropriation si la taxe ne s’avère pas suffisamment dissuasive.
Toutefois, Mme l’Echevin Delwart a signalé qu’il y a peu d’enrôlements de la taxe sur
les logements inoccupés.
M. Norré avait alors souligné qu’il était sans doute très opportun de prévoir une
augmentation de la taxe mais que l’effet dissuasif de cette dernière serait inopérant si
des actions n’étaient pas menées pour assurer la perception effective de cette taxe.
Il serait donc nécessaire de procéder au cours de cette mandature à l’évaluation du
règlement-taxe, opération dont la réalisation avait déjà été souhaitée auparavant par
M. Norré.
M. Norré regrette le manque d’ambition pour le budget de la régie des bâtiments, qui
a pour corollaire une politique plutôt timorée en termes d’expropriation, vu qu’il faut
de l’argent pour indemniser les propriétaires, rénover les biens considérés et prendre
en charge les frais de la location.
Quoi qu’il en soit, il faut prévoir les moyens de garantir une mise en œuvre effective
de la Déclaration de politique générale.
 
M. De Bock rappelle que chaque année, Hydrobru et Sibelga fournissent le nombre
ainsi que l’adresse des logements présumés inoccupés, vu qu’en vertu de l’article § 2
du Code bruxellois du logement, sont présumés inoccupés : les logements pour
lesquels personne n’est inscrit à titre de résidence principale au registre de la
population, les logements pour lesquels les propriétaires ont demandé une réduction du
précompte immobilier pour improductivité, les logements qui ne sont pas garnis du
mobilier indispensable à leur affectation, les logements pour lesquels la consommation
d’eau et d’électricité observée pendant une période de 12 mois est inférieure à la
consommation minimale par heure fixée par le gouvernement.
M. De Bock souhaiterait obtenir les données chiffrées de la proportion des logements
inoccupés au cours des 3 dernières années, de manière à évaluer l’évolution de la
situation.
Sur les 10.000 biens présumés inoccupés qui se trouveraient sur le territoire de la
Région bruxelloise, environ 400 à 600 logements, situés à Uccle, pourraient faire
l’objet d’une prise de logement pour autrui, notamment à travers les agences
immobilières sociales (AIS).
M. De Bock évoque les problèmes particuliers posés par les successions, qui
concernent aussi des logements sociaux, et dont les dossiers sont parfois bloqués chez
les notaires.
Il conviendrait d’aboutir à un raccourcissement des délais grâce à une collaboration
avec les notaires et peut-être aussi avec le législateur fédéral, de manière à ce que la
gestion pour autrui soit entreprise pour permettre la reprise du logement par quelqu’un
d’autre, notamment en cas de décès.
 
M. Cools précise qu’il y a lieu de distinguer les logements présumés abandonnés des
logements effectivement abandonnés.
Les listings dont M. Cools a pu prendre connaissance attestent la présence d’environ
150 logements abandonnés à Uccle.
La commune est peut-être le niveau de pouvoir le plus efficace pour la lutte contre les
immeubles à l’abandon, à condition que le travail de contrôleurs sur le terrain vienne
compléter le croisement des banques de données issues de l’Observatoire du
logement, de la collecte de la taxe sur les immeubles abandonnés et des registres de
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l’état civil.
Cependant, il arrive aussi que des immeubles que l’on croit à l’abandon sont en réalité
habités par des gens qui y habitent dans des conditions précaires, ce qui a atteste une
paupérisation croissante de la population uccloise.
Les programmes de logements sociaux doivent être concrétisés, mais de manière à
éviter la constitution de ghettos sociaux.
A cet égard, les allocations loyer et l’AISU sont des instruments intéressants, dans la
mesure où ils permettent de garantir une certaine mixité sociale.
 
Mme l’Echevin Delwart confirme que le Collège a opté pour le maintien d’une
gestion communale de la taxation sur les immeubles inoccupés, insalubres ou laissés à
l’abandon, de façon à coller à la réalité du terrain.
La lutte contre les immeubles inoccupés constitue un enjeu important, puisqu’elle
contribue non seulement à la redynamisation des quartiers mais aussi au maintien de
l’ordre public, en réduisant le développement de squats.
La base de données Olasta, établie par le service de la Rénovation urbaine, recense
197 logements qui pourraient être considérés comme inoccupés.
Le service des Taxes détermine si les logements figurant dans cette base de données
sont susceptibles d’être taxés, en raison de l’inoccupation, de l’insalubrité ou de
l’inexécution de travaux.
Sur les 197 logements considérés, 162 ont été monitorés par le service des Taxes. Les
logements écartés sont des dessus de commerce qui, en raison de leur inaccessibilité,
ne sont a priori pas susceptibles d’être loués, ou des biens qui font l’objet d’un dossier
de succession.
Sur les 162 logements analysés par le service des Taxes, 76 sont susceptibles d’être
grevés de la taxe pour inoccupation, mais ceci requiert deux constats, vu que le
premier constat d’inoccupation doit être confirmé par un second constat 6 mois plus
tard afin de s’assurer que l’inoccupation se perpétue dans le temps.
Vu les situations de force majeure justifiant une exonération, on aboutit finalement à
21 logements enrôlés pour inoccupation.
Le montant de la taxe dépend des mètres courants de façade et croît de manière
exponentielle par année d’inoccupation, afin d’inciter encore davantage les
propriétaires à réactiver leur logement.
Le Collège veut focaliser son action en ce domaine sur trois axes prioritaires :
l’identification des quartiers à haut potentiel de logements, l’attention accordée à la
problématique des vitrines vides et des dessus de commerce dans les quartiers
commerciaux et la cohérence avec le futur plan « Grandes avenues », la haute valeur
patrimoniale de ces avenues justifiant un entretien approfondi de leurs immeubles.
Deux logements ont été exonérés de la taxe en raison de leur mise en location via
l’AISU.
Les services de l’échevinat procèdent à un monitoring tous les 4 mois. Selon l’agent
chargé de ces dossiers, le règlement-taxe a un effet réellement dissuasif : si, à partir de
197 situations potentiellement problématiques, on aboutit à un total de 21 taxes
enrôlées, c’est parce qu’en amont, de nombreux propriétaires ont fait le nécessaire
pour remettre leur bien sur le marché de la location ou effectuer les travaux
indispensables.
 
M. l’Echevin Biermann rappelle que la commune d’Uccle procède à l’identification
des logements inoccupés alors que d’autres communes ont délégué cette tâche à la
Région.
Il va être possible de comparer les listes établies par les services de Mme l’Echevin
Delwart avec celles qui sont établies par la Région à l’aide d’un outil permettant
d’identifier les logements potentiellement inoccupés sur base d’une absence de
domiciliation depuis quatre ans et d’une faible consommation d’eau et d’énergie.
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Les services communaux traitent une trentaine de dossiers relatifs à des logements de
type « Airbnb », soit dans le cadre de reconnaissances de logements touristiques à
l’initiative du demandeur soit dans le cadre de plaintes déposées auprès du service de
l’Urbanisme, qui effectue alors des contrôles.
Selon les informations diffusées sur le site de « Airbnb », plus de 300 logements de ce
type sont proposés mais l’administration communale n’est pas en mesure d’en
contrôler l’ensemble.
Des négociations sont toujours en cours avec la Région pour l’établissement du
contrat logement.
Le ministre régional souhaite parvenir à un accord pour l’été. Le contrat sera ensuite
présenté au Conseil communal.
Afin de bénéficier d’un temps plein subsidié par la Région pour trois ans, il faut
parvenir à un accord avec la Région pour le développement de logements sociaux.
Vu la forte hausse, de l’ordre de 50 %, de la moyenne des loyers à Uccle, la
problématique du logement social demeure cruciale, et il en est de même de
l’accessibilité du logement moyen pour les jeunes ménages.
De plus, le Collège a intégré la thématique du logement dans les contrats de quartier,
notamment dans la 11ème série, consacrée à la chaussée d’Alsemberg.
Le contrat de quartier intégré proposé par la commune, qui incluait soit le
développement de logements publics soit la recréation de logements privés au-dessus
des commerces de la chaussée d’Alsemberg, n’a pas été retenu pour cette 11ème série,
mais cette demande va être réintroduite dans le cadre de la série ultérieure, consacrée
aux contrats d’axes, pour lesquels le Collège a sollicité le soutien de Mme Ben
Hamou, ministre régional.
 
M. Norré est partisan d’une évaluation formelle du règlement-taxe sur les logements
inoccupés.
Il est aussi favorable à une analyse comparée des données de la Région et de la
commune.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Godefroid : de strijd tegen de leegstaande woningen.

De h. Godefroid wijst op het belang van de huisvestingscrisis die nog is verergerd
door de gezondheidssituatie. Iedereen heeft nood aan een thuis. Helaas heeft Ukkel in
dit opzicht een historische achterstand. Terwijl de huur in de privésector erg hoog is,
beschikt de gemeente over minder dan 5 % sociale woningen.
Openbare grond is schaars, vooral in Ukkel. Er is een hevige concurrentie tussen
groene ruimten en de behoefte aan woningen. De verleiding is groot om de eerste weg
te verlaten ten gunste van de tweede, maar de h. Godefroid meent dat een derde weg
mogelijk is door de reeds bebouwde grond te gebruiken voor nieuwe projecten, door
nieuwe, kleinere constructies te overwegen op percelen met een lage ecologische
waarde, door het aantal sociale woningen te verhogen die verspreid liggen over het
particuliere woningbestand en met name door zich te richten op leegstaande
privéwoningen.
De algemene beleidsverklaring vermeldt de versterking van het woningaanbod en de
ontmoediging van verwaarlozing. Er moet een betere inning zijn van de belasting op
leegstand, met de nadruk op onroerende goederen die het voorwerp zijn van
speculatie. Ook zou onteigening en vervolgens renovatie mogelijk moeten zijn na
langdurige leegstand.
Aan het begin van zijn mandaat heeft het college beslist om een belastingvrijstelling
te voorzien wanneer het eigendom in beheer geven bij een sociaal woonbureau. Op
die manier kan de socialisatie van particuliere huisvesting worden bevorderd en
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leegstand worden bestreden.
Wat is de evolutie hiervan ? Wat is het geschatte aantal leegstaande woningen?
Hoeveel woningen worden door de belasting getroffen, hoeveel woningen komen voor
de vrijstelling in aanmerking, hoeveel woningen zijn ondanks de belasting meer dan
twee jaar onbewoond gebleven ?
Welke maatregelen heeft de gemeente genomen om deze situaties te verhelpen ?
 
Mevr. Maison sluit zich aan bij de vragen van de h. Godefroid en wijst erop dat de
helft van de Brusselaars voldoet aan de inkomensvereisten voor sociale huisvesting.
Het aantal burgers op de wachtlijst voor sociale huisvesting bedraagt 135.000.
Brusselaars besteden gemiddeld 42 % van hun inkomen aan huisvesting.
Uit een recent onderzoek is gebleken dat sociale huisvesting geen afdoend antwoord is
op het geconstateerde probleem of, in het beste geval, één van de antwoorden is naast
andere, maar niet voldoende.
Daarom moet een beroep worden gedaan op hefbomen zoals sociale
huisvestingsmaatschappijen, huursubsidies, het huisvestingsfonds en een groter
woningaanbod.
Het gewest zal nieuwe wegen inslaan in de strijd tegen leegstand.
De telling van leegstaande woningen, die op gemeentelijk niveau moeilijk uitvoerbaar
is gebleken, zal voortaan op gewestelijk niveau worden verricht, op basis van een
gewijzigde wetgeving, met name wat betreft het aan de gemeenten teruggegeven
aandeel.
3.500 onbewoonde woningen zijn reeds onweerlegbaar vastgesteld.
Van de 19 huisvestingscontracten die tussen het Gewest en de gemeenten moeten
worden gesloten, zijn er reeds 6 ondertekend, wordt over 8 onderhandeld en zijn er 5
nog niet ondertekend of is er nog niet over onderhandeld.
Waar staat de gemeente Ukkel in het proces om dit contract met het Gewest te
ondertekenen ?
Hoe zit het met de aanwerving van een woonbegeleider die het gemeentebestuur moet
bijstaan bij de herbestemming van deze leegstaande woningen?
Heeft het college een schatting van het aantal leegstaande woningen of van het aantal
woningen dat waarschijnlijk in systemen van het type "Airbnb" zal worden
geïntegreerd ?
 
De h. Norré verklaart dat de PS zeer bezorgd is over leegstand.
Hij was tevreden met de ambitieuze doelstellingen van de algemene beleidsverklaring
die zelfs onteigeningsmaatregelen omvatten indien de belasting op leegstand
onvoldoende afschrikkend blijkt te zijn.
Schepen Delwart wees er echter op dat deze belasting nauwelijks wordt gehandhaafd.
De h. Norré wijst erop dat deze belasting verhoogd kan worden maar dat er dan ook
effectief geïnd moet worden.
Tijdens deze zittingsperiode moet een evaluatie van deze belasting uitgevoerd worden,
was hij reeds had gevraagd.
Hij betreurt het gebrek aan ambitie in de begroting van de Grondregie, wat heeft
geleid tot een nogal terughoudend onteigeningsbeleid, aangezien er geld nodig is om
de eigenaars te vergoeden, de betrokken eigendommen te renoveren en de kosten voor
de verhuur ervan te dekken.
In ieder geval moeten de middelen worden voorzien om een doeltreffende uitvoering
van de beleidsverklaring te waarborgen.
 
De h. De Bock herinnert de vergadering eraan dat Hydrobru en Sibelga elk jaar het
aantal en het adres meedelen van woningen die vermoedelijk onbewoond zijn.
Volgens artikel § 2 van de Brusselse huisvestingscode zijn woningen vermoedelijk
onbewoond als er niemand als hoofdverblijfplaats in het bevolkingsregister is
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ingeschreven, woningen waarvoor eigenaars een vermindering van de onroerende
voorheffing hebben gevraagd wegens improductiviteit, woningen die niet zijn
uitgerust met het nodige meubilair, woningen met een water- en elektriciteitsverbruik
gedurende een periode van 12 maanden lager dan het door de regering vastgestelde
minimumverbruik per uur.
Hij zou graag cijfers krijgen over het percentage leegstaande woningen in de
afgelopen drie jaar, om de ontwikkeling van de situatie te kunnen beoordelen.
Van de 10.000 vermoedelijk leegstaande woningen in het Brusselse Gewest zouden
ongeveer 400 tot 600 woningen, gelegen in Ukkel, door anderen kunnen worden
overgenomen, met name via de sociale huisvestingsmaatschappijen.
Hij vermeldt de bijzondere problemen in verband met erfopvolgingen, die ook
betrekking hebben op sociale huisvesting, en waarvan de dossiers soms bij de
notarissen zijn geblokkeerd.
Het zou raadzaam zijn de termijnen te verkorten door samen te werken met notarissen
en misschien ook met de federale wetgever, zodat het beheer voor derden op zich
wordt genomen, zodat de woning door iemand anders kan worden overgenomen, met
name in geval van overlijden.
 
De h. Cools zegt dat een onderscheid moet worden gemaakt tussen zogenaamd
verlaten woningen en woningen die daadwerkelijk verlaten zijn.
Uit de lijsten die hij heeft kunnen raadplegen blijkt dat er in Ukkel ongeveer 150
verlaten woningen zijn.
De gemeente is wellicht het meest doeltreffende gezagsniveau om leegstand te
bestrijden, op voorwaarde dat het werk van de inspecteurs op het terrein een
aanvulling vormt op de kruisverwijzingen van de databanken van het
Waarnemingscentrum voor huisvesting, de inning van de belasting op leegstand en de
registers van de Burgerlijke Stand.
Het komt echter ook voor dat gebouwen waarvan wordt aangenomen dat zij verlaten
zijn, in feite worden bewoond door mensen die in precaire omstandigheden leven, wat
getuigt van de toenemende verpaupering van de Ukkelse bevolking.
Programma's voor sociale huisvesting moeten worden uitgevoerd maar op zodanige
wijze dat het ontstaan van sociale getto's wordt voorkomen.
In dit opzicht zijn de huursubsidies en het SWU interessante instrumenten, voor zover
zij het mogelijk maken een zekere sociale mix te garanderen.
 
Schepen Delwart bevestigde dat het college ervoor heeft gekozen om leegstand in
gemeentelijk beheer te behouden.
Leegstand bestrijden is erg belangrijk omdat dit niet alleen bijdraagt tot de
revitalisering van wijken maar ook tot de handhaving van de openbare orde, door de
ontwikkeling van kraakpanden tegen te gaan.
In de Olastadatabank van de dienst Stadsvernieuwing zijn 197 woningen opgenomen
die als leegstaand kunnen worden beschouwd.
De dienst Belasting bepaalt of deze woningen belastingplichtig zijn wegens leegstand,
onbewoonbaarheid of het niet uitvoeren van werken.
Van deze 197 woningen werden er 162 door de dienst Belasting gecontroleerd. De
andere woningen zijn bedrijfsgebouwen die wegens hun ontoegankelijkheid a priori
niet kunnen worden verhuurd, of gebouwen die het voorwerp uitmaken van een
erfopvolging.
Van deze 162 woningen zijn er waarschijnlijk 76 onderworpen aan de
leegstandsbelasting maar hiervoor is een tweede vaststelling nodig. De eerste
vaststelling van leegstand moet worden bevestigd door een tweede vaststelling zes
maanden later.
Gelet op situaties van overmacht die een vrijstelling rechtvaardigen komen we
uiteindelijk uit op 21 woningen die ingekohierd werden omwille van leegstand.
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Het bedrag van de belasting hangt af van de gevel (strekkende meters) en neemt
exponentieel toe per jaar van leegstand om eigenaars verder aan te moedigen hun
woningen te reactiveren.
Het college wil zijn actie op dit gebied toespitsen op drie prioriteiten: de identificatie
van wijken met een groot woningpotentieel, de aandacht voor het probleem van de
lege etalages en de bovenverdieping van winkels in handelswijken en de samenhang
met het toekomstige plan "Grote lanen", de hoge erfgoedwaarde van deze lanen die
een grondig onderhoud van hun gebouwen rechtvaardigt.
Twee woningen werden vrijgesteld van de belasting omdat zij via het SWU werden
verhuurd.
De diensten van de schepenen voeren om de 4 maanden een controle uit en het
belastingreglement heeft wel degelijk een ontradend effect: als wij van 197 potentieel
problematische situaties uitkomen op een totaal van 21 geregistreerde belastingen, dan
komt dat doordat in een vroeg stadium vele eigenaren de nodige stappen hebben
ondernomen om hun eigendom weer op de verhuurmarkt te brengen of om de nodige
werkzaamheden uit te voeren.
 
Schepen Biermann herinnert eraan dat de gemeente Ukkel de leegstaande woningen
inventariseert, terwijl andere gemeenten deze taak aan het Gewest hebben
gedelegeerd.
De lijsten van schepen Delwart zullen kunnen worden vergeleken met de gewestelijke
lijsten om potentieel leegstaande woningen te identificeren op basis van afwezigheid
van domicilie gedurende vier jaar en een laag water- en energieverbruik.
De gemeentediensten behandelen een dertigtal dossiers type "Airbnb" in het kader van
de erkenning van toeristische logies op initiatief van de aanvrager of in het kader van
klachten ingediend bij de dienst Stedenbouw, die vervolgens controles uitvoert.
Volgens de informatie op de Airbnb-website worden meer dan 300 van dergelijke
accommodaties aangeboden maar de gemeente is niet in staat om ze allemaal te
controleren.
Er wordt nog onderhandeld met het Gewest over de vaststelling van het
huisvestingscontract.
De gewestelijke minister wil tegen de zomer tot een akkoord komen. Het contract zal
vervolgens aan de gemeenteraad worden voorgelegd.
Om gedurende drie jaar een voltijdse subsidie van het Gewest te kunnen genieten
moet met het Gewest een overeenkomst worden gesloten voor de ontwikkeling van
sociale huisvesting.
Gezien de sterke stijging van de gemiddelde huurprijzen in Ukkel met ongeveer 50%
blijft de kwestie van de sociale huisvesting van cruciaal belang, evenals de
toegankelijkheid van gemiddelde woningen voor jonge gezinnen.
Bovendien heeft het college huisvesting geïntegreerd in de wijkcontracten, met name
in de 11de reeks, gewijd aan de Alsembergsesteenweg.
Het door de gemeente voorgestelde geïntegreerde wijkcontract, dat ofwel de
ontwikkeling van openbare woningen, ofwel de hercreatie van privéwoningen boven
winkels aan de Alsembergsesteenweg omvatte, werd niet geselecteerd voor deze 11de
ronde maar dit verzoek zal opnieuw worden ingediend in de volgende ronde, gewijd
aan de ascontracten, waarvoor het college de steun heeft gevraagd van gewestelijk
minister mevr. Ben Hamou.
 
De h. Norré is voorstander van een formele evaluatie van dit belastingreglement en
een vergelijkende analyse van de gegevens van het Gewest en de gemeente.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
BGO_Int_LogementsInoccupes.pdf
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Béatrice Fraiteur quitte la séance / verlaat de zitting. 
 

Interpellation de M. Cools : les projets de réaménagement à la Bascule.

M. Cools rappelle que le 1er décembre 2019, il a déjà interrogé le Collège sur les
actions à entreprendre pour revitaliser le quartier de la Bascule.
Ce quartier est vivant mais il mériterait qu’on revitalise son espace public.
Une interpellation citoyenne consacrée à ce thème a été présentée le 1er octobre 2020,
à l’initiative du comité de quartier Bascule-Rivoli.
À chaque fois, M. l’Echevin des Travaux a répondu qu’il n’y avait pas pour le
moment de projet de la Région, responsable en tant que gestionnaire de voirie, visant
à réaménager la chaussée de Waterloo et le carrefour Waterloo/Vleurgat/Molière.
La situation semble toutefois bouger : quoique des travaux ne soient pas programmés,
une réflexion est en cours sur ce réaménagement. La Région a établi des plans, qui ont
été montrés au comité de quartier par deux échevins d’Ixelles. Ces plans ne prévoient
pas un rond-point car l’espace au carrefour est jugé insuffisant pour un tel dispositif.  
Une réorganisation des flux est organisée à certains endroits grâce à la création de
bermes.
La commune est-elle associée à la réflexion en cours, en dépit du fait que le carrefour
n’est pas situé sur son territoire ?
Quels sont les contacts noués depuis deux ans par la commune pour obtenir une
revalorisation de l’espace public à la Bascule ?
Dans sa réponse à l’interpellation citoyenne du 1er octobre 2020, M. l’Echevin des
Travaux avait annoncé que le Collège allait à nouveau écrire à la direction de l’Inno
pour l’inviter à embellir sa façade.
Cette démarche a-t-elle été accomplie ? Si c’est le cas, quel en a été le résultat ?
Vu que le magasin L’Inno n’est que le locataire des lieux qu’il occupe, des contacts
ont-ils été noués avec le propriétaire de l’immeuble ?
Envoyer des courriers, c’est très bien. Mais établir des contacts et mener des
rencontres directes pour convaincre, et dans ce cas-ci pour aussi écouter les
suggestions des responsables de l’Inno sur le réaménagement de ce quartier, c’est
encore mieux : cela ne peut que créer un climat positif pour la pérennisation de la
présence de l’Inno.
Ces rencontres ont-elles lieu ou sont-elles envisagées ?
 
M. l’Echevin Wyngaard  répond que ses services n’ont pas encore eu la moindre
information à propos du réaménagement du carrefour de la Bascule.
Ce carrefour se situe intégralement sur Ixelles, mais à quelques mètres d’Uccle.
La commune d’Uccle étant donc concernée, M. l’Echevin Wyngaard va prendre
contact dès demain avec son homologue ixellois afin de poser les bases d’une
concertation qui permette à Uccle de défendre son point de vue sur le réaménagement
de ce carrefour.
Il y a lieu de s’interroger à propos des arrêts des transports en commun.
Le déplacement de l’arrêt de la STIB de l’autre côté du carrefour avait été proposé,
mais cette opération aurait un effet domino sur l’arrêt situé en territoire ucclois à
proximité de la galerie.
Il serait donc logique que la commune d’Uccle soit associée plus étroitement à la prise
de décision, et ce d’autant plus qu’Uccle s’était montrée demandeuse d’un
réaménagement de ce carrefour.
M. l’Echevin Wyngaard a d’ailleurs eu l’occasion de s’entretenir à ce sujet avec le
Ministre Van den Brandt.
Le courrier envoyé à l’Inno n’a pas donné lieu à une réaction. M. l’Echevin Wyngaard
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suggère de contacter les responsables de l’Inno afin d’organiser une rencontre dans les
prochaines semaines.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Cools : de ontwerpen voor de heraanleg van de
Basculewijk.

De h. Cools herinnert eraan dat hij het college op 1 december 2019 al had
geïnterpelleerd over de acties die moeten worden ondernomen om de Basculewijk
nieuw leven in te blazen.
Deze wijk leeft maar verdient het dat de openbare ruimte nieuw leven wordt
ingeblazen.
Op 1 oktober 2020 werd op initiatief van het wijkcomité Bascule-Rivoli een
burgerinterpellatie hierover voorgesteld.
Telkens antwoordde de schepen van Werken dat het Gewest (wegbeheerder)
momenteel geen plannen had om de Waterloosesteenweg en het kruispunt
Waterloo/Vleurgat/Molière herin te richten.
De situatie lijkt echter te veranderen : hoewel er geen werken zijn gepland, wordt er
wel nagedacht over deze herinrichting. Het Gewest heeft plannen uitgewerkt die door
twee schepenen van Elsene aan het wijkcomité werden getoond. In deze plannen is
geen rotonde opgenomen omdat het kruispunt onvoldoende ruimte hiervoor zou
bieden.
Op bepaalde plaatsen wordt een reorganisatie van de stromen georganiseerd dankzij
de aanleg van bermen.
Is de gemeente betrokken bij de huidige reflectie, ondanks het feit dat dit kruispunt
niet op haar grondgebied ligt ?
Welke contacten heeft de gemeente in de afgelopen twee jaar gelegd om te komen tot
een herwaardering van de openbare ruimte aan Bascule ?
In zijn antwoord op de burgerinterpellatie van 1 oktober 2020 kondigde de schepen
van Werken aan dat het college de directie van de Inno opnieuw zou aanschrijven om
hen uit te nodigen hun gevel te verfraaien.
Is dit al gedaan? Zo ja, wat was het resultaat ?
De Inno is slechts huurder van het gebouw dat het in gebruik heeft. Is er contact
opgenomen met de eigenaar van het gebouw ?
Brieven sturen is prima maar contacten leggen en rechtstreekse ontmoetingen
organiseren om te overtuigen, in dit geval te luisteren naar de suggesties van de
verantwoordelijken van de Inno over de herinrichting van deze wijk, is nog beter: dit
kan alleen maar een positief klimaat scheppen voor de voortzetting van de
aanwezigheid van de Inno.
Vinden deze bijeenkomsten plaats of zijn zij gepland ?
 
Schepen Wyngaard antwoordt dat zijn diensten nog geen informatie hadden
ontvangen over de herinrichting van het Basculekruispunt.
Dit kruispunt ligt helemaal in Elsene, maar op enkele meters van Ukkel.
De gemeente Ukkel is aldus betrokken en de schepen zal morgen contact opnemen
met zijn collega in Elsene om de basis te leggen voor overleg dat Ukkel in staat zal
stellen zijn standpunt over de herinrichting van dit kruispunt te verdedigen.
Er zijn vragen over de haltes van het openbaar vervoer.
De verplaatsing van de MIVB-halte naar de andere kant van het kruispunt was
voorgesteld maar dit zou een domino-effect hebben op de halte in Ukkel bij de galerij.
Het zou dan ook logisch zijn dat de gemeente Ukkel nauwer bij het
besluitvormingsproces wordt betrokken, temeer omdat Ukkel de wens te kennen heeft
gegeven dat dit kruispunt opnieuw wordt ingericht.
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schepen Wyngaard heeft de gelegenheid gehad om de zaak met minister Van den
Brandt te bespreken.
Er is niet gereageerd op de brief die naar de Inno is gestuurd. Schepen Wyngaard stelt
voor contact op te nemen met de verantwoordelijken van de Inno om in de komende
weken een ontmoeting te regelen.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation sur les projets de réaménagement à la Bascule.docx

 

 

Interpellation de M. Cools : la gestion des fermetures du Bois de La Cambre.

Le Conseil prend connaissance. Transformée en question écrite.

Interpellatie van de h. Cools : het beheer van de afsluitingen van het Ter
Kamerenbos.

De Raad neemt kennis. Omgevormd tot schriftelijke vraag.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation sur la gestion des fermetures du Bois de La Cambre.docx

 

 

Question orale de M. De Bock : la position de la commune dans le dossier de
construction des logements sociaux du Keyenbempt.

M. De Bock demande si le Collège a pris position quant à l’intention émise par la
Région de construire des logements sociaux au Keyenbempt.
L’information ne semble pas être passée à Binhôme, dont certains administrateurs
seraient favorables à de telles constructions sur une partie du Keyenbempt.
Le Collège a-t-il établi des balises, notamment quant au nombre de logements sociaux
sur le territoire communal, et en particulier dans le quartier du Keyenbempt ?
Si c’est le cas, le Collège a-t-il transmis ou imposé ces balises lors de la rencontre
avec Mme Ben Hamou, Ministre régional du Logement ?
Ces balises ont-elles été communiquées à Binhôme via un courrier officiel ?
 
M. l’Echevin Biermann a déjà eu l’occasion de formuler une série de remarques sur
les alternatives envisageables en matière de logement social, qui seraient de nature à
compenser les propositions de la Région et de la Société du logement de la Région
bruxelloise (SLRB).
Lors de rencontres avec le Ministre Ben Hamou, le Collège a fait savoir aux autorités
de la Région et à la SLRB qu’il ne trouvait pas du tout opportunes leur proposition de
développer du logement social sur des parcelles actuellement non-bâties.
Pour le site du Keyenbempt, il serait préférable de terminer le front bâti continu du
côté de la rue de l’Etoile plutôt que de construire sur le potager.
Le Collège a aussi demandé à Mme Ben Hamou de vérifier s’il serait possible d’ériger
des constructions du côté de la rue de l’Etoile, le long du site du parking Infac/Infobo.
Il faudrait aussi voir s’il y a moyen de prévoir du logement à l’alignement dans le
cadre de la construction du parking de délestage, de manière à éviter une vue dégagée
sur un parking en fond de parcelle.
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Pour M. l’Echevin Biermann et l’ensemble du Collège, le choix du Keyenbempt est
une très mauvaise idée, et tous les intervenants ont été informés du point de vue
ucclois.
Lors de leur dernier conseil d’administration, les administrateurs de Binhôme ont
annoncé leur engagement d’écrire à la commune.
Le 22 février, l’administration communale a réceptionné un courrier daté du 14 février
par lequel Binhôme demande à la commune d’exposer son point de vue ainsi que ses
éventuelles propositions alternatives. Un courrier de réponse est encore en
préparation. Le Collège a exposé sa position devant le Conseil communal en octobre
dernier. Un courrier de réponse à Binhôme est en cours de préparation.
 
M. De Bock précise qu’il convenait que le Collège fasse une réponse officielle, pour
éviter les malentendus avec Binhôme, étant donné que certains administrateurs de
Binhôme, notamment les non-Ucclois, estimaient qu’une réponse verbale d’un échevin
à une question lors d’une séance du Conseil communal ne présente pas un caractère
suffisamment formel pour constituer une réponse officielle du Collège.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : standpunt van de de gemeente in het
dossier van het bouwen van sociale woningen in de Keyenbempt.

De h. De Bock vraagt of het college een standpunt heeft ingenomen over de intertie
van het Gewest om in Keyenbempt sociale woningen te bouwen.
Deze informatie lijkt niet te zijn doorgegeven aan Binhôme, waarvan sommige
bestuurders voorstander zouden zijn van een dergelijke constructie op een deel van de
Keyenbempt.
Heeft het College richtlijnen vastgesteld, met name wat betreft het aantal sociale
woningen in de gemeente, en in het bijzonder in de wijk Keyenbempt ?
Zo ja, heeft het college deze richtlijnen overgemaakt of opgelegd tijdens de
ontmoeting met mevr. Ben Hamou, gewestelijke minister van Huisvesting ?
Zijn deze richtlijnen via een officiële brief aan Binhôme meegedeeld ?
 
Schepen Biermann heeft reeds de gelegenheid gehad een reeks opmerkingen te
formuleren over de mogelijke alternatieven voor sociale huisvesting die de voorstellen
van het Gewest en de Brusselse Gewestelijke Huisvestingsmaatschappij (BGHM)
zouden compenseren.
Tijdens ontmoetingen met minister Ben Hamou heeft het college het Gewest en de
BGHM meegedeeld dat het hun voorstel om sociale woningen te ontwikkelen op
momenteel onbebouwde percelen niet opportuun achtte.
Voor het Keyenbemptterrein zou het de voorkeur verdienen de doorlopende
bebouwingsgevel aan de kant van de Sterstraat te voltooien in plaats van op de
moestuin te bouwen.
Het college heeft mevr. Ben Hamou ook gevraagd na te gaan of het mogelijk zou zijn
aan de kant van de Sterstraat te bouwen, langs het terrein van de parkeergarage
Infac/Infobo. Ook zou moeten worden nagegaan of er een mogelijkheid bestaat om
woningen te bouwen in het kader van de bouw van de randparking, zodat het vrije
uitzicht op een parkeerterrein onderaan het perceel wordt vermeden.
Voor schepen Biermann en het hele college is de keuze voor Keyenbempt een zeer
slecht idee en alle betrokkenen werden op de hoogte gebracht van het Ukkelse
standpunt.
Op hun laatste bestuursvergadering hebben de bestuurders van Binhôme
aangekondigd dat zij de gemeente zullen aanschrijven.
Op 22 februari ontving het gemeentebestuur een brief gedateerd 14 februari waarin
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Binhôme de gemeente verzocht haar standpunt en eventuele alternatieve voorstellen
kenbaar te maken. Een antwoordbrief is nog in voorbereiding. Het college heeft zijn
standpunt in oktober jongstleden aan de gemeenteraad voorgelegd. Een brief met een
antwoord aan Binhôme is in voorbereiding.
 
De h. De Bock verklaart dat het wenselijk was dat het college een officieel antwoord
gaf om misverstanden met Binhôme te voorkomen, aangezien sommige bestuurders
van Binhôme, met name de niet-Ukkelaars, van mening waren dat een mondeling
antwoord van een schepen op een vraag tijdens een vergadering van de gemeenteraad
niet formeel genoeg was om een officieel antwoord van het college te vormen.

De Raad neemt kennis.
 

 

Question orale de M. Cools : le futur du dépôt Saint-Job.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. Cools : de toekomst van de opslagplaats Sint-Job.

Het punt wordt verdaagd.
 

 

Question orale de Mme Fraiteur : inciter et promouvoir l’utilisation des
machines d’entretien de jardins à moteurs électriques plutôt que thermiques tant
par la commune que par les citoyens ucclois.

Le Conseil prend connaissance. Transformée en question écrite.

Mondelinge vraag van Mevr. Fraiteur : het aanmoedigen van het gebruik, zowel
door de gemeente als door de Ukkelaars, van elektrische i.p.v. thermische
machines voor tuinonderhoud.

De Raad neemt kennis. Omgevormd tot schriftelijke vraag.
 

 

Question orale de Mme Van Offelen : Classement de la maison Strebelle -
Ouverture au public.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van Mevr. Van Offelen : klassering van het huis Strebelle -
Openstelling voor het publiek.

Het punt wordt verdaagd.
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Question orale de M. Desmet : accueil inclusif au sein des crèches.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. Desmet : inclusief onthaal in de kinderdagverblijven.

Het punt wordt verdaagd.
 

 

Question orale de Mme Lederman : Carrefour Engeland vers Drogenbos.

Le Conseil prend connaissance. Transformée en question écrite.

Mondelinge vraag van Mevr. Lederman : kruispunt Engeland - richting
Drogenbos.

De Raad neemt kennis. Omgevormd tot schriftelijke vraag.

1 annexe / 1 bijlage
2022 février question orale.docx

 

 

Question orale de M. Cools : l'accès à l'information sur le site Internet de la
Commune.

Le Conseil prend connaissance. Transformée en question écrite.

Mondelinge vraag van de h. Cools : toegang tot de informatie op de
gemeentelijke Internetsite.

De Raad neemt kennis. Omgevormd tot schriftelijke vraag.
 

 

Question orale de M. De Bock : le maintien d’espaces « chiens en liberté » dans la
Forêt de Soignes.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : het behoud van hondenlosloopzones in het
Zoniënwoud.

Het punt wordt verdaagd.
 

 

Question orale de M. De Bock : le renforcement de l’éclairage public avenue Paul
Stroobant, en particulier aux alentours de la Petite Ecole.

Le point est reporté.
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Mondelinge vraag van de h. De Bock : de versterking van de openbare
verlichting Paul Stroobantlaan, in het bijzonder in de buurt van "la Petite
Ecole".

Het punt wordt verdaagd.
 

 

Question orale de M. De Bock : l’architecte de la passerelle du Verrewinkel et la
responsabilité des travaux actuels.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : de architect van de Verrewinkelbrug en
de verantwoordelijkheid voor de lopende werken.

Het punt wordt verdaagd.
 

Levée de la séance à 00:30
Opheffing van de zitting om 00:30

Le Secrétaire communal f.f.
De wnd. gemeentesecretaris,

Patrick De Nutte  

La Présidente,
De Voorzitster,

Aleksandra Kokaj
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